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Samenvatting 

Regelmatig legt uw raad, via aangenomen moties, opdrachten, wensen of verzoeken bij ons 
college neer. Vervolgens zorgen wij voor de afhandeling daarvan en rapporteren wij terug. 

Het bijgevoegde overzicht raadsmoties, geeft de stand van zaken van deze uitvoering aan tot en 
met december 2016 van de moties die tot en met 2 november 2016 zijn aanvaard.  
De tekstwijzigingen zijn vetgedrukt, zodat makkelijk te zien is wat er sinds de vorige melding 
veranderd is.  
Uit het overzicht blijkt dat er 54 moties afgevoerd kunnen worden, en dat er nog 53 moties 
gehandhaafd blijven. 

Voorstel om te besluiten 

1. De voortgangsmeldingen vast te stellen.
2. De moties met de volgende volgnummers uit het voortgangsoverzicht af te voeren:

2, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 16, 17, 18, 20, 21, 26, 27, 28, 29, 31, 32, 36, 39, 40, 42, 43, 44,
45, 46, 50, 51, 52, 54, 58, 59, 60, 61, 63, 64, 65, 66, 72, 74, 75, 76, 79, 81, 82, 83, 85,
87, 89, 91, 94, 95, 102 en 103.



Voorstel aan de Raad 

 

                                                                                                                            Raadsvoorstel 

 

Aan de Raad van de gemeente Nijmegen 

1 Inleiding 

Bijgevoegd overzicht geeft de laatste stand van zaken aan van de uitvoering van moties die 
tot en met 2 november 2016 zijn aanvaard.  
De tekstwijzigingen zijn vetgedrukt zodat gemakkelijk te zien is wat er sinds de vorige melding 
veranderd is. Uit het overzicht blijkt dat er 54 moties afgevoerd kunnen worden, en dat er nog 
53 moties gehandhaafd blijven. 
Wij stellen voor om de moties die uitgevoerd zijn respectievelijk in uitvoering zijn af te voeren. 
De moties waarbij nu een onderzoek gaande is of waarbij nog een aanvullend collegevoorstel 
moet komen te handhaven.  

1.1 Wettelijk kader of beleidskader 

In de raadsvergadering van 22-23 februari 2006 is het amendement ‘Laat de raad niet raden’ 
aanvaard. Volgens dit amendement dienen wij de raad halfjaarlijks via een 
voortgangsrapportage te informeren over de uitvoering van door uw raad aangenomen 
moties. 

1.2 Relatie met programma 

In het programma Bestuur & Middelen hebben wij als hoofddoelstelling opgenomen de 
gemeente Nijmegen op een herkenbare en democratische wijze te besturen. Dat doen we 
onder andere door heldere informatie-uitwisseling tussen college en raad over de voortgang 
van de uitvoering van moties. 

2 Doelstelling 

Adequate informatievoorziening van de raad.  

3 Argumenten 

Door het overzicht actueel te houden, weet uw raad welke moties zijn uitgevoerd en van 
welke de uitvoering nog op stapel staat. 

4 Klimaat 

     De klimaatparagraaf is niet op dit voorstel van toepassing. 

5 Risico’s 

     Aan dit voorstel zijn geen risico’s verbonden. 

6 Financiën 

     Dit voorstel heeft geen financiële consequenties. 

7 Participatie en Communicatie 

Het geactualiseerde overzicht wordt gepubliceerd op de site www.nijmegen.nl.  

8 Uitvoering en evaluatie 

Over de uitvoering van afzonderlijke moties wordt u per brief door ons op de hoogte gesteld.  

College van Burgemeester en Wethouders van Nijmegen, 
 
De Burgemeester, De Gemeentesecretaris, 
 
 
 
drs. H.M.F. Bruls mr. drs. A.H. van Hout 
 

Bijlage: Overzicht aanvaarde raadsmoties tot en met 2 november 2016  
  

http://www.nijmegen.nl/


 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

1 120201.1 Een nieuw verhaal voor 
Dukenburg 

1 februari 2012 B. Velthuis Grondbeleid D66 T. van Elferen Nee 

 
Inhoud motie: De raad van Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 1 februari 2012, 

Constaterende dat: 
In voorliggend raadsvoorstel het mislukken een aantal grote projecten ertoe leidt dat de planexploitatie wordt gewijzigd; 
- Het college een aantal maatregelen van met name faciliterende en verbindende aard voorstelt om de situatie in Dukenburg te verbeteren; 
Overwegende dat: 
De problemen van met name Meijhorst en Malvert zich niet slechts op het vlak van de ontwikkeling van voorzieningen afspelen, maar een integrale aanpak vragen op 
het gebied van wijkaanpak, stedelijke ontwikkeling en voorzieningen; 
- Een gedeelte van Dukenburg in Nijmegen een unieke stedelijke dynamiek kent, die in tijden van de ontwikkeling van overige stadsdelen om zijn eigen doelgericht beleid 
vraagt; 
Spreekt uit dat: 
- Er behoefte bestaat aan een plan van aanpak voor dit stadsdeel en een brede politieke discussie hierover; 
Roept het college op: 
Voor de zomer van het college een overzicht van de kansen voor de toekomst van Dukenburg aan de raad te zenden om voornoemde discussie te kunnen voeren, 
waarbij bestaande stukken als het Masterplan Dukenburg als uitgangspunt kunnen gelden; 

Voortgang: December: 
De  afgelopen is hard gewerkt aan verschillende om belangrijke zorgpunten in Dukenburg aan te pakken. Dit heeft o.a. geleid tot het 
toevoegen van drie kleinschalige woonvormen voor ouderen. De gesprekken over winkelcentra lopen. Na de zomer is gestart met het 
ontwikkelen van een toekomstvisie voor Dukenburg. In samenwerking met de universiteit is een eerste brede analyse uitgevoerd. 
Waar tot nu toe vooral gekeken werd naar de fysieke invulling wordt nu ook gekeken naar de sociale infrastuctuur en de relaties 
tussen beide. Komende periode zal die met de wijkbewoners en verschillende andere stakeholders besproken worden en verder 
uitgewerkt door de afdeling Wijkmanagement. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: De afgelopen jaren zijn verschillende punten van zorg aangepakt. Zo is er veel gebeurd op het gebied van wonen en zorg, is het groen aangepakt en hebben corporaties 
renovaties uitgevoerd. De gesprekken over de vernieuwing van de winkelcentra Meijhorst en Weezenhof lopen nog. Op projectniveau zijn daar waar mogelijk de kansen benut. Voor de 
knelpunten die er nu nog zijn of dreigen zich voor te gaan doen wordt een plan van aanpak voor een integrale aanpak besproken. Om hier toe te komen zal eerst een gedegen analyse 
uitgevoerd worden om te bepalen waar zich problemen voordoen, wat die precies zijn en in welk deel van Dukenburg deze zich concentreren. De verschillende afdelingen binnen de 
gemeente zullen zich hier de komende periode gezamenlijk over buigen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Met het realiseren van het uitvaartcentrum en de start van de bouw van de zorgwoningen op de locatie de Horizon zijn, op winkelcentrum Meijhorst na, alle 
ontwikkelingen die onderdeel uitmaakten van de palmexploitatie Herstructurering Dukenburg uitgevoerd. De gesprekken over vernieuwing van winkelcentrum Meijhorst lopen nog. We 
stellen voor deze motie nog niet af te voeren. 
PA Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen. 
Mei 2015: Afgelopen jaren is vooral gekeken welke kansen voor Dukenburg benut kunnen en moeten worden. Die lagen vooral op het gebied van wonen en zorg. Afgelopen jaar zijn 
zorgwoningen in Malvert gebouwd (wordt binnenkort opgeleverd), is het gezondheidscentrum in Meijhorst gerealiseerd (opening was in april) en heeft grondverkoop van de oude Prins 
Mauritsschool voor de bouw van zorgwoningen plaatsgevonden (bouw start binnenkort). De onderhandelingen over locatie de Horizon lopen nog. Datzelfde geldt voor de 
onderhandeling voor de herontwikkeling van het winkelcentrum Weezenhof met daarop de gewenste zorgwoningen. Op het moment dat dit gerealiseerd is, is invulling gegeven aan de 
gewenste toevoegingen voor beschermd wonen zoals in het planningskader wonen en zorg is voorzien. Voor de locaties die nog herontwikkeld kunnen worden (HAN-locatie en ROC-
locatie) wordt gezocht naar een invulling die past binnen de beleidskaders voor onder andere wonen en zorg. Voor Meijhorst geldt dat de onderhandelingen over de herontwikkeling van 
het winkelcentrum lopen. De ontwikkelaar voor dit gebied is met de planontwikkeling bezig en hij heeft nagenoeg met alle huidige eigenaren een overeenkomst.  Dat betekent dat 
behalve voor wonen en zorg ook de herstructurering van de winkelvoorzieningen in de steigers gezet worden. Tot slot is voor de voormalige woningbouwlocatie aan de Streekweg een 
andere passende invulling gegeven (DELA). Met de realisatie van dit plan wordt openbare ruimte ook aangepakt.  
Dat betekent dat de kansen die er lagen en die nodig zijn om er voor te zorgen dat bewoners die in Dukenburg wonen daar ook oud kunnen worden, gerealiseerd dan wel in gang gezet 
zijn. Winkelcentrum Meijhorst is de enige locatie uit de planexploitatie herstructurering Dukenburg die nog gerealiseerd moet worden. Over de ontwikkelingen in Dukenburg vindt 
regelmatig afstemming plaats tussen Wijkbeheerder, Wijkmanagement en Ontwikkelingsbedrijf om de ontwikkelingen op elkaar af te stemmen. Wij stellen voor om deze motie af te 
voeren. 
Oktober 2014: Er wordt hard gewerkt aan de verschillende onderdelen om de planuitwerking een stap verder te krijgen (Pr. Mauritsschool, Weezenhof, etc). Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren. Zie raad 12/03/2014 
Februari 2014: Kansen voor Dukenburg liggen er vooral op het gebied van wonen en zorg. 
Afgelopen periode is vooral benut om de kansen voor wonen en zorg verder uit te werken. In dat kader start de realisatie van het eerste plan voor beschermd wonen in het 



maisonnettegebied in Malvert rond de zomer van 2014. De gesprekken met Woongenoot over de locatie van de Horizon en met Talis over de oude Prins Mauritsschool voor een 
invulling met beschermd wonen zijn ver gevorderd. Voor de Weezenhof geldt dat gesprekken lopen over de herontwikkeling van het winkelcentrum in samenhang met het realiseren van 
zorg wonen en beschermd wonen. 
PA 20 november 2013: Het college stelt voor de motie niet af te voeren.  
Oktober 2013: Afgelopen periode is gefocusd op kansen voor wonen en zorg. Begin 2014 wordt het eerste project voor kleinschalig beschermd wonen (voor PG-patienten) gerealiseerd. 
Sterke/zwakke punten en kansen/bedreigingen zijn ambtelijk onderzocht. Met dit als basis wordt een nieuwe koers voor Dukenburg voorgesteld. Hierbij zal ook contact gezocht worden 
met betrokken partijen/bewoners in Dukenburg. 
April 2013:Het opstellen van een nieuw kader voor Dukenburg heeft vertraging ondervonden in afwachting van de stadsvisie en de structuurvisie. Dat betekent niet dat niet gekeken 
wordt welke kansen benut kunnen worden. Er vindt met verschillende partijen overleg plaats over het benutten van kansen voor het realiseren van zorgwoningen en voorzieningen. 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

2 120307.1 Onderzoek verkoop 
Goffertstadion 

7 maart 2012 R. Helmer Sport & 
Accomodaties 

VVD H. Veldman Ja 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 7 maart 2012, 
overwegende dat 
- Er na het stopzetten van de TIP-ontwikkeling opnieuw de wens vanuit NEC voor ligt om het stadion te verbouwen 
- De verantwoordelijkheidsvraag (wie is verantwoordelijk voor verbouw/uitbouw van het stadion) tussen eigenaar en huurder een 'never ending story' is 
- Het bezit van een voetbalstadion geen kerntaak voor de gemeente is 
- Bij het zelf in het bezit hebben van het stadion NEC voor verbouwplannen niet afhankelijk is van politiek-bestuurlijke afwegingen bij de gemeente 
en verzoekt het college 
- Onderzoek te doen naar de haalbaarheid van verkoop van het Goffertstadion (inclusief Eendracht) aan NEC of een derde partij 
- Hierbij als uitgangspunt te nemen dat er voor zowel verkoper als koper sprake is van een 'reële' deal (verkoop voor bij wijze van spreken € 1,- is hiermee dus geen optie) 

Voortgang: December: 
Met de behandeling van de derde tussenrapportage is deze motie afgehandeld tijdens de Politieke Avond van 13 januari 2016. 
Hierover heeft uw raad ook een brief ontvangen met registratienummer 15.0012154. Wij beschouwen de motie hiermee als 
afgehandeld en stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Oktober 2015: Uw raad wordt over het verloop van het verkooptraject geïnformeerd middels tussentijdse rapportages. Op 31 maart 2015 is een tussentijdse rapportage verstuurd, 
kenmerk VA05/15.0002539, gevolgd door een tweede tussentijdse rapportage op 23 juni 2015, kenmerk VA05/15.0005721. De laatste rapportage gaf aanleiding tot een kamerronde 
tijdens de Politieke Avond van 29 september 2015. Tijdens deze kamerbehandeling zijn zowel huurbetaling alsook verkoop aan de orde geweest. Deze motie wordt volop uitgevoerd. 
Wij zullen uw raad ook de komende periode actief informeren over het verloop van het verkooptraject. We stellen voor deze motie niet af te voeren.  
PA Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen.  
Mei 2015: Op 31 maart 2015 is uw raad middels een tussenrapportage geïnformeerd over de laatste stand van zaken wat betreft huurbetaling en verkoop (kenmerk: 
VA05/15.0002539). Wij stellen voor om deze motie af te voeren.  
Oktober 2014: Als gevolg van de recente degradatie van NEC, die grote impact heeft op de financiële positie van NEC, is de uitvoering van de motie ‘on hold’ gezet. Met NEC zijn wij, 
rekening houdende met de wederzijdse belangen, in overleg om een oplossing te vinden voor de ontstane situatie. Wij informeren uw raad zo spoedig mogelijk hierover. Wij stellen 
voor om deze motie nog niet af te voeren.  
PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren.  
Februari 2014: Inmiddels heeft taxatie van het stadion plaatsgevonden. Mogelijke scenario’s worden op hun financiële en juridische consequenties beoordeeld. Wij verwachten in het 
1e kwartaal van 2014 hierover duidelijkheid te hebben.  
PA 20 november 2013: Indiener is van mening dat de motie pas afgevoerd kan worden nadat de raad hierover is geïnformeerd.  
April 2013: In het Bestuurlijk Overleg met NEC d.d. 21 maart 2013 is afgesproken dat een taxatie zal plaatsvinden van het stadion. 
PA 12 december 2012: Indiener is van mening dat de motie niet afgevoerd kan worden, omdat er geen onderzoek aan de raad is voorgelegd. 
13 november 2012: Brief aan NEC is in het college van 9 oktober 2012 vastgesteld en verstuurd aan NEC. De gemeente heeft hierin voorwaarden en procesafspraken 
aangegeven. 
PA 27-06-2012: Indiener is van mening dat de motie pas afgevoerd kan worden, indien het onderzoek gereed is. 
1 mei 2012: "Wij zijn bereid om te onderzoeken of verkoop van het Goffertstadion aan NEC of een derde partij haalbaar is. Dat willen wij zorgvuldig doen. Daarom zullen we 
in elk geval de financiële en juridische mogelijkheden in beeld brengen. U kunt daarbij denken aan het in beeld brengen van de marktwaarde, de boekwaarde, de 
mogelijkheid van het beëindigen van lopende huurcontracten en Europese wet- en regelgeving. Ook zullen we een verkenning doen naar de voorwaarden waaronder NEC 
of een derde partij bereid is om het stadion aan te kopen en de voorwaarden waaronder de gemeente bereid is om het stadion te verkopen (waar moet een koper aan 
voldoen ?) ". 

 



Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

3 130424.1 De binnenstad aanvullen 
vanaf Vlek 14 

24 april 2013 B. Velthuis Grondbeleid VVD H. Veldman Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 24 april 2013, 
Overwegende dat: 
- Een leefbaren binnenstad i ieders belang is; 
- Nederland al de hoogste winkeldichtheid ter wereld heeft, meer winkels zijn dus niet wenselijk; 
- De plannen van dit college kunnen leiden tot nog meer concurrentie voor de binnenstad; 
- Ook online verkopen een bedreiging vormen voor de winkeliers in onze binnenstad; 
- Online verkopen niet stoppen om 18.00 uur; 
- Er nu discussie gestart wordt over de openingstijden van winkels; 
- We moeten inzetten om van onze binnenstad een ‘place to be’ te maken; 
- We moeten zoeken naar een aanvullende ontwikkeling voor onze binnenstad; 
- We moeten kijken naar kansen en uitdagingen en niet naar beperkingen; 
- Je ook van je binnenstad een online winkelcentrum kunt maken; 
- Stilstand op Vlek 14 leidt tot hogere oplopende kosten; 
- Ontwikkelingen op Vlek 14 ook effect hebben op bijvoorbeeld Arnhemse ondernemers. 
Verzoekt het college: 
Om met de binnenstadondernemers, binnenstad service Nijmegen en het huis van de binnenstad in gesprek te gaan om de mogelijkheden te onderzoeken om tot een 
opslag/verzendpunt te komen op Vlek 14 ten behoeve van de binnenstad om op deze manier van de Nijmeegse binnenstad ook een online ‘place to be’ te maken. 
Wij denken dan aan het volgende: 
Op Vlek 14 komt de (extra) voorraad te liggen van de aangesloten binnenstadondernemers; 
Elk half uur rijdt er een (elektrische) vrachtwagen naar het Nijmeegse centrum om winkels te bevoorraden; 
De ondernemers hoeven dus maximaal een half uur ‘nee’ te verkopen; 
Vanuit dat opslag/verzendpunt worden ook de eventuele online verkopen van de binnenstadondernemers verzonden; bijv. tot 22.00 uur s’avonds; 
De consument er dus ook voor kan kiezen om haar aankoop te laten versturen in plaats van zelf mee te nemen. 

Voortgang: December: 
Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties (RPW) opgestart. Dit RPW beoogt de 
overcapaciteit aan werklocaties (bedrijven, kantoren en perifere detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. 
Definitieve besluitvorming over de uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. De uitspraak RvS alsmede de 
uitkomsten RPW zijn bepalend voor het perspectief van een ontwikkeling op de Grift.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
 
Mei 2016: Op 12 mei 2016 heeft de zitting Raad van State plaatsgevonden. De RvS doet ca. 6 weken na zitting  uitspraak. Deze periode kan eventueel nog met 6 weken worden 
verlengd. Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties (RPW) opgestart.  
Dit RPW beoogt de overcapaciteit aan werklocaties (bedrijven, kantoren en perifere detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. Definitieve besluitvorming over de 
uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. De uitspraak RvS alsmede de uitkomsten RPW zijn bepalend voor het perspectief van een ontwikkeling op de Grift.  Wij 
stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Met de reactieve aanwijzing van de provincie Gelderland op het bestemmingsplan Grift Noord is de situatie ongewis geworden. Wij stellen voor om deze motie nog niet 
af te voeren. 
Mei 2015: Met het gegeven dat we de Grift nadrukkelijk  willen profileren als een bedrijventerrein voor grootschalige logistiek is een delivery concept hier goed denkbaar. Vooralsnog 
heeft zich nog geen marktpartij gemeld om iets in die vorm op deze locatie te ontwikkelen. Wij stellen voor om deze motie niet af te voeren. 
Oktober 2014: Uit gesprekken met diverse partijen is gebleken dat het zeer lastig is om een financieel haalbaar delivery concept te realiseren. Het verdienmodel is lastig te organiseren; 
alles moet kloppen. De locatie vlek 14 is ook onderwerp van gesprek met de provincie Gelderland. Er wordt ook gekeken of en hoe een delivery concept op De Grift denkbaar is. Het is 
echter de vraag of deze locatie ook door de markt als geschikt wordt ervaren. De voorlopige resultaten van dit onderzoek kunnen in het kader van het ambitiedocument De Grift met uw 
raad gedeeld worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren 
Februari 2014: Op 13 februari 2014 is de haalbaarheid van een delivery hub met een externe partij verkend. 
PA 20 november 2013: Het college stelt voor de motie niet af te voeren. 
Oktober 2013: Het onderzoek naar mogelijkheden voor een Delivery Hub Concept is in afronding. Meerdere varianten lijken haalbaar voor zowel vlek 14 als 17. Na het kerstreces zal 
uw raad via een raadsbrief nader worden geïnformeerd. 

 



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

4 130424.2 Geen schoenendozen 
in een weiland 

24 april 2013 B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks P. Boekhorst Nee 

  

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 24 april 2013, 
Constaterende dat: 
- Veel retailparken in het land een matige architectonische uitstraling hebben met name omdat er veelvuldig gebruik wordt gemaakt van schreeuwende kleuren, reclameborden en 
verlichting; 
- Dat bij veel retailparken het parkeren van auto’s op het maaiveld en in het zicht wordt geregeld; 
- Dat veel mensen zich ergeren aan zulke ‘schoenedozen’in een groene omgeving; 
- Het college voornemens is een retailpark toe te staan op bouwvlek 14, nabij ressen; 
- Dat het gebied direct aansluit op de groene landschapszone in de Waalsprong en de uitlopers van park Lingezegen; 
Overwegende dat: 
- Er in de stad en in de raad veel weerstand is tegen de ontwikkeling Vlek 14; 
- In de discussie hierover vooral aandacht is uitgegaan naar de economische en planologische discussie; 
- Het college daarom de opdracht meekrijgt om dwingende regionale afspraken te maken en alleen ontwikkelingen toe te staan die qua functie en qua vloeroppervlakte niet concurreren 
met de binnenstad; 
- Het ook van belang is een uitspraak te doen over de gewenste ruimtelijke kwaliteit voor dit gebied, juist vanwege de ligging in het groen. 
Roept het college op om: 
Voorafgaand aan elke ruimtelijke ontwikkeling in vlek 14, afdwingbare afspraken te maken met initiatiefnemers over een goede landschappelijke inpassing van nieuwbouw, waarbij het 
gebruik van reclame, verlichting en parkeerplaatsen is afgestemd op de groene omgeving. 

Voortgang: 
 
 

December: 
Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties opgestart. Dit RPW beoogd de overcapaciteit 
aan werklocaties (bedrijven, kantoren en perifere detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. Definitieve 
besluitvorming over de uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. Ons college zal na overleg met regiopartners bepalen 
op welk geschikt moment het bestemmingsplan vlek 14 in procedure kan worden gebracht. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
 
Mei 2016: Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties opgestart. Dit RPW beoogd de overcapaciteit aan werklocaties (bedrijven, kantoren en 
perifere detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. Definitieve besluitvorming over de uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. Ons college zal na 
overleg met regiopartners bepalen op welk geschikt moment het bestemmingsplan vlek 14 in procedure kan worden gebracht. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Er is opdracht verstrekt voor  een bestemmingsplan 1

e
 fase vlek 14. We realiseren een grote bouwmarkt, een tankstation en een fastfoodrestaurant op deze locatie. We starten 

met archeologisch onderzoek om beter te kunnen bepalen waar de gebouwen het best gesitueerd kunnen worden. We continueren het overleg met alle belangrijke stakeholders; de 
provincie, buurgemeenten en ondernemers. Met Hornbach werken we toe aan een verdere detaillering van hun bouwplannen. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2014: De voortgang van de ontwikkeling op locatie Ressen wordt voor een groot deel bepaald door de besprekingen met de provincie Gelderland. Tegelijkertijd gaan wij verder 
met het traject van een grote bouwmarkt. Hornbach heeft haar eerste verkenningen van gebouw en buitenruimte gepresenteerd bij het Ruimtelijk Kwaliteitsteam. Op 3 april 2014 is dit 
behandeld. 
Reactie RKT Waalsprong: Het RKT bedankt de architect voor zijn heldere analyse en toelichting in deze fase van het vooroverleg. Het RKT vindt de beelden die in deze fase zijn getoond 
veelbelovend voor de uitwerking en complimenteert opdrachtgever en architect met de creativiteit waarmee met de uitgangspunten van het standaard ontwerpconcept van Hornbach een 
meer locatie-specifiek ontwerp met een ingetogen uitstraling gemaakt is. Het RKT maakt de volgende opmerkingen naar aanleiding van de presentatie: 
-De toegankelijkheid van het terrein van Hornbach in relatie tot de omgeving moet nog nader bestudeerd worden. Er zijn in het gebied verschillende verkeersstromen van langzaam 
verkeer, tot klanten en medewerkers en vrachtwagens voor de bevoorrading. Al dit verkeer moet op een logische en veilige manier zijn weg kunnen vinden van en naar Hornbach. Er is nu 
een ontsluiting aangegeven in de presentatie waarvan nog nader onderzocht moet worden of dit de beste oplossing is. 
-Het RKT is benieuwd naar de verdere uitwerking van het plan. De schetsen worden positief ontvangen, en het RKT toetst in een volgend overleg graag de uitgewerkte aanzichten, 
doorsnedes, plattegronden, details, materialisering en bemonstering. 
-De groene banen die over het dak lopen zijn vrij smal, ook in verhouding tot de groene zones die op het parkeerterrein doorlopen. Het is de vraag of binnen deze maatvoering het 
dakgroen wel tot ontwikkeling kan komen en daarmee het gewenste visuele effect oplevert. Het was immers de bedoeling om het landschap over het gebouw door te laten lopen. Daarom 
is het goed om te bekijken of de banen op het dak bijvoorbeeld de zelfde breedte kunnen krijgen als de groene zones op het parkeerterrein. Eventueel kan deze breedte gerealiseerd 
worden in een trechtervorm; breed bij het begin van de snedes en smaller op het dak. 



-Het RKT heeft veel waardering voor de heldere compositie van dozen waaruit het complex bestaat en geeft aan dat installaties en dak doorvoeren dit heldere beeld zullen verstoren en 
daarom inpandig moeten worden opgelost. Het aanbrengen van glasstroken in de platte daken wordt eveneens zeer gewaardeerd. 
-Reclame uitingen en erfafscheidingen moeten eveneens uitgewerkt worden voor de volgende bijeenkomst. 
Afgesproken wordt om over één a twee maanden de volgende fase in het ontwerp voor te leggen. Het RKT kijkt met belangstelling uit naar de aanpassingen en uitwerkingen. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren. 
Februari 2014:  Afdwingbare afspraken worden geregeld via aanvullende eisen in koopovereenkomsten. Via de Raadscie Waalsprong wordt uw Raad geïnformeerd over de voortgang 
Vlek 14. PA 20 november 2013: Indiener wil wachten met het afvoeren van de motie op de eerste ontwikkeling die (mogelijk) gaat plaatsvinden om te oordelen of het gelukt is dit te 
regelen. Oktober 2013: Afdwingbare afspraken worden geregeld via aanvullende eisen in koopovereenkomsten. Het ambitiedocument vlek 14 is hiervoor een belangrijk kader. De motie 
beschouwen wij hiermee als afgedaan. 

  



Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

5 131002.2 In het centrum is 
30 km de limiet 

2 oktober 2013 H. Tiemens Mobiliteit De Nijmeegse 
fractie 

B. van Hees Nee 

 

Inhoud motie: De Nijmeegse gemeenteraad in vergadering bijeen op woensdag 2 oktober 2013 
Overwegende dat: 
• In het actieplan "Versterking Economische Structuur Binnenstad" aangegeven wordt dat de Nijmeegse Binnenstad het gezicht en het hart van de stad is en essentieel voor 
de toeristische infrastructuur; 
• In het winkelgebeuren de Binnenstad een eigen rol heeft met allerlei soorten van winkelgedrag in combinatie met horecabezoek en cultuurbeleving; 
• Dat het college ernaar streeft de waardering van bezoeker en toerist voor de binnenstad te verhogen; 
• Dat de Binnenstad van plaats om alleen maar te kopen moet veranderen naar een plaats om te zijn en te ontmoeten; 
• Dat voor al deze uitgangspunten ruimte gemaakt moet worden en randvoorwaarden geschapen; 
• Dat er daarbij een conflict kan ontstaan tussen de diverse gebruikers van het wegennet in de binnenstad (OV, auto, fietser en voetganger); 
• Er straten zijn waar levensgevaarlijk hard gereden wordt, met name in de Bloemerstraat; 
• Dat de Van Berchenstraat en Regulierstraat al succesvol getransformeerd zijn naar 30 km; 
• Dat een van de voorgestelde projecten is het verbeteren van het leef-en vestigingsklimaat o.a, door herinrichting van de openbare ruimte van de Smetiusstraat en de 
Bloemerstraat; 
Roept het college op: 
• Om het hele binnenstadsgebied tussen Singels en Waal te verklaren tot 30 km zone; 

Voortgang: December: 
Hiervoor verwijzen wij u naar motie 150708.14: meer ruimte voor voetganger, fiets en consument, waar de snelheidsverlaging 
in het centrum een integraal onderdeel vormt. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: Deze motie wordt meegenomen in de uitwerking van motie nummer 59 “ruimte voor voetganger en fiets”. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Vanwege de verwevenheid met de motie “Ruimte voor voetganger en fiets” (8 juli 2015 14029) en de noodzaak om een aangepast verkeerscirculatieplan op te 
stellen wanneer de resterende straten met een 50 Km/h snelheidsregime worden uitgevoerd, nemen wij deze maatregel mee in de lopende onderzoeksopzet voor een 
autoluwe(r) stadscentrum. De opzet van dit onderzoek wordt dit najaar voorgelegd aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen. 
Mei 2015: Voorstel om het hele gebied binnen de singels 30 km/h te maken, sluit aan bij de conclusie in de nota Nijmegen Duurzaam Bereikbaar, waarin voor alle wegen 
binnen de het singelgebied is vastgesteld dat het wenselijk is te onderzoeken of hier een 30km-zone kan worden ingesteld. (zie afb.1 ). Een aantal wegen zal daarbij mogelijk 
van functie gaan veranderen van gebiedsontsluitingsweg naar erftoegangsweg. 
 

 
Afb. 1 Nota Nijmegen Duurzaam Bereikbaar: voorstel tot (her)categorisering. Voor de gele wegvakken geldt een wens tot 
onderzoek naar de categorisering van de weg. 
 
In de motie ontbreekt echter een aantal afwegingen die de keuze over het snelheidsregime ook bepalen: 
Beleid van ons college is dat het openbaar vervoer een belangrijke functie heeft in de bereikbaarheid van de belangrijke 
bestemmingen in de stad, waaronder natuurlijk zeker de binnenstad. Zowel voor de reiziger als voor de exploitatie van het 
openbaar vervoer is het van belang de reistijd zo kort en betrouwbaar mogelijk te maken.  Bij 30km-regimes zal de reistijd 
toenemen en de betrouwbaarheid afnemen, ten eerste door de sterkere menging met ander verkeer, ten tweede door de fysieke 
30km-maatregelen en ten derde door de regel “voorrang van rechts” die in 30km-gebieden geldt. Toch is 30 km/h bespreekbaar, 
omdat bussen in de praktijk toch niet harder kunnen rijden, ook al is de maximum snelheid 50.  
Ons college streeft een veilig verkeerssysteem na. Daartoe passen wij zo veel mogelijk de landelijke richtlijnen toe die gelden 
voor het ontwerp van een veilig wegennet. Voor een erftoegangsweg geldt als algemene verschijningsvorm: gemengd verkeer 

(geen fietsvoorzieningen), verharding bij voorkeur klinkers. In principe zijn erftoegangswegen niet geschikt voor hoge verkeersintensiteiten (>5.000 mvt./etmaal) en als route 
voor verbindende buslijnen.  
 
Er is nog een beperkt aantal  50km-wegen in de binnenstad: 
Voor de route Hertogstraat - Kelfkensbos geldt dat de verkeersintensiteiten dusdanig hoog zijn dat een echt verblijfsgebied hier niet goed te realiseren is. Het instellen van een 
30km-zone vereist een wijziging in de verkeerscirculatie en dus de bereikbaarheid van delen van de binnenstad.  
De Smetiusstraat en de Bloemerstraat zijn onderdeel van het HOV-net. Voor deze straten willen wij op korte termijn met herinrichtingsvoorstellen komen, welke in nauw 
overleg met omwonenden en belanghebbenden tot stand komen.  Bij de herinrichting van deze straten hanteren wij als uitgangspunt een max. snelheid van 30km/uur. Door 
een zorgvuldige inrichting willen wij ondanks deze lagere snelheid de doorstroming van het openbaar vervoer op peil houden.  
Waalkade: Voor de oostzijde van de Waalkade start inmiddels een verkenning naar de mogelijkheden om dit deel van de kade aantrekkelijker te maken voor de bezoeker; één 
van de aandachtspunten is hierbij de inrichting van de openbare ruimte.  Wellicht dat dit ook kan leiden tot het uitbreiden van het 30km-regime in westelijke richting. 



Voor het traject Doddendaal – Parkweg liggen er op dit moment nog geen concrete plannen voor om de straten her in te richten of groot onderhoud te plegen. 
 
Conclusie: Er is nog een beperkt aantal straten waar de maximum snelheid 50km/uur is. Waar mogelijk zullen wij een 30km-regime instellen (zoals in de 
Bloemerstraat/Smetiusstraat). Waar het  niet mogelijk is de maximum snelheid  zonder meer te verlagen, zullen wij de inrichting van de straat nog eens kritisch tegen het licht 
houden. Dit doen wij per straat zodra er aanleiding is tot het aanpakken van de openbare ruimte. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Oktober 2014: Wij leggen u dit najaar een startnotitie voor waarin wij voorstellen doen over de inhoud van het mobiliteitsplan. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren. 
Februari 2014: De voorbereidingen voor het mobiliteitsplan zijn gestart. Gelet op de impact en de relatie met andere programma's en beleidskeuzes zal besluitvorming niet 
voor de nieuwe coalitieperiode plaatsvinden. 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

6  131113.1 Geen ruimte voor 
discriminatie 

13 november 
2013 

B. Frings Zorg & Welzijn PvdA H. El Karouni Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen in vergadering op 13 november 2013, 
overwegende dat: 
discriminatie een hardnekkig maatschappelijk fenomeen is en een aantasting is van de menselijke waardigheid, discriminatie om permanente aandacht vraagt en om actief optreden 
van burgers, bedrijfsleven, sociale partners, instellingen en overheid, mensen het recht hebben op bescherming tegen discriminatie op grond van geslacht, 
seksuele gerichtheid, afkomst, religie, levensovertuiging of handicap, preventief discriminatiebeleid geen luxe is maar juist erg van belang is in tijden van 
economische crisis, waarbij maatschappelijke verhoudingen onder druk staan, vanwege het maatschappelijk belang het gewenst is dat er vooral binnen het onderwijs 
continu aandacht is voor discriminatie op alle gebied, in de stadsbegroting een bezuiniging is opgenomen voor de subsidie aan leder1Gelijk met betrekking tot preventietaken, maar 24 
procent van de gemeenten in Nederland een antidiscriminatiebeleid heeft, en Nijmegen vanwege haar cultureel breed samengestelde bevolking hier zeker ook aandacht en beleid voor 
zou moeten hebben. 
roept het college op: 
1. om in kaart te brengen wat er op het gebied van discriminatie gebeurt en welke maatregelen preventief werken, 
2. te onderzoeken met wijken instellingen de gemeente vorm geeft aan antidiscriminatiebeleid, 
3. een onderzoek te doen naar het discriminatiebeleid en het pesten binnen het onderwijs, 
4. de raad te informeren over deze uitkomsten in een overdrachtsdocument dat voor de nieuwe raadsperiode kan dienen als eerste aanzet voor een Nijmeegs Antidiscriminatiebeleid. 

Voortgang: December: 
We werken nog steeds aan diverse acties ter uitvoering van deze motie. Voorjaar 2017 informeren we uw raad over de voortgang. Wij 
stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: Het onderzoek door Ieder1Gelijk is uitgevoerd. Wij zijn in gesprek met stakeholders, om de verschillende mogelijke acties uit te werken. We informeren de raad later dit jaar 
over de voortgang. We stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: In juni is het onderzoeksrapport van Ieder1gelijk aan ons toegestuurd en vervolgens doorgestuurd naar uw raad. Op basis van dit rapport wordt nu gewerkt aan een plan 
van aanpak. Dit plan zullen wij nog dit jaar vaststellen en voorleggen aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Ieder1Gelijk heeft in het voorjaar van 2015 opdracht gekregen om een verdere inventarisatie uit te voeren van wat er bekend is en speelt op het gebied van discriminatie op 
de arbeidsmarkt. Op basis van de resultaten hiervan, zullen er beleidskeuzes worden voorgelegd aan ons college. Dit zal resulteren in een beleidsplan cq. plan van aanpak, waarbij in 
ieder geval Ieder1Gelijk een rol zal hebben in de uitvoering van dit beleid. Uw raad zal t.z.t. over dit onderwerp verder geïnformeerd worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af 
te voeren. 
PA 19 november 2014: De fractie is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Fractie wil de beantwoording van het college afwachten 
Oktober 2014: De planning is om de beantwoording van de motie eind oktober te agenderen voor de collegevergadering en afhankelijk van de agenda in november in uw 
raadsvergadering. Wij stellen voor om deze motie alvast af te voeren. 
PA 12 maart 2014: Bij uitvraag van februari heeft het college laten weten de motie nog niet af te voeren. 
Februari 2014: Het inventariserende onderzoek is gestart. De verwachting is dat we voor 1 april het onderzoeksrapport inclusief aanbevelingen voor de nieuwe raad en college gereed 
zullen hebben. Bureau Ieder1Gelijk is betrokken bij het onderzoek. 

 

 



 

 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

7 140226.2 Stadslandbouw op 
fabrieksterrein 

26 februari 2014 B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks P. Oomen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen op 26 februari 2014, 
Overwegende dat: 
• de zorgwoningen nog niet meteen gebouwd worden; 
• de termijn voordat ze gerealiseerd worden door de marktontwikkelingen langer zou kunnen duren dan voorzien; 
• dit een uitgelezen plek is voor stadslandbouw; 
• hier wel een aantal zaken voor moet worden geregeld; 
Roept het college op: 
• de regie te nemen op de plek van de zorgwoningen en met Plegt Vos afspraken te maken over het bestraten van dit deel; 
• hier tijdelijke stadslandbouw (bijvoorbeeld in grote bakken) toe te staan. 

Voortgang: December: 
Plegt Vos (eigenaar van het terrein) heeft aangegeven altijd open te staan voor tijdelijk gebruik. In het verleden heeft Plegt Vos 
overleg met een omwonende gehad maar dat heeft niet geleid tot een concreet initiatief. Met Plegt Vos zijn afspraken gemaakt over 
de sanering  van het terrein. Op het moment dat het plan voor de AH doorgaat  zal ook het resterende, voorlopig braakliggende 
terrein, worden gesaneerd en groen worden ingericht. Ook daar zijn afspraken  over gemaakt. Wij stellen voor om deze motie af te 
voeren. 
 
Mei 2016: In het kader van de  planvorming wordt met Plegt Vos de afspraak gemaakt dat het onbebouwde gedeelte van het terrein, zolang dit onbebouwd blijft, groen ingericht wordt. 
Eerder heeft Pleg Vos al aangegeven open te staan voor vormen van tijdelijk gebruik.  
Inmiddels heeft ons college deze locatie overigens ook aangewezen als onderzoekslocatie voor het realiseren van tijdelijke woningen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Een tijdelijke groene invulling van dit terrein is pas mogelijk als de funderingen gesloopt zijn en sanering heeft plaatsgevonden. De eigenaar van het terrein heeft aangegeven 
dat deze werkzaamheden uitgevoerd gaan worden zodra er duidelijkheid is of de supermarkt gebouwd kan gaan worden. Gezien de uitspraak van de Raad van State is dat op dit 
moment niet mogelijk. Op het moment dat de supermarkt wel gebouwd gaat worden zal de eigenaar de funderingen gaan verwijderen en saneren. Daarna kan het terrein dat voorlopig 
niet bebouwd wordt in overleg met de eigenaar tijdelijk groen ingevuld worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2014: Plegt Vos heeft overleg met een omwonende gehad. Dit heeft niet tot een concreet initiatief geleid. Op het moment dat er concrete initiatieven zijn vindt verder overleg 
plaats over realisatie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart 2014: Wij gaan in overleg met Plegt Vos over tijdelijk gebruik. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

8 140226.4 Geen Ah zonder 
zorgwoningen 

26 februari 2014 B. Velthuis Grondbeleid Gewoon 
Nijmegen 

R. Klein- 
Hemmink 

Ja 

 

Inhoud motie: De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering, op 26 februari 2014 
Constaterende dat: 
Het college het "bestemmingsplan Nijmegen Midden -13 Smitdraadterrein " ter vaststelling aan de 
raad heeft  voorgelegd. Al jaren wordt gediscussieerd over de vestiging c.q. verplaatsing van de AH aan de Groenestraat, zowel met de ontwikkelaar, AH, buurtbewoners en andere 
belanghebbenden, als in de raad. Uit deze gespreken/onderhandelingen naar voren is gekomen dat iedereen zich kon vinden in het verplaatsen van de AH naar het Smit draadterrein, 
echter wel met dien verstande dat er tevens op het terrein een aantal zorgwoningen gerealiseerd zouden worden. Het een totaal ontwikkeling zou worden van de ontwikkelaar c.q. de 
bouwer Klok, in tegenstelling tot 
het eerste uitgangspunt, namelijk het realiseren van een AH met wat overige detailhandel (winkelruimte) 
Recentelijk bleek dat Klok B.V. - tegen de afspraken en het draagvlak van o.a. de buurt in - alleen de winkels wil realiseren en afziet van de realisatie van de zorgwoningen. Deze 
situatie ongewenst is omdat er duidelijk is gekozen om het braakliggende Smitdraadterrein in zijn geheel te ontwikkelen en de plannen tegelijk te realiseren. 
Overwegende dat: 
Gelet op het voorgaande, het noodzakelijk is om een koppeling te maken tussen de winkels en de zorgwoningen, om de gemaakte afspraken met partijen gestand te doen. Door een 
koppeling tevens wordt voorkomen dat een gedeelte van het terrein braak zal blijven liggen, wat ongewenst is. 
Roept het College van B&W op; 
1. Het plangebied als geheel gezien en te behandelen. 
2. Een omgevingsvergunning, voor zover mogelijk alleen te verstrekken, als er een totaal plan voor het gehele gebied wordt ingediend. 

Voortgang: December: 
In oktober 2016 heeft de raad een coördinatiebesluit genomen voor het plan voor verplaatsing van de AH. Besloten is toen voor het 
plan van de AH een procedure te doorlopen waarbij de procedures voor de Omgevingsvergunning en het postzegelplan voor de AH 
op elkaar afgestemd worden. Voor de zorgwoningen die ook op het terrein van Plegt Vos voorzien waren is een 
wijzigingsbevoegdheid in het nieuwe inmiddels vastgestelde bestemmingplan Nijmegen Midden opgenomen. Op het moment dat zich 
mogelijkheden voordoen  die om op deze locatie zorgwoningen te  realiseren kan dat via de wijzigingsbevoegdheid. Met het 
vaststellen van het coördinatiebesluit is duidelijk dat beide ontwikkeling via een verschillend spoor verder uitgevoerd worden. Mochten 
zich in latere instantie zich mogelijkheden voordoen om zorgwoningen te ontwikkelen dan wordt daar uiteraard rekening mee 
gehouden. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA juli 2016: Indiener is van mening dat deze motie nog niet afgevoerd kan worden. Dit omdat de woningmarkt erg aangetrokken is, en er weer volop mogelijkheden zijn; marktpartijen 
staan nu anders in de woningmarkt. Talis bijvoorbeeld wil best op de locatie bouwen en zorgwoningen ontwikkelen. Ze hebben daar ook nog een stuk grond direct aan 
liggen dat ze mee willen nemen in een ontwikkeling daar. Daarnaast is de ontwikkelaar bezig met de plannen uit te werken voor de Albert Heijn en omgeving. 
De ontwikkelaar kan de motie daarin meenemen. 
Mei 2016: In oktober 2015 is een coördinatiebesluit vastgesteld waarbij voor de realisatie van de AH gecoördineerd een procedure voor bestemmingsplanwijziging en 
omgevingsvergunning wordt doorlopen.  Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
PA 11 november 2015: : Indiener is van mening dat de motie nog kan worden afgevoerd. 
Oktober 2015: Voor deze motie geldt dat het bestemmingsplan dat de zorgwoningen en AH mogelijk moest maken vernietigd is door de Raad van State. Reparatie voor wat betreft de 
zorgwoningen is zonder medewerking van Alfa Laval niet mogelijk, verplaatsing van de AH wel. Er ligt een voorstel bij uw raad een coördinatiebesluit te nemen voor de verplaatsing van 
de AH. Aan de hand hiervan voert uw raad de discussie of de zorgwoningen en de verplaatsing van de AH losgekoppeld kunnen worden. Op 21 oktober staat dit ter besluitvorming op 
de raadsagenda. Bij een positieve besluitvorming kan deze motie afgevoerd worden. 
Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen. 
Mei 2015: De Raad van State heeft de bestemming detailhandel en maatschappelijke doeleinden (zorgwoningen)  vernietigd. De bestemming maatschappelijke doeleinden is op korte 
termijn niet te repareren. De bestemming detailhandel wel en het is overigens ook  gewenst gezien de verkeers- en parkeerproblemen ter plaatse van de huidige Albert Heijn. Op het 
moment worden de mogelijkheden hiervoor onderzocht voor herstel van het bestemmingsplan voor wat betreft de supermarkt. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Oktober 2014: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart 2014: In het bestemmingsplan is het gebied als totaal beschouwd maar zijn geen voorwaarden opgenomen over moment van realisatie. De initiatiefnemer is verantwoordelijk 
voor de aanvraag van de Omgevingsvergunning. Deze zal tzt getoetst worden aan het bestemmingsplan. Als de aanvraag past binnen het bestemmingsplan en verder is aan alle 
wettelijke eisen voldaan, dan moet een vergunning worden verleend. 

 



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

9 140226.5 Geen schaduwhinder voor 
omwonenden bij OPOS 

26 februari 
2014 

B. Velthuis Grondbeleid SP B. Velthuis Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen op 26 februari 2014, 
Constaterende dat: 
In het vast te stellen bestemmingsplan Nijmegen Oost - 3 (Opusgebouw) een aanbouw aan de achterzijde mogelijk wordt gemaakt bij het bestaande hoofgebouw van Opus. 
Overwegende dat: 
• Dat het bestemmingsplan aangeeft welke de maximale planologische mogelijkheden zijn; 
• Dat een zonnestudie is verricht door Storiemans Wijffels Architecten BV d.d. 25 december 2013; 
• Dat hieruit blijkt dat bij maximale invulling van het bestemmingsplan op sommige momenten van het jaar in enige mate sprake is van wegname van zoninstraling bij een enkele woning 
aan de Bijleveldsingel / Staringstraat; 
• Dat er in de fase van de omgevingsvergunning geen verplichting bestaat te kiezen voor een bouwplan conform maximale invulling van de mogelijkheden die het bestemmingsplan 
biedt; 
• Dat er ook een bouwplan mogelijk is waarbij wegname van zoninstraling bij een enkele woning aan de Bijleveldsingel / Staringstraat geheel voorkomen kan worden; 
Roept het college op: 
1. Voorafgaand aan de aanvraag omgevingsvergunning in overieg te treden met de exteme ontwikkelaar 
2. Zich maximaal in te spannen voor een bouwpian waarbij wegname van zoninstraling bij een enkele woning aan de Bijleveldsingel/ Staringstraat geheel voorkomen kan worden 

Voortgang: December: 
24-08-2016 Uitspraak Raad van State is op alle punten ongegrond. Bestemmingsplan is onherroepelijk. Plannen worden nu verder 
uitgewerkt. Bij de planuitwerking is met deze problematiek rekening gehouden. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: De uitwerking van de plannen wacht op behandeling bestemmingsplan door de Raad van State.  Uitspraak wordt op korte termijn verwacht.  
Bij planuitwerking blijven gemeente en omwonenden betrokken. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2014: Geen wijziging ten opzichte van maart 2014. Bij nadere planuitwerking zal buurt en gemeente betrokken blijven.  
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart 2014: Er heeft op 24 februari j.l. nog overleg plaatsgevonden tussen vertegenwoordigers van de omwonenden, gemeente en de ontwikkelaar. Dit overleg vond in goede sfeer 
plaats.   
De omwonenden hebben met de ontwikkelaar afgesproken dat zij met elkaar in overleg blijven en worden betrokken bij de uitwerking van het bouwplan. Ook kijkt de ontwikkelaar nog 
eens serieus ernaar of het bouwplan zodanig kan worden aangepast dat omwonenden geheel tevreden zijn op het onderdeel schaduwwerking/ hinder.  De gemeente  zal hier ook bij 
betrokken blijven.   

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

10 140226.7 Een veilige oversteek, op 
de Groenestraat 

26 februari 2014 B. Velthuis Grondbeleid Gewoon 
Nijmegen 

R. Klein - 
Hemmink 

Ja 

 

Inhoud motie: De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering, op 26 februari 2014 
Constaterende dat: 
Het college het "bestemmingsplan Nijmegen Midden -13 Smitdraadterrein" ter vaststelling aan de raad heeft voorgelegd. 
Al jaren wordt gediscussieerd over de vestiging c.q. verplaatsing van de AH aan de Groenestraat en de invulling van de Groenestraat. 
Men zich terecht bezorgd maakt over de verkeerssituatie; zeker ook bij de nieuwe T-splitsing die voorzien is voor het Smitdraadterrein / Groenestraat. 
Hierbij een wezenlijk belangrijk punt is dat op dit punt fietsers en voetgangers moeten oversteken. Dit gebeurt op een zeer drukke verkeersweg. Het daarom noodzakelijk is om 
hier een goede voorziening te plannen door een zebrapad en een oversteekplaats voor fietsers met verkeerslichten c.q. een gecombineerde oversteekplaats te realiseren. 
Roept het College van B&W op; 
1. Een gecombineerde voetgangers- en fietsersoversteekplaats met verkeerslichten te realiseren op de plaats waar nu alleen een middengeleider is voorzien op het gedeelte 
tussen de westelijke en oostelijke ontsluiting naar het plangebied. 

Voortgang: December: 
Bij de entree van de AH ter hoogte van de Bilderdijkstraat wordt een veilige gecombineerde fietsers- en voetgangersoversteek op 
de Groenestraat gerealiseerd. De verkeerssituatie ter plaatse van de nieuw te realiseren AH wordt toegelicht in het 
postzegelbestemmingsplan voor de nieuwe supermarkt. Dit plan wordt in december 2016 ter vaststelling aan de raad voorgelegd. 
Het advies is om deze motie na vaststelling van het bestemmingsplan af te voeren. 
 
Mei 2016: Geen nieuwe ontwikkelingen. Dit punt wordt meegenomen in de aanpassing van het profiel van de Groenestraat. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen. Als het profiel voor de Groenestraat wordt aangepast  wordt de motie meegenomen.  Of en wanneer dat gebeurt is afhankelijk van 
verplaatsing van de Albert Heijn. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2014: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van maart 2014. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart 2014: Bij de uitwerking van het nieuwe profiel voor de Groenestraat zal een oversteekplaats (zebra) opgenomen worden 

 

  



Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

11 140514.1 Houd Nijmegen in 
beweging 

14 mei 2014 R. Helmer Sport en 
accommodaties 

CDA M. Buck Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 mei 2014, 
Constaterende dat: 
• Het coalitieakkoord voorziet in een aantal investeringen in sportaccommodaties 
• Een van de problemen in het huidige accommodatiebeleid de tijdelijkheid van toegekende investeringen is 
Overwegende dat: 
• Het duurzamer is om niet alleen te investeren in het heden, maar ook in de toekomst 
• Investeringen meer renderen wanneer ze ook een goede waarborg voor de toekomst 
• Deze toekomst voor sportclubs ook bestaat uit een goede voorziening voor eventuele onderhoud/vervanging van accommodaties 
Roept het College van Burgemeester en Wethouders op: 
Om bij de uitwerking van de plannen uit de investeringsagenda op het gebied van sport (te weten: Sportpark Staddijk, Meerjaren renovatie zwembaden, Kunstgras hockeyvelden, 
Renovatie sporthal Meijhorst, Kunstgras voetbalvelden) eveneens te voorzien in een financieel kader met betrekking tot het structurele onderhoud die nodig is aan betreffende 
investeringen 

Voortgang: December: 
Na het aannemen van deze motie is er vanaf 2014 al veel gebeurd zoals uit de voorgaande voortgangsmeldingen is op te maken.  
Wat in deze coalitieperiode nog op de planning staat is het volgende: 

- Evaluatie van de investeringen in hockeyclubs.  
- Nota Buitensportaccommodaties plus uitvoeringsplan (waarvoor bij de Stadsbegroting 2017 e.v. € 3 miljoen beschikbaar is 

gesteld door de gemeenteraad). 
- Toekomstvisie Zwembaden 

Naar onze mening is daarmee voldoende gewaarborgd dat aan de motie is of wordt voldaan waardoor deze motie kan worden 
afgevoerd. Zie ook motie “Investeren in bestaande sportaccommodaties” (nr. 160706.1) 
 
Mei 2016 hockey: Dit jaar wordt, conform de opgave van noodzakelijke vervangingen, een financiële bijdrage verstrekt aan de hockeyclubs voor vervangingsinvesteringen. De 
hockeyverenigingen hebben recentelijk een aanvraag ingediend voor (tijdelijke) continuering van een subsidie voor onderhoud van de velden.  
Mei 2016 Zwembaden Nijmegen: We hebben eind mei 2016 aan Sportfondsen Nijmegen een financiële bijdrage van € 600.000 verstrekt voor groot onderhoud aan de Goffert en 
Zwembad West en verstrekken medio juni 2016 aan Stichting Zwembad Dukenburg een financiële bijdrage van € 200.000 voor groot onderhoud aan Zwembad Dukenburg om de 
zwemvoorziening op een goed en veilig kwaliteitsniveau te houden. Op middellange termijn zien we enkele relevante ontwikkelingen. Het huidige Zwembad West moet gerenoveerd 
worden of vervangen voor nieuwbouw, de levensduur voor Zwembad Dukenburg is maximaal 10 jaar en Nijmegen-Noord groeit, waardoor de komende decennia een vraag/behoefte 
naar zwemwater ontstaat voor zwemlessen in Nijmegen-Noord. In 2017 werken we een toekomstvisie uit ten aanzien van de toekomst van zwembaden in Nijmegen.  Wij stellen voor 
om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: In het kader van het uitvoeren van het Coalitieakkoord: 
Is een bijdrage verstrekt aan de hockeysclubs voor vervangingsinvesteringen. 
Wordt in het 4

de
 kwartaal van 2015 gestart met een onderzoek naar mogelijke inrichtingsscenario’s voor sportpark Staddijk 

Mei 2015: Geen verdere ontwikkeling. Op dit moment zijn we bezig met de uitvoering van de sportnota 2013-2016. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren 
PA 19 november 2014: Indiener is van mening dat deze motie nog niet kan worden afgevoerd. De uitwerking van het college voorziet volgens de indiener niet in een meer integrale 
oplossing, zoals de motie wel beoogt. De indiener baseert dit mede op de volgende informatie van het college: “Clubs van de kunstgrashockeyvelden hebben aangegeven geen 
financiële middelen meer te hebben voor vervangingsinvesteringen. In het coalitieakkoord is opgenomen een bijdrage te verstrekken voor deze investeringen. Dit wordt verwerkt in de 
stadsbegroting.” 
Oktober 2014: Wij hebben geen aanvullende informatie ten opzichte van juni 2014. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Juni 2014: Het borgen van de kwaliteit van de voorzieningen is vastgelegd in de sportnota. Uitgangspunt is dat beheer en onderhoud opgenomen zijn in de Stadsbegroting. Bij 
voorstellen voor investeringen in gemeentelijke voorzieningen houden wij intgeraal rekening met deze kosten. Bij (in de motie genoemde) accommodaties die NIET in eigendom zijn 
van de gemeente, is beheer en onderhoud van de voorzieningen een primaire verantwoordelijkheid van de eigenaren. Wij houden hiermee rekening bij het verstrekken van subsidies 
(zwembaden). Wij voelen ons verantwoordelijk om een gedeeltelijke bijdrage te verstrekken in de kosten van groot onderhoud i.c. vervanging. Clubs van de kunstgrashockeyvelden 
hebben aangegeven geen financiële middelen meer te hebben voor vervangingsinvesteringen. In het coalitieakkoord is opgenomen een bedrijage te verstrekken voor deze 
investeringen. Dit wordt verwerkt in de stadsbegroting. Wij zullen in deze coalitieperiode de inzet van de bovengenoemde financiële middelen evalueren en een voorstel formuleren 
voor een volgende periode. 

 

 

 



 
Motie ID Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

12 140625.1 Archeologie - pilot 25 juni 2014 B. Velthuis Cultuur, Cultuurhistorie 
en Citymarketing 

DNF A.Hillen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering 25 juni 2014, 
Overwegende dat: 
• In het nieuwe facetbestemmingsplan archeologie een vrijstellingsgrens geldt van 50 m2 in waarde 3-gebieden; 
• Daarbij sluipenderwijs veel waardevolle informatie en archeologisch erfgoed verloren kan gaan; 
• Gezocht moet worden naar een manier om dat te voorkomen; 
• Het niet eenvoudig is om te achterhalen om hoeveel gevallen het op jaarbasis kan gaan en wat dan de gemeentelijke kosten zouden kunnen zijn; 
• Gedacht zou kunnen worden aan een simpele procedure voor deze gevallen met weinig administratieve lasten, met een standaard programma van eisen, uitwerking te beperken tot 
het minimaal noodzakelijke en verslaglegging te combineren in bijvoorbeeld een jaarlijkse archeologische kroniek. In het veld zou voor de concrete werkzaamheden een klein team 
voldoende kunnen zijn die een algemeen plan van aanpak gebruiken; 
• Er ruimte gevonden kan worden vo or deze pilot binnen het programma Ruimte en Cultuurhistorie; 
Spreekt uit dat: 
het zinvol is gedurende een pilot-jaar te bezien hoe vaak dit soort gevallen zich nu werkelijk voordoen, de kosten daarvan te registreren en daarna terug te rapporteren aan de 
gemeenteraad; 
Roept het college op: 
• Een pilot van een jaar te starten na bekendmaking van het facetbestemmingsplan Archeologie waarbij er ook (licht) archeologisch onderzoek wordt gedaan in waarde 3-gebieden 
onder de vrijstellingsgrens van 50 m2 en de resultaten daarvan na afloop aan de raad te melden. 

Voortgang: December: 
De evaluatie van de pilot  is in juli 2016 voorgelegd aan de Raad. Op 6 juli 2016 heeft de Raad bij de behandeling van de zomernota 
motie  Motie Hillen 2.0 – Archeologie thuis (reg.nr.160706.15) aangenomen. Hierin  wordt ons gevraagd de motie Hillen op te nemen 
in ons beleid  en is structureel,€ 50.000 vrijgemaakt om het  ook uit te kunnen voeren. Deze motie beschouwen wij hiermee als 
uitgevoerd en stellen voor om deze af te voeren. 
 
Mei 2016: Het pilotjaar is inmiddels voorbij. De evaluatie leggen wij nog voor het zomerreces voor aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

Oktober 2015: in het 4
e
 kwartaal van 2015 zullen we de ervaringen uit de pilot delen met uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

Mei 2015: Na het zomerreces van 2015 zullen de in de pilot opgedane ervaringen met uw raad worden gedeeld. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2014: In een klein aantal gevallen is al beperkt onderzoek gedaan. Momenteel wordt vooral gekeken naar de beste manier om ervoor te zorgen dat deze kleine vergunningvrije 
ingrepen toch ter attentie van de gemeente worden gebracht. Wij stellen voor deze motie nog niet af te voeren. 
Juli 2014: Wij nemen goede nota van de raadsbreed geuite zorgen over het mogelijke teloorgaan van archeologiscche waarden in waarde-3 gebieden. Wij delen deze zorgen en zijn 
van mening dat de motie goede aanknopingspunten biedt voor het vinden van een oplossing. 
Gedurende een jaar zal dan ook eenpilot worden uitgevoerd langs de in de motie voorgestelde lijnen, en na het zomerreces van 2015 zullen de ervaringen die zo opgedaan met de 
raad worden gedeeld.  
Dat kan, afhankelijk van het verloop van de pilot, naar een meer structurele oplossing worden gezocht. 

 

 

  



 

 
Motie 
 

Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

13 140917.1 Groen verbindt: een 
groene brug tussen 
Waterkwartier en de 
Waal 

17 september 2014 B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks N. Vergunst Nee 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op woensdag 17 September 2014 
Overwegende dat: 
vanaf het begin van de planvorming van het Waalfront de ambitie is opgenomen om groene verbindingszones en open zichtlijnen te realiseren vanaf het Westerpark naar 
de Waal en het nieuwe te realiseren park 't Fort; deze verbindingszones bijdragen aan een groene en ruimtelijke beleving van dit nieuw te ontwikkelen gebied en kansen bieden voor 
flora en fauna en het gebied aantrekkelijk maakt voor recreanten en bezoekers; in Waalfront 1.2 de ambities voor compact bouwen en een kwalitatief hoge groene openbare ruimte 
met open verbindingen weliswaar zijn bijgesteld, maar nog steeds overeind zijn gebleven; in het voorgestelde bestemmingsplan de geplande groene en open verbindingen niet 
voldoende zijn verankerd; deze groene verbindingszones gerealiseerd kunnen worden door het groen in de wegprofielen te versterken en door niet alle woonblokken en andere 
bebouwing helemaal gesloten te maken, maar ook openingen te creëren; 
Spreekt uit dat: 
- het gewenst is in het plangebied van dit bestemmingsplan kwalitatief sterke en open groene verbindingszones te realiseren tussen enerzijds Westerpark en Waterkwartier 
en anderzijds de Waal en park 't Fort; 
- deze aanpassingen gerealiseerd worden binnen de financiële kaders van de grondexploitatie van het Waalfront; 
Roept het college op om: 
1. Het groen dat gepland is op de wegen, zodanig aan te leggen dat er sprake is van zoveel mogelijk brede en aaneengesloten groene zones die ook goed aansluiten bij 
het al aanwezige groen; 
2. Daar waar mogelijk openingen te maken in enkele van de nog te realiseren woonblokken in het zuidelijke gedeelte van het plangebied (tussen Waalbandijk en 
Weurtseweg); 
3. Bij de verdere invulling van het noordelijke gedeelte van het plangebied (tussen Waal en Waalbandijk) voldoende aandacht te geven aan het creëren van groene 
verbindingszones; 
4. Indien het realiseren van de groene ambities van de raad in dit plangebied en de rest van het Waalfront leidt tot obstakels, bijvoorbeeld ten aanzien van de grondexploitatie en de 
opstelling van projectontwikkelaars, hiervan de raad op de hoogte te brengen en een oplossing aan de raad voor te leggen. 

Voortgang: December: 
Bij de invulling van Batavia -Noord zal aan uw raad het aangepaste stedenbouwkundig programma van eisen SPVE worden 
aangeboden. Naar verwachting zal dit op zeer korte termijn aangeboden worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
 
Mei 2016: Bij de invulling van Batavia -Noord zal aan uw raad het aangepaste stedenbouwkundig programma van eisen SPVE worden aangeboden. Naar verwachting zal dit in de 
loop van 2016 plaatsvinden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Bij de invulling van Koningsdaal zal aan uw raad het aangepaste ambitiedocument (incl stedenbouwkundig programma van eisen SPVE) worden aangeboden. Wij stellen 
voor om deze motie nog niet af te voeren. 
November  2014: Ons college neemt de motie mee in de besprekingen die we voeren met de directie OB Waalfront en de verdere uitwerking van de plannen Waalfront in het 
algemeen en Koningsdaal in het bijzonder. Voor de uitvoering van de plandelen 5, 6  en 7 van Koningsdaal is het niet meer mogelijk de wensen van uw raad integraal te vertalen. 
Voor de eerstvolgende plandelen 8 en 9 gaan we ermee aan de slag. Zodra meer bekend is, kunnen we ook aangeven of de ‘vergroening’ zal leiden tot financiële consequenties of 
niet 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
Motie ID Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

14 141015.1 We rangeren alleen de goede kant 
op 

oktober 2014 B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks J. Reinhoudt Nee 

 

Inhoud motie: De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op woensdag 15 oktober 2014, 
Overwegende dat: 
• NedTrain voornemens is in de Spoorkuil een Technisch Centrum (TC) te bouwen omdat Nijmegen op een strategische locatie ligt voor de bouw van een TC 
• Uitstekende bereikbaarheid, ook per spoor, van groot belang is voor Nijmegen en het al dan niet bouwen van een TC op termijn wellicht invloed heeft op dienstregeling 
tussen Nijmegen en de rest van Nederland 
• De voorgenomen bouw van een TC tot ongerustheid heeft geleid bij omwonenden 
• Omwonenden geluidshinder ondervinden van het treinverkeer in de Spoorkuil 
• Toegang tot het groen in de Spoorkuil van groot is belang voor de woonkwaliteit in Bottendaal en het Willemskwartier 
• Voor de bouw van het TC een aanpassing van het bestemmingsplan noodzakelijk is 
Roept het college op: 
Alleen een bestemmingsplan in procedure te brengen en aan de Raad voor te leggen wanneer er met NedTrain en andere betrokken partijen duidelijke afspraken gemaakt zijn over: 
• Goede inpassing van de werkplaats in het groen, waarbij rekening wordt gehouden met het vlinderlint en de toegang tot het groen voor omwonenden 
• Integrale ontwikkeling van de Spoorkuil, inclusief seinhuisje, groene looproute en ingangen aan de noord- en zuidkant van de Spoorkuil 
• Maatregelen die geluidsoverlast tot een minimum beperken zodat te allen tijde de geldende geluidsnormen worden gerespecteerd 
• Duurzame bouw van de werkplaats, bijvoorbeeld met een groen dak 

Voortgang: December: 
De ontwikkelingen in de spoorkuil zijn onder te verdelen in 2 verschillende opgaven, te weten de zijde Bottendaal en de zijde 
Willemskwartier.  
Voor de zijde Willemskwartier is de ontwikkeling van het NTC on hold gezet door de NS. Zij wenst wel de mogelijke realisatie 
overeind te houden voor de komende 5 jaar. Dit heeft tot gevolg dat we niet verder zijn gegaan in de besprekingen over de mogelijk 
toekomstige ontwikkelingen op de belendende terreinen van de locatie NTC en eventuele aankoop van de gronden van NS. 
Voor de zijde Bottendaal wordt door gemeente en NS een aantal scenario’s uitgewerkt. De wijkraad Bottendaal wordt hierbij 
intensief betrokken. Inzet van de besprekingen is de aankoop van de gronden van de NS, inclusief het seinhuisje, en de voortzetting 
van het huidige gebruik door de bewoners op structurele basis. Ook een vertegenwoordiging van wijkplatform Willemskwartier 
betrekken we bij de afweging hoe om te gaan met de Spoorkuil. 
We verwachten in Q1 2016 een voorstel aan de raad te kunnen doen over de verwerving van de gronden van de NS aan de zijde 
Bottendaal. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: Onlangs heeft de NS ons bestuur schriftelijk op de hoogte gesteld zat zij de realisatie van het TC in de Spoorkuil heeft gestaakt. Op grond hiervan zal ons college een 
procesvoorstel doen aan uw raad hoe verder te gaan met de ontwikkelingen van de Spoorkuil. En de wijze waarop de omwonende hierbij betrokken worden. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015:  
1. Nedtrain is momenteel bezig met architect, landschapper en ambtelijke ondersteuning zowel aanpassen gebouw aan omgeving als inpassing gebouw in omgeving en groen gebied 
aan te passen, waardoorverdere uitwerking iom bewoners kan plaatsvinden. 
2. Nedtrain is momenteel bezig met wijkraad de klankbordgroep en – bijeenkomsten voor te bereiden in overleg met ambtelijke ondersteuning (o.a. wijkbeheer). 
Mei 2015: Met de moederorganisatie van Nedtrain, de NS, zijn afspraken gemaakt dat de spoorkuil integraal onderdeel uitmaakt van de ontwikkeling Centraal Station Nijmegen 
Is bepaald dat alleen ontwikkelingen in de spoorkuil worden geïnitieerd die passen binnen de vigerende geluidsnormen 
Hebben NS en Nedtrain toegezegd het resterende groen in dit deel van de spoorkuil in te willen zetten voor de bewoners van Bottendaal en Wolfskuil en daartoe o.a. het seinhuisje 
tijdelijk te willen verhuren  
Bereid zijn het ontwerp van het TC in te passen in de omgeving en waar mogelijk in overleg met een klankbordgroep van bewoners wensen in het ontwerp mee te nemen. 
Wij gaan verder met het uitwerken van een ontwerp bestemmingsplan dat het juridisch kader biedt voor de hierboven vermelde afspraken. Wij stellen voor om deze motie nog niet af 
te voeren. 
November 2014: Ons college zal de inhoud van de motie betrekken bij de uitwerking van de plannen. 

 

 



 

 

 

 
Motie ID Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 

afvoeren 

15 141112.1 Opnieuw sneller naar Kleve 12 november 2014 H. Tiemens Mobiliteit GroenLinks P. Oomen Nee 

 

Inhoud motie: De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op woensdag 12 november 2014, 
Overwegende dat: 
- Nijmegen op een unieke locatie ligt tussen Randstad en Ruhrgebied; 
- er in de regio Nijmegen-Kleve steeds meer grensoverschrijdende contacten zijn gekomen, zowel wat betreft de kenniscentra in Nijmegen als op het gebied van wonen en recreëren; 
- grensoverschrijdende spoorverbindingen een belangrijke bijdrage kunnen leveren aan het oplossen van het mobiliteitsprobleem (minder parkeerdruk, minder uitstoot); 
samenwerking met Duitsland op diverse terreinen zoals werk, onderwijs en cultuur, van belang Is voor Nijmegen en omliggende gemeenten; 
- Het openbaar vervoer van Nijmegen naar Duitsland nog altijd te wensen overlaat: door de week een keer uur, op zondag een keer in de twee uur (vroegste rond 13.30 uur); 
Constaterende dat: 
- In het verleden diverse amendementen en moties zijn aangenomen die oproepen tot een lobby voor het activeren van de spoorlijn richting Kleve (zoals het raadsbreed gesteunde 
amendement 'Sneller naar Kleve' van 27 juni 2012); 
De raad op 4 december 2013 heeft uitgesproken dat een Euregionaal Projectbureau een gezamenlijke lobby hiervoor zou moeten coördineren; 
De raad toen tevens heeft uitgesproken dat zo lang er geen reactivering mogelijk is, er in ieder geval een substantiële verbetering van de grensoverschrijdende busverbinding  moet 
komen; 
- In Euregio-verband al diverse malen is gewezen op de noodzaak van een betere verbinding; 
Er concreet nog weinig van de grond is gekomen 
Roept het college op: 
- met een concreet plan te komen om op korte termijn beter en hoogwaardig busvervoer te realiseren tussen Nijmegen en Kleve; 
- de gezamenlijke lobby in een Euregionaal Projectbureau op gang te zetten zodat op langere termijn de spoorlijn kan worden gereactiveerd; de raad over de voortgang in het eerste 
kwartaal van 2015 in te lichten, 

Voortgang: December: 
De provincie Gelderland, de vervoerbedrijven Breng en NIAG, de Euregio en de betrokken gemeenten hebben de afgelopen periode 
de mogelijkheden onderzocht. Hieruit is een voorkeursalternatief naar voren gekomen, waarover binnenkort besluitvorming 
plaatsvindt bij de provincie. Het plan houdt in dat lijn 58 wordt opgeheven en dat lijn 57 vaker gaat rijden tijdens de spitsuren (elk half 
uur in plaats van elk uur), dat deze lijn wordt versneld door niet meer door het dorp Beek te rijden en dat hij doorrijdt naar campus 
Heyendaal zodat reizigers daar zonder overstap kunnen komen. Vanwege een aantal benodigde infrastructurele aanpassingen, is de 
planning dat deze verbeteringen per 1 september 2017 van kracht worden, uiteraard onder voorwaarde dat de betrokken partijen 
positief besluiten. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: De provincie Gelderland doet samen met de betrokken vervoerders en gemeenten onderzoek naar de mogelijkheden om de busverbinding te verbeteren. De busverbinding 
is in de OV-visie opgenomen als corridor die versterkt moet worden. Op dit moment worden de mogelijkheden en de effecten op de inzet van materieel, dienstregeling en kosten in 
kaart gebracht. We verwachten dat de provincie in de tweede helft van 2016 tot besluitvorming komt. Het is nog niet bekend wanneer de verbeteringen dan ingevoerd kunnen worden.  
Ten aanzien van de mogelijke reactivering van de spoorlijn heeft ons college het standpunt ingenomen dat we hier geen initiatief in gaan nemen en dat onze prioriteit qua begroting en 
lobby niet bij deze spoorlijn ligt, maar bij projecten als de opwaardering van de stations Nijmegen en Nijmegen Heyendaal. We hebben samen met de Stadsregio Arnhem Nijmegen 
jarenlang energie gestopt in dit project, echter zonder resultaat. Als gemeente is zo’n euregionaal project niet te trekken en de provincie Gelderland ziet te weinig meerwaarde in deze 
spoorverbinding. Als het beperkt blijft tot Nijmegen – Kleve heeft het te weinig bovenregionale toegevoegde waarde, maar doortrekking naar bijvoorbeeld Dusseldorf heeft weinig zin 
omdat treinreis Nijmegen – Dusseldorf via Arnhem of Venlo sneller en comfortabeler is. Ons college is van mening dat de gemeente zelf geen energie gaat steken in de mogelijke 
reactivering. Als er andere partijen zijn die het initiatief willen nemen en budget kunnen vinden, dan zijn we geen tegenstanders. Vanwege het onderdeel ‘verbeteren van de 
busverbinding’ stellen we voor de motie nog niet af te voeren. 
PA 11 november 2015: : Indiener is van mening dat de motie nog niet kan worden afgevoerd. 
Oktober 2015: De busverbinding tussen Nijmegen en Kleve wordt geëxploiteerd door het Duitse busbedrijf NIAG onder opdrachtgeverschap van Verkehrsverbund Rhein Ruhr. 
Gemeente Nijmegen is niet de partij om met een concreet plan te komen. Wij kunnen alleen aan VRR en provincie Gelderland (als concessieverlener in onze regio) vragen met zo’n 
plan te komen. De reactivering van de spoorlijn Nijmegen – Kleve heeft geen prioriteit bij de provincie Gelderland. Gezien de geringe financiële middelen die er de komende 10 – 15 
jaar zijn voor grote infrastructurele projecten, zien wij reactivering daarom als weinig kansrijk. Daarom zijn wij niet voornemens om tijd en middelen in te zetten voor de reactivering van 
de spoorlijn.  Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Mei 2015: In het nieuwe coalitieakkoord van provincie Gelderland staat een snelle busverbinding tussen Nijmegen, Kleve en Doetinchem concreet genoemd. Ook grensoverschrijdend 



vervoer is een speerpunt  in zijn algemeenheid van de provincie. Samen met de provincie willen we deze dossiers oppakken richting de Duitse partners en Groesbeek. Ook vanuit 
Nordrhein Westfalen is aangegeven dat zij initiatief willen nemen ten aanzien van deze OV-verbinding. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2014: We gaan snel met de Stadsregio Arnhem Nijmegen, Hermes, NIAG en de betrokken gemeenten aan tafel om te bespreken hoe we de busverbinding kunnen 
verbeteren. Dat is conform een bestuurlijke afspraak tussen de betrokken partijen. 
Het oprichten van een Euregionaal Projectbureau lijkt nu nog te vroeg, vooral omdat het niet duidelijk is welke opdracht dit projectbureau krijgt. Eerst moeten de vier gemeenten langs 
de lijn een gezamenlijk gedragen visie hebben waarmee overtuigend gelobbyd kan worden. Nu lopen de wensen te ver uiteen om de gezamenlijke lobby te starten. Reactivering lijkt 
alleen kansrijk als wordt uitgegaan van een trein en deze spoorlijn wordt gezien als onderdeel van een bovenregionale verbinding Nijmegen – Dusseldorf of Nijmegen – Duisburg – 
Essen. Dan is er een kans dat het Duitse land Nordrhein Westfalen wil meebetalen. Dat is in strijd met het standpunt dat Nijmegen tot nu toe had en voor Groesbeek was een trein tot 
op heden onbespreekbaar. Pas als er een door iedereen gedeelde visie is, kan een Euregionaal Projectbureau zinvol zijn. We moeten dan goed kijken wat het kost en hoe deze kosten 
gedekt gaan worden.  
Wij informeren uw raad in het eerste kwartaal van 2015. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

16 141203.1 Nederwiet, het is er wel, maar 
toch ook niet 

3 december 
2014 

H. Bruls Veiligheid GroenLinks N. Vergunst Ja 

 

Inhoud motie: De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op woensdag 3 december 2014, 
Overwegende dat: 
- op 12 december 2012 de gemeenteraad van Nijmegen een motie heeft aangenomen waarin het college gevraagd wordt om aansluiting te zoeken bij andere gemeenten voor een 
pilot van lokale wietteelt; 
- op 31 januari 2014 burgemeesters van 54 gemeenten, waaronder Nijmegen, het manifest Joint Regulation hebben ondertekend; 
- in inmiddels veel van de 54 gemeenten die de Joint Regulation hebben getekend verschillende voorbereidingen worden getroffen en plannen worden gemaakt om regulering van 
wietteelt mogelijk te maken, bijvoorbeeld in Heerlen, Eindhoven en Utrecht; 
- recente jurisprudentie nieuwe perspectieven biedt voor mogelijkheden met gereguleerde wietteelt. Zoals bij de uitspraak van de Rechtbank Noord-Nederland die op 16 oktober 2014 
heeft besloten geen straf op te leggen aan twee henneptelers. 
Constaterende dat: 
- de gemeente Nijmegen door het huidige coffeeshopbeleid geconfronteerd wordt met ernstige vormen en omvang van criminaliteit en veiligheidsrisico's; 
- Nijmegen achter blijft in het aanpakken van deze problemen op andere gemeenten die de Joint Regulation hebben getekend. 
Roept het college op: 
- voorbereidingen te treffen voor het kunnen starten van een pilot met gereguleerde wietteelt, waarin eerst het waarborgen van de veiligheid en de juridische consequenties verder 
onderzocht wordt en waarbij de gemeente toezicht houdt op de productiewijze en de kwaliteit van het product; daarin zowel het beperken van gezondheidsrisico's te betrekken, 
evenals het tegengaan van criminaliteit; 
- bij deze inhoudelijke voorbereidingen en in de landelijke lobby afstemming te realiseren met andere gemeenten en de raad ieder kwartaal op de hoogte te houden van de resultaten 
hiervan. 

Voortgang: December: 
De Algemene Ledenvergadering (ALV) van de VNG heeft het rapport en advies van de bestuurlijke werkgroep ‘Modernisering 
Cannabisbeleid’ omarmd op het VNG Jaarcongres. De gemeenten roepen het rijk op tot een landelijk programma. Uit alle eerder 
geschetste ontwikkelingen moet de conclusie getrokken worden dat voortgang op dit terrein alleen te verwachten is ten gevolge van 
een wijziging van het rijksbeleid. Wij stellen voor om deze motie af te voeren.  
 
Mei 2016: op 5 januari van dit jaar hebben we op schriftelijke vragen van de fractie van GroenLinks over het advies van de bestuurlijke VNG-werkgroep met betrekking tot het 
cannabisbeleid geantwoord dat dit advies onze opvatting ondersteunt dat er geen ruimte is om een pilot lokale wietteelt te starten en verder duidelijk maakt dat experimenten 
eventueel pas aan de orde kunnen zijn nadat er landelijke keuzes zijn gemaakt in een volgende kabinetsperiode. Tevens hebben we in die antwoordbrief aangegeven, dat , mocht er 
ooit onder landelijke regie ruimte komen voor een beperkt aantal experimenten, Nijmegen zich dan hiervoor beschikbaar zal stellen.  
De gemeente Nijmegen heeft met een aantal andere gemeenten het initiatief genomen voor een aanvullende opdracht aan onderzoekers van de Radboud Universiteit om naast de 
drugsverdragen ook andere verdragen en daaruit voortvloeiende verplichtingen voor overheden te onderzoeken; en we hebben dit onderzoek ook financieel helpen ondersteunen. De 
onderzoekers  P.H.P.H.M.C. van Kempen en M.I. Fedorova hebben hun onderzoek afgerond en de resultaten daarvan onlangs naar buiten gebracht.  De burgemeester heeft daarop 
de raadsleden en fractievolgers per mail geïnformeerd over de resultaten. Kort samengevat: dit juridische onderzoek toont aan dat er in weerwil van de VN-drugsverdragen volgens 
het internationaal recht ruimte voor staten kan zijn om cannabisteelt en -handel ten behoeve van de recreatieve gebruikersmarkt gereguleerd te legaliseren. De nationale overheid zal 
dan oprecht, overtuigend en onderbouwd aannemelijk moeten kunnen maken dat gereguleerd toestaan van teelt en handel een effectievere verwezenlijking van mensenrechten 
oplevert dan een prohibitief cannabisbeleid in overeenstemming met de drugsverdragen. Dat betekent niet dat gemeenten nu kunnen starten met pilots rondom wietteelt. Het blijft de 
landelijke overheid die de keuze moet maken om over te gaan tot het gereguleerd toestaan van zulke pilots en het is dus ook aan het Rijk om afgewogen en onderbouwd te bezien of 
pilots zinvol kunnen zijn of niet en of de inzet ervan alles afwegende wenselijk is. Namens de initiatief nemende gemeenten roept de gemeente Utrecht het Rijk op hierover snel het 
gesprek aan te gaan.  Het  VNG-bestuur zal  op de ALV op 8 juni 2016 met een standpunt komen op basis van het rapport ‘Het failliet van het gedogen’ van de bestuurlijke werkgroep 
‘Modernisering Cannabisbeleid’. Wij stellen voor om deze motie niet af te voeren. 
Oktober 2015: Wij blijven de landelijke ontwikkelingen volgen, in het bijzonder het initiatiefwetsvoorstel Regulering  voor- en achterdeur van coffeeshops, de bestuurlijke werkgroep 
toekomstig cannabisbeleid en het aanvullende onderzoek van professor Van Kempen van de Radboud Universiteit naar internationale verdragen. Wij stellen voor om deze motie nog 
niet af te voeren. 
PA Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen. 
Mei 2015: Tijdens de Politieke Avond van 18 maart 2015 is de raadsbrief “Regulering achterdeur” besproken, waarin we alle relevante aspecten rondom de regulering van wietteelt 
hebben onderzocht. Hiermee hebben we de motie uitgevoerd. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
Januari 2015: Wij verwachten in het eerste kwartaal van 2015 uw raad middels een informatiebrief te kunnen informeren over deze motie. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

17 141203.2 Duidelijkheid over N1 3 december 2014 B. Velthuis Cultuur, Cultuurhistorie 
en citymarketing 

D66 C. Lamers Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen In openbare vergadering op 3 december 2014, 
Overwegende dat: 
• Kabinet en OLON (Organisatie van Lokale Omroepen in Nederland) beide inzetten op de vorming van sterke streekomroepen 
• Het bestuur van N1 reeds zelf initiatieven heeft genomen om te komen tot de vorming van een dergelijke streekomroep 
• Bestuurlijke draagkracht vanuit de subsidieverstrekker onontbeerlijk is voor dit proces 
• Het College voornemens is de Raad in het nieuwe jaar te informeren over de stand van zaken bij N1 
• Er naar mening van de Raad nog enkele zaken in deze brief verwerkt zouden kunnen worden 
Roept het College op: 
1. Het gesprek met de subsidieverleners (lees: colleges) in de regio aan te gaan om de komst van een streekomroep te bevorderen 
2. De Raad in de toegezegde collegebrief van maart eveneens te Informeren over: 
a) De voortgang van het onder 1 gestelde 
b) De mogelijkheden voor N1 om meer als informatiekanaal vanuit de gemeente te dienen en de relatie van deze mogelijkheden tot de bekostiging van N1 
c) De mogelijkheden voor een eventuele incidentele huurverlaging (bijvoorbeeld onder voorwaarde van het aanspreken van voldoende kapitaal van buiten) 
d) Een oplossing voor de problematiek met de zendmast van N1, nu deze van het Metterswane-gebouw verwijderd dient te worden 

Voortgang: December: 
In maart 2016 zijn we met de regiogemeenten om tafel gegaan. We hebben de raad voor de zomer geïnformeerd over de 
mogelijke toekomstscenario’s en daarbij aangegeven welk scenario onze voorkeur heeft. Met het vaststellen van de 
stadsbegroting 2017-2020 is structureel meer geld beschikbaar gesteld voor N1 om het gewenste scenario, op weg naar een 
streekomroep in 2018, uit te voeren. De aanvullende subsidie is inmiddels verleend. Hiermee hebben wij de motie uitgevoerd. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 

Mei: In oktober 2015 hebben we aanvullende subsidie verleend aan N1.Voor de zomer komen we met toekomstscenario’s met betrekking tot de toekomst van N1. Bij vaststelling van 

de Zomernota zal duidelijk worden welk scenario uiteindelijk wordt gekozen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

Oktober 2015: Op 16 juni  hebben wij uw raad middels een brief geïnformeerd over de stand van zaken bij N1. Deze brief stond ter kennisname geagendeerd voor de Politieke Avond 
van 8 juli. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
PA Juli 2015: De gemeenteraad besluit om deze motie als nog niet afgehandeld te beschouwen. 
Mei 2015: Wij informeren uw raad in juni met een brief over de voortgang N1. Wij stellen voor om deze motie alvast af te voeren. 
Januari 2015: Wij verwachten in het eerste kwartaal van 2015 uw raad middels een informatiebrief te kunnen   informeren over deze motie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

18 141217.1 Is het of was het: “Sterkste 
schouders, zwaarste 
lasten”?! 

17 december 
2014 

B. van Hees Mobiliteit VSP J. van 
Deurzen 

Ja 

 

Inhoud motie: De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 17 december 2014.  
Overwegende dat:  

- er in het coalitieakkoord is afgesproken om de sterkste schouders de zwaarste lasten te laten dragen; 
- Tijdens de raadskamerbespreking "bruisende binnenstad" op 5 november jl. door de wethouder werd gezegd dat de binnenstad een plaats van ontmoeting en verbinding 

moet zijn;   
- op pagina 33 e.v. van de Stadsbegroting 2015-2018 maar ook in de "Overige belastingverordeningen 2015", het voorstel is opgenomen om het bewoner parkeren met 13% 

tot 25% te verhogen om o.a. de zakelijke parkeervergunningen te kunnen verlagen met 15% tot 19%;   
- het tarief van de bewonersvergunning binnen de singels in de afgelopen 5 jaar is gestegen van € 106,80 naar € 180,- per jaar (waarbij de bezoekersvergunning nog niet is 

meegerekend);   
- dit een stijging is van bijna 70% (gemiddeld 14% per jaar);  
- in en rond de binnenstad veel huurders wonen die al jaren extra woonlasten hebben o.a. vanwege het toenemende tarief van de bewonersparkeervergunning;  
- de woonquote door deze extra belasting verder is toegenomen ook door de jaarlijkse huurdersheffing van 4-6,5%;   
- hierdoor de aantrekkelijkheid van het wonen in de binnenstad verder zal afnemen; 
- er ook veel gehandicapten en hulpbehoevende ouderen wonen waarvoor (auto)bezoek nodig is, onder andere voor (mantel)zorg en/of (familie)bezoek en om vereenzaming 

te voorkomen;  
- het ook van belang is dat ouderen langer over eigen vervoer beschikken (auto) om de zelfredzaamheid te bevorderen waardoor zij langer zelfstandig kunnen blijven wonen;  
- aan dit nieuwe belastingvoorstel derhalve veel nadelen kleven.  

Verzoekt het college:  
De tariefsverhogingen voor bewonersvergunningen zoals omschreven in de Verordening Parkeerbelastingen 2015 en nader aangeduid in de tarieventabel 1 sub A 
(Bewonersvergunning) te heroverwegen en/of mogelijkheden te onderzoeken om die tariefsverhogingen te compenseren. 

Voortgang: December: 
De tekst is in het raadsvoorstel opgenomen en wordt waarschijnlijk medio december in de raad behandeld. Op basis hiervan kan de 
tekst dan luiden: In het voorstel verordening parkeerbelastingen 2017 hebben wij de beantwoording van deze motie meegenomen.  
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: De beantwoording  van deze motie wordt meegenomen tijdens de behandeling van het voorstel verordening parkeerbelastingen 2017. Wij stellen voor om deze motie nog 
niet af te voeren. 
PA 11 november 2015: : Indiener is van mening dat de motie nog niet  kan worden afgevoerd. 
Oktober 2015: Het voorstel voor de inzet van de € 150.000 extra parkeerinkomsten, -veroorzaakt door het in stand houden van de zondagen waarop betaald parkeren geldt -, behelst 
o.a. het verlagen van het vergunningstarief voor bewoners in het centrum. Daarmee komt het tarief weer op een gemiddeld niveau. Dit voorstel wordt gekoppeld aan de vaststelling 
van de verordening parkeerbelastingen 2016. Daarnaast worden de maximumtarieven voor een dag parkeren in de gemeentelijke parkeergarages bijgesteld. Verruimen we de 
openstelling van de “gratis bewaakt” fietsenstallingen. Ook komen centrumbewoners met de digitalisering van de bezoekersregeling in aanmerking voor een ruimer tegoed aan 
parkeeruren voor hun bezoek en wordt stadsbreed aan alle houders van de straks digitale bezoekersregeling eenmalig 10 uur gratis parkeren voor hun bezoek toegekend. Op deze 
manier treffen we tariefmaatregelen die zowel de bewoners, de ondernemers en de bezoekers van/aan onze stad ten goede komen. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Mei 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Januari 2015: In de raadsvergadering van 17 december jl. is toegezegd om een discussiestuk met betrekking tot de tarieven van de parkeervergunningen aan uw raad voor te leggen. 
Dit ter voorbereiding van de tarieven 2016. Dit discussiestuk wordt voor het zomerreces aan uw raad voorgelegd. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

19 150128.2 Provincie: Wie A zegt moet ook B 
zeggen 

januari 2015  B. Velthuis Grondbeleid DNF W. Grutters Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering 28 januari 2015,  
Overwegende dat:  
In het Vinex beleid wij als gemeente Nijmegen conform beleid van rijk en provincie de Waalsprong hebben ontwikkeld zowel wat betreft woningen als bedrijventerreinen als 
infrastructuur met de daarbij behorende planexploitatie.  
Een woordvoerder van gedeputeerde Josan Meijers recent nogmaals bevestigd heeft dat het Gelderse bestuur niet zal meewerken aan een bouwmarkt in Ressen als onderdeel van 
de ontwikkeling van de Waalsprong.  
Dit grote financiële consequenties heeft voor de planexploitatie Waalsprong  
Als Nijmegen op die manier gedwongen wordt om van onze plannen af te wijken er verwacht mag worden dat Nijmegen daar niet eenzijdig de risico's hoeft te dragen. 
Constaterende dat  
De raad besloten heeft tot 2017 geen grootschalige detailhandel te ontwikkelen nabij Ressen, behalve  een bouwmarkt;  
De raad hiermee lokaal haar verantwoordelijkheid heeft genomen voor een regionaal vraagstuk;  
Het college in opdracht van de gemeenteraad sinds april 2013 actief werkt aan regionale regie over  grootschalige detailhandel;  
Dit tot op heden niet is gerealiseerd;  
Het wenselijk is dat de provincie Gelderland hierin een actieve, duidelijke en concrete rol pakt;  
Indien de provincie Gelderland medewerking blijft weigeren aan de ontwikkeling van deze  bouwmarkt, Nijmegen financiële compensatie verdient;  
Het wenselijk is dat hierover helderheid komt vóór de verkiezingen Provinciale Staten in maart 2015  zodat de Nijmeegse kiezer weet waar deze aan toe is. 
Roept het college op om:  
Deze motie actief onder de aandacht te brengen van zowel Gedeputeerde Staten als Provinciale Staten  Gelderland. Met het verzoek om een heldere uitspraak te doen over het al of 
niet geven van de medewerking over het vestigen van een bouwmarkt in Ressen. En dat te doen vóór de verkiezing van 18 maart 2015. 

Voortgang: December: 
Idem als mei 2016. Overleg met de provincie blijft plaatsvinden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016:  Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties opgestart. Dit RPW beoogt de overcapaciteit aan werklocaties (bedrijven, kantoren 
en perifere detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. Definitieve besluitvorming over de uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. Ons college zal 
na overleg met regiopartners bepalen op welk geschikt moment het bestemmingsplan vlek 14 in procedure kan worden gebracht. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Rond de zomer 2015 zijn initiatieven gestart om te komen tot een Regionaal Programma Werklocaties. In regionaal verband is een inventarisatie gestart naar 
bedrijven, detailhandel en kantoren. Ressen zal ook in dit kader besproken worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Wij hebben nog geen schriftelijk antwoord van Gedeputeerde Staten / Provinciale Staten ontvangen. Wel wordt het overleg met leden van GS voortgezet om tot goede 
afspraken te komen. Ons college werkt aan fase 1 van het bestemmingsplan voor Ressen. Dit Bestemmingsplan moet de komst mogelijk maken van een grote bouwmarkt, een 
tankstation en een fastfoodrestaurant. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari 2015: Op 24 februari heeft ons College de Gedeputeerde Staten en de Provinciale Staten middels een brief geïnformeerd 

 

  



Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

20 150211.2 Extra geld voor 
Onderwijs 

11 februari 2015 R. Helmer Onderwijs PvdA A. Selman Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen in vergadering op 11 februari 2015,  
Constaterende dat:  
dat de schoolbesturen en het college voor 2015 overeenstemming hebben bereikt over de invulling van een bezuiniging van circa 1,6 miljoen op het beleidsterrein Onderwijs & 
Ondersteuning jeugd.  
dat er hiermee van de oorspronkelijke onderzoeksopdracht nog ongeveer 1,5 miljoen resteert.  
dat verdere bezuinigingen ertoe zullen leiden dat de ondersteuning voor jongeren onverantwoord onderdruk komt te staan.  
er voor de periode vanaf 2016 nog geen structurele afspraken zijn gemaakt over de invulling van de bezuinigingen. 
Overwegende dat:  
wij het van belang vinden dat we kwetsbare jongeren structureel blijven ondersteunen.  
dat hierover structurele afspraken over gemaakt moeten worden zodat de extra inzet op onderwijs gegarandeerd blijft.  
Roept het college op:  
om afspraken te maken met de schoolbesturen over de structurele invulling van de voor 2015 voorgestelde bezuinigingen voor de periode vanaf 2016, zodanig dat de functies die 
door de schoolbesturen worden overgenomen, zoals coördinatie brede scholen, onderwijsachterstandenbeleid en het flexcollege, geheel en structureel worden overgenomen zonder 
dat dit ten koste gaat van de kwaliteit. 
de raad jaarlijks te rapporteren over hoe de functies worden ingevuld en welke resultaten bereikt zijn.  
bij een positief onderhandelingsresultaat de oorspronkelijke onderzoeksopdracht Onderwijs & Ondersteuning Jeugd met een bedrag van C 1,5 miljoen structureel te verlagen.  
bij de Zomernota 2016 hiervoor voorstellen aan de Raad te doen waarbij gebruik gemaakt kan worden van de structurele ruimte die beschikbaar is op de post 'Voeding saldireserve' 

Voortgang: December: 
De resultaten van de onderzoeksopdracht zijn verwerkt in de Stadsbegroting. Onlangs is uw Raad per brief geïnformeerd over de 
voortgang van de onderzoeksopdracht. Vanaf 2017 zal deze rapportage jaarlijks plaatsvinden via de Stadsrekening. Wij stellen voor 
om deze motie af te voeren.  
 
Mei 2016: Met de schoolbesturen zijn afspraken gemaakt over de structurele bezuinigingen. Voor het grootste deel zijn deze vastgelegd in beschikkingen (bij subsidieaanvragen) en 
convenanten (VO). Voor het resterende deel zijn schriftelijke toezeggingen gedaan. De resultaten van de onderzoeksopdracht zijn verwerkt in de Zomernota. Bij de 
begrotingsbehandeling in 2016 wordt uw raad conform afspraak geïnformeerd hoe de functies worden ingevuld en welke resultaten zijn bereikt. Wij stellen voor om deze motie nog 
niet af te voeren. 
Oktober 2015: Met de schoolbesturen zijn afspraken gemaakt over de structurele bezuinigingen. Voor het grootste deel zijn deze vastgelegd in beschikkingen (bij subsidieaanvragen) 
en convenanten (VO). Voor het resterende deel zijn schriftelijke toezeggingen gedaan. De resultaten van de onderzoeksopdracht zijn verwerkt in de Zomernota. In 2016 wordt uw 
raad conform afspraak geïnformeerd hoe de functies worden ingevuld en welke resultaten zijn bereikt. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: De afspraken omtrent de bezuinigingen  (structureel en met behoud van kwaliteit en functies worden op dit moment vastgelegd in beschikkingen (bij subsidieaanvragen) en 
convenanten (VO). Uw raad wordt hierover nog voor de zomer van 2015 actief over geïnformeerd. In de Zomernota is een voorstel opgenomen m.b.t. het verlagen van de 
onderzoeksopdracht met €1,5 miljoen euro structureel.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari 2015: Ons College ziet de motie als een ondersteuning van de bezuinigingsafspraken, die in het kader van de onderzoeksopdracht onderwijs & ondersteuning jeugd zijn 
bereikt na intensieve onderhandelingen met de schoolbesturen.  
Met u is ons College van mening dat verdere bezuinigingen niet wenselijk zijn, omdat dit de kwaliteit van het onderwijs in Nijmegen zou aantasten en ertoe zou leiden dat belangrijke 
functies voor (kwetsbare) kinderen en jongeren in de stad verloren gaan.  
Ons College zal dan ook uitvoering geven aan de motie door op korte termijn afspraken te maken met de schoolbesturen over de structurele invulling van de bezuinigingen. 
In beschikkingen, subsidievoorwaarden en beleidskaders  zal ons College prestatieafspraken vastleggen, waardoor  behoud van de functies gegarandeerd is zonder dat dit ten koste 
gaat van de kwaliteit. 
Ons College zal uw Raad jaarlijks rapporteren over hoe de functies worden ingevuld en welke resultaten bereikt zijn. 
Bij de Zomernota zal ons College een voorstel doen aan uw Raad voor de dekking van deze motie, waarmee de onderzoeksopdracht Onderwijs & Ondersteuning Jeugd met een 
bedrag van  € 1,5 miljoen structureel wordt verlaagd. 

 

 

 

 



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

21 150304.2 De Goffert is voor iedereen 4 maart 2015 H. Tiemens Mobiliteit GroenLinks P. Oomen Ja 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen, bijeen op 4 maart 2015;  
Overwegende dat:  
• Het college opteert voor een snelfietspad door de Goffert (langs het NEC-stadion), die begint bij het Jonkerbosplein en aantakt op de Oude Molenweg, omdat dit duurzaam veiliger, 
gezonder en goedkoper is dan andere routes;  
• Er nog veel details onduidelijk zijn en nader ingevuld dienen te worden;  
Vraagt het college:  
• Bij de verdere uitwerking van het tracédeel door de Goffert met oplossingen te komen voor de knelpunten:  
- het niet altijd beschikbaar zijn van het snelfietspad vanwege evenementen en wedstrijddagen;  
- de impact van de verlichting van het pad (zodat het niet ten koste gaat van de natuur);  
- bestrijding van winterse omstandigheden zonder dat daarmee de natuur wordt geschaad;  
- het gezamenlijk gebruik van het pad door voetgangers en fietsers;  
- de vele kruisingen in het Goffertpark;  
- gemotoriseerd verkeer dat van het park gebruik zou kunnen maken;  
• Deze oplossingen vorm te geven samen met betrokkenen (omwonenden, gebruikers zoals medewerkers en studenten van NTC en de RU, milieuorganisaties, fietsersbond);  
• Over deze oplossingen aan de raad te rapporteren ruim voordat aan de uitvoering wordt begonnen;  

Voortgang: December: 
Een knelpunt dat niet geheel is opgelost betreft de bromfietsen op het pad en de onveiligheid die dit kan veroorzaken. We hebben 
dit besproken met de politie en gevraagd of zij handhavend optreden tegen de brommers op de snelfietsroute in de Goffert. Zij 
geven daar geen prioriteit aan. De politie heeft geen oordeel gegeven over de verkeersveiligheidssituatie. Zoals bekend heeft de 
gemeente geen invloed of doorslaggevende stem in de prioriteitsstelling van de politie. Wij volgen daarom de ontwikkelingen op 
basis van de ongevallenregistraties en de signalen uit de wijk en andere betrokkenen.  
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA november 2015: De indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. De knelpunten zijn volgens de vergadering in de kamer eind juni voor een deel opgelost, 
maar voor een deel ook niet. In de Kamer is afgesproken om in de praktijk te bekijken of deze knelpunten ook daadwerkelijk gedurende de rit nog tot aanpassing zouden 
moeten leiden; daarom is het goed om deze motie, die de knelpunten duidelijk benoemt, vooralsnog in de lucht te houden. 
Oktober 2015: In april 2015 heeft ons college een brief aan uw raad gestuurd waarbij uitvoering is gegeven aan de motie. Alle hierboven genoemde punten zijn daarbij beantwoord. 
Bij het collegebesluit is de Reactienota 9 maart 2015 gevoegd, met een uitgebreide behandeling van alle inhoudelijke onderwerpen. De reactienota is opgesteld naar aanleiding van 
de informatie en inspraakavond op 9 maart 2015. In juni 2015 is de reactienota tijdens de politieke avond als brief aan de raad van wijkraad Hazenkamp geagendeerd door de fractie 
van Gewoon Nijmegen. De fractie vond dat met de reactienota onvoldoende invulling was gegeven aan de motie. Dit werd niet gedeeld en de motie is afgedaan. Wij stellen voor om 
deze motie af te voeren.  
Mei 2015: Wij onderzoeken bij de verdere uitwerking van het tracédeel door de Goffert mogelijke oplossingen voor de door u genoemde knelpunten. Wij stellen voor om deze motie 
nog niet af te voeren  

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

22 150304.1 Een groene strook strookt met 
een goede oversteek 

4 maart 2015 B. Velthuis Grondbeleid D66 Van 
Elferen 

Nee 

  

Inhoud motie: De  De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen op 4 maart 2015,  
Constaterende dat:  
- Het college de gemeenteraad een voorstel voorlegt over de gewijzigde vaststelling van bestemmingsplan  Nijmegen Mercuriuspark.  
- Het Mercuriuspark met stadsbrug 'de Oversteek' in het plangebied een belangrijke entree vormt voor onze  stad.  
- De gemeenteraad op 17 september 2014 unaniem de motie 'Groen verbindt: een groene brug tussen  
Waterkwartier en de Waal' heeft aangenomen bij de vaststelling van het bestemmingsplan Brugkwartier. 
 Overwegende dat:  
- Het college in het raadsvoorstel tot het wijzigen van het bestemmingsplan en in het bijbehorende beeldkwaliteitplan streeft naar een geleidelijke overgang tussen 
de woonwijken in Nijmegen-West en het industriegebied in en rondom het plangebied van het Mercuriuspark.  
- Het vanuit ruimtelijk, milieukundig en leefbaarheidsperspectief in en rondom het plangebied wenselijk is dat de overgang tussen woongebied en industriegebied 
gepaard gaat met het realiseren van veel groen. - Het creëren van een groene verbinding tussen het Westerpark en de Waal past in een bredere visie van de 
gemeenteraad om Nijmegen-West op een groene manier te verbinden met de Waal, getuige de eerder genoemde unaniem aanvaarde motie.  
- Er in het plangebied Mercuriuspark kansen liggen om een groene verbinding te realiseren tussen de Waal en het Westerpark en te werken een waardige entree 
van Nijmegen.  
- Deze kansen in het voorliggende plan nog onvoldoende aangegrepen worden door het college, terwijl in het coalitieakkoord (p.20) is afgesproken om meer 
groenverbindingen te realiseren in de stad om parken en stedelijk groen te verbinden. 
Roept het college op:  
1. De oproep uit de motie 'Groen verbindt: een groene brug tussen Waterkwartier en de Waal' te verbreden en ook van toepassing te verklaren op het plangebied 
van voorliggend bestemmingsplan en de raad te informeren over de vorderingen in het Brugkwartier en Mercuriuspark ten aanzien van het realiseren van een 
groene strook tussen de Waal en het Westerpark.  
2. Bij de verdere uitwerking van de ontwikkeling van het plangebied, alsmede grondverkoop binnen het plangebied, afspraken te maken met projectontwikkelaars 
over het ambitievol realiseren van groen binnen hun plannen, zodat op een organische manier een groene strook tussen de Waal en het Westerpark wordt 
gerealiseerd binnen het plangebied. 

 

Voortgang: December: 
Bij de planuitwerking van Batavia-Noord en het mercuriuspark zal deze motie worden meegenomen, Ten aanzien van Batavia-
Noord zal uw raad begin 2017 een aangepast stedenbouwkundig programma van eisen worden aangeboden. Het tweede onderdeel 
zal worden meegenomen bij gesprekken met mogelijk afnemers. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: Bij de planuitwerking van Batavia-Noord en het mercuriuspark zal deze motie worden meegenomen, Ten aanzien van Batavia-Noord zal uw raad medio 2016 een 
aangepast stedenbouwkundig programma van eisen worden aangeboden. Het tweede onderdeel zal worden meegenomen bij gesprekken met mogelijk afnemers. Wij stellen voor om 
deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Over de voortgang van het eerste onderdeel van de motie zullen wij uw raad informeren, het tweede onderdeel zal worden meegenomen bij gesprekken met mogelijk 
afnemers. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

23 150318.2 Invloed van buiten op de 
binnenstad 

18 maart 2015 B. van Hees Economie & 
Werk 

D66 C. Lamers Nee 

 

Inhoud motie: Constaterende dat:  
- Bij de ontwikkeling van de visie op de Binnenstad geen rekening is gehouden met bestaande en toekomstige locaties met winkel, horeca, cultuur en evenementen, zoals de Honig, 
de Vasim, andere winkelcentra in de regio en toekomstige ontwikkelingen als de Spoorallee in Zevenaar en Ressen 
Overwegende dat:  
- Elke euro maar 1x kan worden uitgegeven en andere locaties dan ook van invloed zijn op de besteding van consumenten in de Nijmeegse binnenstad. 
Verzoekt het college:  
1. Bij Economisch beleid en beleid voor de Binnenstad altijd rekening te houden met de kansen en risico's voor de binnenstad door winkel-, cultuur- en evenementenlocaties in de 
regio Arnhem-Nijmegen.  
2. De raad voor het zomerreces middels een brief te informeren op welke wijze de ontwikkelingen in de Vasim en Honig zich verhouden tot de binnenstad. 

Voortgang: December: 
In november jl. is het koopstromenonderzoek voor de  regio Arnhem-Nijmegen, waarin winkelcentra in de regio onder de loep zijn 
genomen,  door het College vastgesteld. Dit najaar is gebruikt om gesprekken met stakeholders te voeren over 
detailhandelsontwikkelingen in Nijmegen. Begin 2017 wordt het regionale RPW-traject afgerond, waarin specifiek aandacht wordt 
besteed aan PDV-ontwikkelingen, zoals Zevenaar en Ressen. Op dat moment  is de laatste bouwsteen voor de nieuwe 
Detailhandelsstructuurvisie gereed en kan de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie worden afgerond .In de nieuwe 
Detailhandelsstructuurvisie wordt aandacht besteed aan de relatie tussen binnenstad en ontwikkelingen in locaties als Vasim, Honig, 
Spoorallee  Zevenaar en Ressen.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: Nu we het analyse-deel van de Detailhandelsstructuurvisie hebben uitgevoerd, vinden gesprekken plaats met stakeholders op het gebied van detailhandel en horeca, ook 
met vertegenwoordigers in de binnenstad. Uitkomsten van deze gesprekken worden meegenomen in deze nieuwe visie. Daarnaast is momenteel een regionaal koopstromen 
onderzoek in uitvoering, dat rond de zomer 2016 wordt afgerond. Ook deze uitkomsten gaan deel uit maken deel van de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie. Ook de wijze waarop de 
ontwikkeling in de VASIM en de HONIG zich verhouden tot de binnenstad komt terug in de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: in de Visie “Binnenstad van de toekomst”, die in september is vastgesteld door de Raad wordt de binnenstad afgezet tegen ontwikkelingen in de regio. In de nieuwe 
Detailhandelsstructuurvisie, die momenteel wordt opgesteld,  wordt ingegaan op de voorzieningenstructuur  in brede zin en wordt deze geplaatst tegenover ontwikkelingen bij andere 
locaties in de stad.  Zo ook ontwikkelingen in de Honig en Vasim. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Ad 1. Bij Economisch beleid en beleid voor de binnenstad wordt standaard rekening gehouden met ontwikkelingen op het vlak van winkels, cultuur en evenementen die in 
de stad als geheel en in de regio plaats vinden. Ons college is er voor de gehele stad. Bij beleidsvorming wordt uitgegaan van integraal beleid.  
Ontwikkelingen dienen in een breder perspectief beoordeeld te worden. Een voorbeeld van beleid waarin dit terug komt is de Detailhandelsstrucuurvisie, die momenteel wordt 
opgesteld. De visie is van toepassing voor de gehele stad. In deze visie wordt de fijnmazige structuur van Nijmegen, bestaande uit de binnenstad, wijk- en buurtwinkelcentra in zijn 
geheel tegen het licht gehouden. Ook wordt de Nijmeegse winkelstructuur afgezet tegenover ontwikkelingen in de regio.  
Ad 2.  Voor de zomer informeren wij uw raad middels een brief. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

24 150318.3 Belevingsmarkt in een 
cultuur-historisch jasje 

18 maart 2015 B. Van Hees Economie & Werk  D66 C. Lamers Nee 

 

Inhoud motie: Constaterende dat:  
De zaterdagmarkt op het Kelfkensbos in het Valkhofkwartier ligt.  
De zaterdagmarkt er onbedoeld voor zorgt dat Museum het Valkhof helemaal  
verstopt zit achter de warenmarkt  
De zaterdagmarkt in haar aanbod nu al een uniek karakter heeft 
Overwegende dat:  
In de korte termijn visie binnenstad wordt aangeven dat in het derde kwartaal van dit jaar er een nieuwe marktverordening komt.  
Het Valkhofkwartier oa door haar cultuurhistorische waarde een belangrijke plek voor toeristen in Nijmegen is.  
Het waardevol is om cultuur, cultuurhistorie en ondernemerschap met elkaar te verbinden en van elkaar te laten profiteren. 
Roept het college op:  
1. Om in de uitwerking van de nieuwe markt verordening een scenario te maken waarin  
de zaterdagmarkt op het Kelfkenbos een nieuwe uitstraling heeft, die aansluit bij de omgeving waar de markt gesitueerd is. 

Voortgang: December: 
De toekomstvisie voor de Warenmarkten in Nijmegen is in september 2016 van start gegaan. Naar aanleiding van een nader 
onderzoek naar ongeregeldheden op de markt  heeft de toekomstvisie enige vertraging opgelopen. In het voorjaar van 2017 wordt 
het proces om te komen tot een  toekomstvisie Warenmarkten weer opgestart. Wij stellen voor  om deze motie nog  niet af te 
voeren.  
 
Mei 2016: Consultatie van de Marktcommissie heeft nog niet geleid tot definitieve overeenstemming inzake herindeling Kelfkensbos, de nieuwe marktverordening en het 
marktreglement. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. Overigens wordt op Kelfkensbos ook invulling gegeven aan een meer groene inrichting van het plein. 
Oktober 2015: Consultatie van de Marktcommissie, horeca en Museum het Valkhof over de herinrichting van de zaterdagmarkt heeft op regelmatige basis plaatsgevonden. De 
afspraak met de Marktcommissie is dat op korte termijn de auto’s verdwijnen van het plein. Nog dit kwartaal wordt de beleidsnota “De markt van Morgen” aan de raad voorgelegd, 
met daaraan gekoppeld de nieuwe marktverordening. De nieuwe herinrichting van de markt komt terug in deze nota. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Momenteel wordt gewerkt aan de herindeling van de centrummarkt. Hierin wordt ook specifiek ingegaan  op de markt op het Kelfkensbos. Er vindt in dit kader nauw overleg 
plaats met Museum het Valkhof, horeca-ondernemers en detailhandel in de straten Kelfkensbos en Jorisstraat. Uitgangspunten zijn: wagens van de kooplieden weg van het plein, 
geen verrommeling, betere uitstraling, betere zichtlijnen op het museum. Realisatie: 3e kwartaal 2015. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 
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motie 
afvoeren 

25 150318.6 Haal creativiteit naar de binnenstad 
en geef de binnenstad ruimte voor 
creativiteit 

18 maart 2015 B. van Hees Economie & 
Werk 

PvdA G. 
Schellekens 

Nee 

 

Inhoud motie: Constaterende dat,  
• Food Trucks eetkarren zijn waarin ondernemers hun eigengemaakte voedsel kunnen verkopen;  
• We elders in het land zien dat gemeente met het toestaan van deze Food Trucks ruimte creëert voor creatieve en innovatieve ondernemers met origineel en onderscheidend 
assortiment;  
• Dit de aantrekkelijkheid, beleving en authenticiteit van de binnenstad ten goede komt; 
Overwegende dat,  
• Het college de binnenstad wil onderscheiden en transformeren naar 'Place to meet';  
• De binnenstad een steuntje in de rug verdient;  
• De binnenstadondernemers de gelegenheid moeten krijgen op innovatieve en creatieve manier een bijdrage te mogen leveren;  
• Nijmegen rijk is aan talloze innovatieve en creatieve ondernemers;  
• De wethouder graag de binnenstad een upgrade wil geven;  
• De gemeente deze Food Trucks toestemming zou kunnen geven voor tijdelijke standplaatsen;  
• Er mogelijkheden bestaan voor afgifte vergunningen voor incidentele standplaatsen, zoals bijvoorbeeld gebeurt met standplaatsen waar drie maanden per jaar oliebollenkramen 
staan;  
• Bij een Food Truck te denken valt aan een standplaats voor maximaal 4 weken aaneengesloten (ongelimiteerd aantal dagen per week), zodat meerdere initiatieven de gelegenheid 
krijgen hun waar te verkopen. 
Roept het college op om,  
• Vóór 1 juni een 1-jarige pilot uit te schrijven voor drie 'Food truck standplaatsen';  
• De pilot bij voorkeur te laten invullen door Nijmeegse ondernemers;  
• In het kader van de pilot een aantal noodzakelijke regels op leggen m.b.t. veiligheid en hygiëne maar zo min mogelijk hindernissen op te werpen voor de ondernemer;  
• de raad te informeren over de aanpak en de evaluatie van deze pilot. 

Voortgang: December: 
Evaluatie van de standplaatsvergunningen voor Ruimte voor de Rivier  waar ervaring is opgedaan met Foodtrucks vindt plaats in 1e 
kwartaal 2017. Het nieuwe beleid voor standplaatsen heeft veel raakvlakken met markt standplaatsen  en moet afgestemd worden 
met de nieuwe toekomstvisie Warenmarkten Nijmegen die in de eerste  helft van 2017 aan de raad wordt aangeboden. Wij stellen  
voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: Bij de toekenning van standplaatsvergunningen voor Ruimte voor de Rivier in 2016 heeft een selectie plaatsgevonden en hebben we voorrang gegeven aan Foodtrucks. 
Binnen het nieuwe beleid ten aanzien van standplaatsen zullen we aandacht besteden aan de Foodtrucks. Dit beleid zal in de loop van 2016 door ons vastgesteld worden en uw raad 
zal hierover worden geïnformeerd. We stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
PA 11 november 2015: : Indiener is van mening dat de motie nog kan worden afgevoerd. 
Oktober 2015: Het huidige beleid biedt al mogelijkheden voor foodtrucks.We hebben de afgelopen periode diverse evenementen in de stad gehad, waaraan foodtrucks hebben 
deelgenomen. Er hebben daarnaast drie specifieke “foodtruck-evenementen”plaats gevonden. In Nijmegen-Noord (gebied Hoge Kade) hebben recentelijk foodtrucks gestaan. Hier 
zijn twee standplaatsvergunningen voor foodtrucks ( Ijs en Fris en hapjes) verleend. In het nieuwe standplaatsenbeleid wordt aandacht besteed aan het fenomeen “Foodtrucks”. Wij 
stellen voor om deze motie af te voeren. 
Mei 2015: Voor het zomerreces wordt het nieuwe standplaatsenbeleid voorgelegd aan uw raad. Beleid t.a.v. foodtrucks maakt onderdeel uit van dit beleid. Dan wordt een 
beleidsmatige afweging gemaakt voor alle soorten standplaatsen. Tegelijkertijd wordt een pilot opgezet om op korte termijn drie “Food truck standplaatsen” mogelijk te maken. Wij 
stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

26 150401.1 Aanvalsplan voor de 
fiets 

1 april 2015 B. van Hees Mobiliteit CDA J. Rotink Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 1 april 2015, 
Overwegende dat:  
- Nijmegenaren steeds vaker voor de fiets als vervoermiddel kiezen,  
- De Nijmeegse Raad dit in meerderheid toejuicht,  
- De toenemende populariteit van de fiets vraagt om voldoende ruimte om fietsen te parkeren op een praktische wijze,  
- Er op dit moment in de binnenstad een tekort aan fietsparkeerplaatsen is,  
- Het college in een brief aan de gemeenteraad schrijft: "Fietsparkeren is een belangrijk thema als het gaat om het stimuleren van meer fietsgebruik. De gemeente streeft het aanbieden van 
voldoende, veilige en kwalitatief goede plaatsen na als het gaat om fietsparkeren in de binnenstad en rondom het station."  
- Uit het Fietscirculatieplan Binnenstad (oktober 2013) blijkt dat het aantal bezoekers van de binnenstad dat op de fiets komt al jaren stijgt: van 2010 tot 2013 met 10%,  
- Uit het Fietscirculatieplan Binnenstad blijkt dat de fietsende bezoeker van de binnenstad zich steeds netter begint te gedragen,  
- Verreweg de meeste bezoekers hun fiets in de daarvoor bestemde klemmen parkeren,  
- Ondanks deze stijgingen het aantal fietsklemmen in het kernwinkelgebied tussen 2009 en 2012 met 30% is gedaald,  
- Uit het Fietscirculatieplan blijkt dat er een grote discrepantie is tussen de vraag naar een fietsparkeerplek en het aanbod van deze plekken: op populaire locaties in de binnenstad stonden 
tijdens de metingen tot 2,5 keer zoveel fietsen als dat er klemmen waren,  
- Er niet alleen een kwantitatief tekort is aan fietsparkeerplekken, maar ook een tekort aan klemmen op bepaalde locaties, 
 - Sommige ondernemers slecht bereikbaar zijn voor de binnenstadbezoeker,  
- Een betere spreiding van fietsenstallingen wenselijk is,  
- Er derhalve behoefte is aan een sterke uitbreiding van het aantal fietsparkeer-plaatsen voor kort en lang parkeren,  
- Een 'schone' binnenstad ook van eminent belang is,  
- Laats genoemde twee wensen elkaar niet hoeven te bijten, 
Roept het College op om:  
1. Uit te zoeken wat de kosten zijn om grondige schoonmaakacties periodiek uit te (laten) voeren, waarbij een stallingsgebied volledig wordt gereinigd en alle overgebleven fietsen worden 
verwijderd en deze informatie terug te koppelen aan de gemeenteraad.  
2. Betere naleving van de 15-minuten-regel (fietsen mogen 15 minuten geparkeerd staan zonder weggehaald te worden) door de AFAC te waarborgen  
3. Te onderzoeken of extra fietsenrekken plaatsen (spitsrekken) op drukke plekken bij evenementen, in weekenden of andere drukke momenten haalbaar is. (Dit geldt bijvoorbeeld voor 
situaties rondom warenhuizen, grootwinkelbedrijven, markt en sport- en cultuurvoorzieningen.1)  
4. Te kiezen voor duidelijke markering van een parkeervrij vak zodat tussenliggende doorgangen vrij blijven. Zo bewerkstelligen we dat de doorgangen en hoeken van de straat vrij en 
toegankelijk blijven voor voetgangers, kinderwagens en rolstoelgebruikers. Daarbij houden we winkelpanden toegankelijk en etalages zichtbaar. Zo zorgen we dat fietsen de binnenstad niet 
zodanig vervuilen dat de veiligheid in gevaar komt.  
5. Markering en verwijzing van de ondergrondse parkeergarage te optimaliseren.  
6. Te zoeken naar duurzame oplossing voor het fietsparkeren van binnenstadbewoners. Hierbij valt te denken aan inpandige buurtstallingen.2  
7. Voor september 2015 met maatregelen in de stad te komen en de werking van deze maatregelen te evalueren met de raad. 

Voortgang: December: 
In onze brief van 18 oktober 2016 aan uw raad hebben wij deze en twee nadere moties beantwoord. Daarin hebben we ook aangegeven 
welke delen van de motie we zullen uitvoeren en welke wij niet willen uitvoeren en welke motieven wij hiervoor hebben. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: in december 2015 heeft een workshop plaatsgevonden met raadsleden/fractievolgers en een delegatie bewoners van het bewonersplatform binnenstad. Daarin is de aanpak 
conform de raadsnotitie fietsparkeren besproken. De aanpak wordt breed gesteund door aanwezigen. Daarmee geven wij hieraan uitvoering. Wij verwachten lopende dit jaar met bevindingen 
en conclusies te komen zodat wij de moties lopende dit jaar nog kunnen beantwoorden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: in juni 2015 heeft ons college uw raad een brief gestuurd met de titel “raadsnotitie fietsparkeren”. Daarin is ingegaan op de alle opgevoerde vragen betreffende fietsparkeren 
binnenstad uit voorliggende motie, de motie 13606 ‘Ga toch fietsen!’ en motie 13607 ‘Geef binnenstadsbewoners een plek voor hun fiets’. De raadsnotitie is aan uw raad voorgelegd ter 
discussie en meningsvorming, en ter bepaling van maatregelen. Een workshop met raadsleden over het onderwerp is gepland voor het laatste kwartaal van 2015.  
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Wij informeren uw raad voor het zomerreces over deze motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

27 150401.2 Ga toch 
fietsen! 

1 april 2015 B. van Hees Mobiliteit GroenLinks E. Westerveld Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op woensdag 2 april 2015  
Overwegende dat:  
- Fietsen gezond en goedkoop is, zorgt voor minder luchtvervuiling en lawaai;  
- we in Nijmegen het gebruik van de fiets moeten stimuleren;  
- het veilig kunnen stallen van een fiets bijdraagt aan de keuze de fiets te kiezen in  plaats van een ander vervoersmiddel. 
Constaterende dat:  
- bewoners en bezoekers van de Binnenstad vaak te weinig ruimte hebben om hun fiets  te stallen;  
-GroenLinks in mei 2014 schriftelijke vragen stelde over fietsparkeren in het centrum en  het onderwerp in oktober 2014 in de raad is besproken;  
- het college erkent dat er problemen zijn met het fietsparkeren, maar er nog geen  concrete plannen zijn om het op te lossen;  
Roept het college op om:  
1. Te inventariseren welke leegstaande panden geschikt zijn om tijdelijk te gebruiken voor stalling;  
2. enkele parkeerplaatsen op straat om te bouwen tot fietsenstallingen voor bewoners, bijvoorbeeld in de ringstraten en de Van Schevichavenstraat;  
3. verenigingen van eigenaren en bewoners aan te schrijven om met hen te inventariseren of, en zo ja waar behoefte is aan fietsentrommels;  
4. te inventariseren op welke plaatsen fietsenrekken bijgezet kunnen worden;  
5. op drukbezochte tijdstippen een proef te houden met tijdelijke fietszones.  
6. onderzoek te doen naar de wenselijkheid bewoners en ondernemers uit de binnenstad te betrekken bij acties om langdurig ongebruikte fietsen te verwijderen. Bijvoorbeeld dmv een 
campagne waarbij wordt gewerkt met verschillende kleuren stickers.  
7. de raad voor de zomer te informeren over de plannen en een overzicht te sturen van de kosten. 

Voortgang: December: 
In onze brief van 18 oktober 2016 aan uw raad hebben wij deze en twee nadere moties beantwoord. Daarin hebben we ook aangegeven 
welke delen van de motie we zullen uitvoeren en welke wij niet willen uitvoeren en welke motieven wij hiervoor hebben. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: In december 2015 heeft een workshop plaatsgevonden met raadsleden/fractievolgers en een delegatie bewoners van het bewonersplatform binnenstad. Daarin is de aanpak 
conform de raadsnotitie fietsparkeren besproken. De aanpak wordt breed gesteund door aanwezigen. Daarmee geven wij hieraan uitvoering. Wij verwachten lopende dit jaar met bevindingen 
en conclusies te komen zodat wij de moties lopende dit jaar nog kunnen beantwoorden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: in juni 2015 heeft ons college uw raad een brief gestuurd met de titel “raadsnotitie fietsparkeren”. Daarin is ingegaan op de alle opgevoerde vragen betreffende fietsparkeren 
binnenstad uit voorliggende motie, de motie 13605 ‘Aanvalsplan voor de fiets’ en motie 13607 ‘Geef binnenstadsbewoners een plek voor hun fiets’. De raadsnotitie is aan de raad voorgelegd 
ter discussie en meningsvorming, en ter bepaling van maatregelen. Een workshop met raadsleden over het onderwerp is gepland voor het laatste kwartaal van 2015.  
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Wij informeren uw raad voor het zomerreces over deze motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke avond Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College 
motie 
afvoeren 

28 150401.3 Geef binnenstadsbewoners 
een plek voor hun fiets 

1 april 2015 B. van Hees Mobiliteit D66 R. Jetten Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 1 april 2015, 
Overwegende dat:  
• mede door de toegenomen verkamering in de binnenstad er op deze locatie veel fietsen bij zijn gekomen de afgelopen decennia;  
• door de komst van de parkeergarages onder Plein '44 en het nieuwe pand van Doornroosje veel fietsklemmen juist zijn verwijderd;  
• de fietsenstalling onder Plein '44 maandag tot en met woensdag gesloten is tussen 24.00u en 08.00u en donderdag tot en met zaterdag tussen 05.00u en 08.00u;  
• het fietstransferium onder Doornroosje nog weinig bekendheid heeft en bovendien relatief ver verwijderd is van locaties in de binnenstad waar veel mensen wonen;  
• door de bovenstaande punten voor bewoners het aantal mogelijkheden om hun fiets buiten hun pand in de buurt van hun woning te stallen, sterk zijn afgenomen;  
• de vernieuwde fietsenstalling voor bewoners onder de Molenstraat nog steeds niet geheel gevuld is; 
Roept het College van Burgemeester en Wethouders op:  
1. in overleg met bewoners en belangenorganisaties nog voor de zomer een aantal hofjes aan te wijzen waar fietsklemmen geplaatst kunnen worden;  
2. bewoners c.q. pandeigenaren tegelijkertijd aan te schrijven en/of anderszins te wijzen op het vigerend fietsparkeerbeleid in de binnenstad, op te roepen hun fiets zoveel mogelijk in eigen 
pand te stallen en hen daarnaast te wijzen op de mogelijkheid van het huren van een plek in de fietsenstalling onder de Molenstraat; 

Voortgang: December: 
In onze brief van 18 oktober 2016 aan uw raad hebben wij deze en twee nadere moties beantwoord. Daarin hebben we ook aangegeven 
dat wij deze motie zullen uitvoeren binnen de ruimtelijke mogelijkheden. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: In december 2015 heeft een workshop plaatsgevonden met raadsleden/fractievolgers en een delegatie bewoners van het bewonersplatform binnenstad. Daarin is de aanpak 
conform de raadsnotitie fietsparkeren besproken. De aanpak wordt breed gesteund door aanwezigen. Daarmee geven wij hieraan uitvoering. Wij verwachten lopende dit jaar met bevindingen 
en conclusies te komen zodat wij de moties lopende dit jaar nog kunnen beantwoorden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: in juni 2015 heeft ons college uw raad een brief gestuurd met de titel “raadsnotitie fietsparkeren”. Daarin is ingegaan op de alle opgevoerde vragen betreffende fietsparkeren 
binnenstad uit voorliggende motie, de motie 13605 ‘Aanvalsplan voor de fiets’ en motie 13606 ‘Ga toch fietsen!’. De raadsnotitie is aan de raad voorgelegd ter discussie en meningsvorming, 
en ter bepaling van maatregelen. Een workshop met raadsleden over het onderwerp is gepland voor het laatste kwartaal van 2015.  
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Mei 2015: Wij informeren uw raad voor het zomerreces over deze motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

29 150429.1 Bed, bad & brood 29 april 2015 B. Frings Zorg & Welzijn CDA M. Buck Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 29 april 2015,  
Overwegende dat:  
• regeringspartijen PvdA en VVD besloten hebben uitgeprocedeerde asielzoekers onder te brengen in 5 grote gemeenten, voor beperkte tijd, mits ze meewerken aan hun terugkeer,  
de gemeente Nijmegen -conform het coalitieakkoord- een zogeheten 'bed, bad en brood'-voorziening biedt,  
• het Europees Sociaal Comité zich duidelijk heeft uitgesproken dat Nederland moet  
voorzien in Bed, Bad en Brood-voorzieningen zonder dat daaraan voorwaarden worden verbonden,  
• de overeenkomst tussen de landelijke regeringspartijen voornoemde voorziening onmogelijk maakt, door gemeenten als Nijmegen te verbieden de voorziening naar eigen inzicht te 
organiseren,  
• het voor deze kwetsbare groep mensen van belang is rust te hebben (zoals blijkt uit bijvoorbeeld het Rotterdams model), en de door het kabinet gekozen oplossing juist onrust en 
onduidelijkheid veroorzaakt,  
Spreekt uit dat:  
• de door de regeringspartijen gemaakte afspraak onwenselijk, inhumaan en in strijd met internationale verdragen zijn  
• de Raad in grote meerderheid de huidige Nijmeegse voorziening wil doorzetten,  
Roept het College op:  
• de huidige 'bed, bad en brood'-voorziening in Nijmegen te continueren.  
• de Raad op te hoogte te stellen over mogelijke consequenties en wijzen om deze in Nijmegen op te vangen.  
• Nijmegen moet samen optrekken met andere gemeenten, de VNG en het G32-netwerk om deze regeling zo snel als mogelijk van tafel te krijgen en de consequenties gezamenlijk aan te 
vechten 

Voortgang: December: 
Het kabinet heeft in november 2016 de conclusie getrokken dat er geen bestuursakkoord bed-bad-brood komt. Er komt dus geen Lokale 
Vreemdelingen Voorziening (LGG). Gemeenten kunnen nu doorgaan met de huidige opvang. De staatssecretaris heeft wel een 
handhavingswet aangekondigd die gemeenten zal verbieden opvang te bieden, maar hiervoor is op dit moment geen kamermeerderheid. 
Momenteel is een financiële regeling van het rijk van toepassing die loopt tot en met december 2016. Als deze regeling na 2016 komt te 
vervallen, dan levert dit geen financiële problemen op voor de huidige opvang in Nijmegen: de bekostiging van de huidige opvang is 
structureel opgenomen in de begroting.  Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Op 25 mei 2016 heeft staatssecretaris Dijkhof een brief gestuurd aan de tweede kamer over de voortgang van de onderhandelingen bestuursakkoord uitgeprocedeerde 
vreemdelingen. De staatssecretaris is in afwachting van een rechtelijke uitspraak die relevant kan zijn voor de kaders van het bestuursakkoord. De zitting van de zaak heeft op 21 april 2016 
plaatsgevonden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: De bed, bad en broodvoorziening is voortgezet.  
Op dit moment vinden onderhandelingen plaats tussen VNG en Rijk over het bestuursakkoord over de uitgeprocedeerden. De bedoeling is om in meerdere steden, verspreid over Nederland, 
een zogenoemde B4-voorziening te starten (Bed, Bad, Brood en Begeleiding). Ook aan Nijmegen/Arnhem is gevraagd een dergelijke B4 voorziening te organiseren. Wij stellen echter wel als 
voorwaarde dat we onze taak op een goede manier kunnen uitvoeren. We houden u op de hoogte van de voortgang van de onderhandelingen met het Rijk. Wij stellen voor om deze motie 
nog niet af te voeren. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

30 150624.1 Regels die aansluiten 
bij iedereen 

24 juni 2015 J. Zoetelief Economie & 
Werk 

D66 C. Lamers Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 24 juni 2015, 
Overwegende dat:  
- de huidige Verordening Winkeltijden Nijmegen 2013 veel vrijheid geeft aan winkeliers om hun eigen openingstijden te bepalen;  
- eerste paasdag, eerste pinksterdag, eerste kerstdag en nieuwjaarsdag een aantal categorieën winkels nog verplicht is gesloten;  
- belangrijke feest- en rustdagen voor verschillende mensen en groepen op andere dagen vallen;  
- iedereen zich in Nijmegen thuis moet voelen en we daarom streven naar een balans tussen mensen die hechten aan (collectieve) rustdagen en de belangen van ondernemers. 
Roept het College op om:  
1 Een breed gesprek te voeren met vertegenwoordigers van ondernemers, werkgevers, werknemers, bewoners en levensbeschouwelijke organisaties over de verplichte sluiting van een 
aantal categorieën winkels op eerste paasdag, eerste pinksterdag, eerste kerstdag en nieuwjaarsdag en de resultaten van dit gesprek terug te koppelen aan de Raad. 

Voortgang: December: 
De gesprekken met de stakeholders op het gebied van detailhandel  en horeca etc. hebben inmiddels plaatsgevonden. Het gesprek met 
de levensbeschouwelijke organisatie moet nog gevoerd worden.  Zodra alle gesprekken zijn afgerond komen we met een voorstel hoe om 
te gaan met het verzoek voor nadere openstelling van de winkels. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: In het kader van de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie vinden gesprekken plaats met stakeholders op het gebied van detailhandel en horeca, ook met vertegenwoordigers van 
bewoners in de binnenstad. De openingstijden van winkels op de feestdagen worden in deze gesprekken meegenomen. Daarnaast wordt nog een gesprek gevoerd met de 
levensbeschouwelijke organisatie. De resultaten van deze gesprekken zullen we voorleggen aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Op korte termijn wordt een start gemaakt met gesprekken met stakeholders. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Juli 2015: Wij zullen de motie uitvoeren. Na de zomer starten we met gesprekken met stakeholders rond dit thema om een nauwkeurig beeld te krijgen hoe verschillende betrokken partijen in 
de stad hierover denken. De resultaten hiervan zullen wij  voorleggen aan uw raad. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

31 150708.1 In een studentenhuis voelt 
ook een jonge starter zich 
thuis! 

8 juli 2015  B. Velthuis  Wonen VSP J. van 
Deurzen 

Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 8 juli 2015.  
Overwegende dat:  
- er de afgelopen jaren fors is geïnvesteerd door de gemeente en de SSHN in nieuwbouw voor studenten;  
- de wachttijd voor nieuwe studenten hierdoor flink is afgenomen en in sommige delen van de stad er (tijdelijk) leegstand ontstaat en kan ontstaan in studentencomplexen;  
- het belangrijk is dat deze leegstand zo actief mogelijk wordt aangepakt, te meer omdat er vele Nijmegenaren wachten op een betaalbare woning, zoals jonge starters, jonge statushouders 
en afgestudeerden. 
Constaterende dat:  
toewijzing van het (toekomstige) overschot aan studentenwoningen van de SSHN aan jonge starters, jonge statushouders en afgestudeerden de wachtlijsten voor deze doelgroepen flink kan 
verkorten;  
hiervoor nieuwe afspraken met de SSHN nodig zijn.  
Verzoekt het college:  
In gesprek te gaan met de SSHN om te kijken welke mogelijkheden er zijn om jonge starters, jonge statushouders en afgestudeerden te huisvesten in (toekomstige) leegstaande 
studentenwoningen en de Raad over de resultaten van dit gesprek te informeren. 

Voortgang: December: 
Uit de nieuwe monitor studentenhuisvesting, die begin oktober 2016 is verschenen, blijkt dat er de komende jaren nog een bescheiden 
bouwopgave voor studenten ligt. Internationalisering van het hoger onderwijs, en de populariteit van de  Radboud Universiteit,  liggen hier 
aan ten grondslag. Van leegstand is bij de SSHN dan ook geen sprake. Bovendien richt de SSH& zich uitsluitend op de huisvesting van 
studenten. Dat is ook statutair vastgelegd. SSH& huisvest  ook statushouders die studeren of willen gaan studeren. Van huisvesting van 
jonge starters, afgestudeerden en statushouders die niet studeren is daarom op dit moment geen sprake. Zeer binnenkort presenteren wij 
de prestatieafspraken met de SSH& waarin op deze zaken nader wordt ingegaan, zoals de doorstroom van afgestudeerden en 
betrokkenheid bij de huisvesting van expats. We stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA juli 2016: Indiener is van mening dat deze motie nog niet afgevoerd kan worden. De motie roept op om in gesprek te gaan met SSHN om in (toekomstige) leegstaande SSHN 
woningen de mogelijkheden te bekijken of daar ook starters, statushouders en afgestudeerden kunnen worden gehuisvest. Deze motie is tot stand gekomen niet alleen door berichtgeving in 
de pers maar ook van de SSHN zelf dat er eenoverschot was of dreigde aan studentenhuisvesting. Daarnaast is er nog steeds sprake van een tekort aan (betaalbare) starterswoningen. De 
kwestie is dus nog steeds actueel. Het college meldt dat er met de SSHN overleg is en wordt gevoerd. Tussen de besprekingen van oktober 2015 en mei 2016 zitten ongeveer 6 maanden 
en dit is volgens de indiener een te korte termijn om een betrouwbaar beeld te krijgen m.b.t. al dan niet overschotten bij de SSHN en daarom kan die motie (nog) niet worden afgevoerd. 
Mei 2016: Met de SSHN is en wordt overleg gevoerd. De actuele situatie is nog steeds dat er geen sprake is van leegstand in hun bezit. Met name als gevolg van de doorzettende 
internationalisering in de universitaire  wereld is er zelfs sprake van een beperkte bouwopgave. De SSHN blijft zich daarom voor de komende periode sterk richten op goede en betaalbare 
huisvesting voor studenten, inclusief (binnenkort) studerende vergunninghouders. Dat is hun primaire taak. Ruimte voor andere doelgroepen is er vooralsnog niet. In de prestatieafspraak met 
de SSHN  worden hierover zaken vastgelegd. Huisvesting van afgestudeerden en starters in het algemeen is doelstelling in de Woonvisie. Die wordt deels ingevuld met projecten als de 
Nimbus,  Handelskade, De Genestetlaan en Metterswane.  Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Oktober 2015: De laatste stand van zaken hebben wij met SSHN en HAN besproken. Aantal nieuwe inschrijvingen studenten is stabiel, leidt niet tot een afnemende vraag van kamers. 
Gesprek met SSHN en RU volgt binnenkort. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: Het klopt dat ook jonge starters, statushouders en afgestudeerden goed en geschikt kunnen wonen in een eenheid van de SSHN. Door de inspanningen op het terrein van 
de studentenhuisvesting is het structurele tekort voor studenten goeddeels weggewerkt. Maar dat wil niet zeggen dat er nu of op korte termijn sprake is van overschotten en leegstand. Wij zijn 
op dit moment al periodiek in gesprek met de SSHN om vraag- en aanbodontwikkelingen op de voet te volgen. Dat is nodig omdat de markt dynamisch is: lagere studentenaantallen op termijn 
(demografisch effect en effect leenstelsel) en een hogere instroom van buitenlandse studenten. Daarnaast drukt goed SSHN-aanbod slecht aanbod van particuliere kamers uit de markt.  
Mocht op termijn leegstand ontstaan, dan kan verbreding van de doelgroep aan de orde zijn. Wij zullen dit punt met de SSHN bespreken en over de resultaten uw Raad informeren. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

32 150708.5 Twee keer de groene zak 
betalen is een keer teveel! 

8 juli 2015 H. Tiemens Openbare 
Ruimte 

VSP J. van Deurzen Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 8 juli 2015.  
Overwegende dat: 
onlangs de milieustraat van de DAR in de Kanaalstraat vernieuwd is en heropend; 
voor Nijmeegse pashouders het afval in gescheiden vorm kan worden afgeleverd zowel gratis als betaald (restafval); 
voor het niet te scheiden restafval per kilo moet worden betaald via een weegbrugmethode(*) ongeacht de wijze van aanlevering, al dan niet in de groene zak; 
aflevering van het restafval in de groene zak bij de DAR-milieustraat zonder bijbetaling niet mogelijk is; 
dit betekent dat er dubbele afvalstoffenheffing voor restafval in de groene zak(**) moet worden betaald bij aflevering in de milieustraat van de DAR; 
dit bovendien extra transportkosten met zich meebrengt voor de aanbieder; 
deze gang van zaken een ongewenste ontwikkeling is en onacceptabel voor de aanbieder van restafval in de groene zak bij de milieustraat van de DAR. 
Verzoekt het college: 
In gesprek te gaan met de DAR om op korte termijn het gratis afleveren van restafval in de groene zak mogelijk te maken in de DAR-milieustraat waardoor geen dubbele afvalstoffen-
heffing op afleveringen van de groene zak hoeft te worden betaald. 
De resultaten daarvan te melden aan de gemeenteraad. 
(*) weegbrugmethode: bij restafval wordt de auto(combinatie) bij het inrijden en uitrijden gewogen waarna op basis van het gewichtsverschil moet worden betaald. 
(**) in de koopprijs van de groene zak is al afvalstoffenheffing  verwerkt 

  

Voortgang: December: 
De motie is uitgevoerd. Het is geregeld; als een groene zak wordt ingeleverd bij de Milieustraat (Dar), dan kan men een nieuwe groene zak 
terug krijgen. Hiervoor zijn meerdere  gesprekken met de Dar geweest. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA juli 2016: Indiener is van mening dat deze motie nog niet afgevoerd kan worden. Recent heeft de directeur van de DAR een kennismakingsgesprek gehad met de VSP-fractie. Bij 
deze gelegenheid is de motie onder zijn aandacht gebracht en wordt over de uitvoering hiervan nog gecommuniceerd. Aandachtspunten hierbij zijn o.a. dat er geen communicatie plaatsvindt 
met de burgers, d.m.v. reguliere DAR folders en de afvalwijzer over de mogelijkheid om bij de milieustraat een “gratis” groene zak te 
kunnen krijgen bij aanbieding van restafval. In afwachting van die reactie kan deze motie (nog) niet worden afgevoerd. 
Mei 2016: We hebben met de Dar de afspraak dat wanneer een betaalde zak wordt ingeleverd een nieuwe zak kan worden teruggevraagd. Komt overigens zelden voor. Hiermee is de motie 
uitgevoerd. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
PA 11 november 2015: : Indiener is van mening dat de motie nog niet kan worden afgevoerd. 
Oktober 2015: Deze motie is uitgevoerd. Wij hebben contact gehad met de DAR en 2 keer betalen is niet meer aan de orde. 
September 2015: We voeren deze motie uit. Bij het inleveren van een groene zak wordt een lege zak meegegeven. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

33 150708.7 Nijmegen de groenste 
stad van Europa! 

8 juli 2015 H. Tiemens Duurzaamheid VSP M. Hulskorte Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad der Gemeente Nijmegen bijeen in openbare vergadering op 8 juli 2015. 
Overwegende dat: 
Nijmegen als oudste stad van Nederland door grote evenementen (o.a. Vierdaagse) veel toeristen trekt; 
het hart van Nijmegen te weinig uitstraling heeft, met name de Burchtstraat en het Kelfkensbos die kaal en kil overkomen; 
de wekelijkse markt hier voor een deel debet aan is;  
met enige inventiviteit en creativiteit hiervoor een oplossing kan worden gevonden; 
het goed zou zijn wanneer de Burchtstraat en het Kelfkensbos aangekleed zouden worden met meer groen (b.v. bloembakken en kleine boompjes); 
daardoor de genoemde plaatsen een warme en charmante uitstraling krijgen; 
Nijmegen een van de steden wil zijn om de groenste stad van Europa te worden; 
de aanvulling van groen op deze plaatsen zeker meehelpt hieraan.  
Verzoekt het college om: 
Te onderzoeken of het mogelijk is:  
De Burchtstraat en Kelfkensbos een meer groene en warme uitstraling te geven. 
De dekking voor de aankleding te zoeken onder de noemer ‘Groen verbindt’ (blz. 13 Zomernota) 

Voortgang: December: 
Aanplant van enkele bomen bleek zeer recentelijk alsnog op mogelijke bezwaren vanuit markt te stuiten, waarna de conclusie is getrokken 
eerst de toekomstvisie voor markt af te wachten en in die visie vergroening Burchtstraat als een van de vertrekpunten te nemen. 
Vergroening Kelfkensbos bij Poortwachtershuis/Valkhofmuseum bleek uiteindelijk niet mogelijk wegens gebrek aan ruimte, 
Aanplant van enkele bomen op Stikke Hezelstraat is aanstaande. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei: in onze brief aan uw raad d.d. 12 januari 2016 hebben wij aangegeven hoe invulling te geven aan de ambitie van meer groen in onze binnenstad. In 2016 en volgende jaren willen wij 
groen in het stadscentrum ook vanuit onze campagne Groen Verbindt stimuleren, als aanvulling op (geplande) groenprojecten (renovatie Valkhofpark, aanleg Groene Loper, vergroening 
Veerpoorttrap en herinrichting oostelijke Waalkade). 
Daarom hebben wij, samen met Huis van de Binnenstad, de ondernemers uitgenodigd te komen met hun groene ideeën en wensen voor de openbare ruimte. Dit leverde enkele wensen op 
die momenteel op haalbaarheid worden onderzocht.   
Uw motie ‘Nijmegen groenste Stad van Europa!’ vraagt om specifieke aandacht voor meer groen in Burchtstraat en Kelfkensbos. Wij hebben met de Binnenstadsmanager en enkele 
ondernemers een eerste verkenning uitgevoerd. En nu werken wij concreet uit waar op Burchtstraat en Kelfkensbos extra bomen mogelijk zijn.  
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: Extra groen kan inderdaad Burchtstraat en Kelfkensbos een warmere uitstraling geven en wij staan positief tegenover deze constructieve ideeën. Gezien de vele functies 
(boven- en ondergronds) zijn de mogelijkheden beperkt. En op dit soort locaties is aanbrengen van groen ook relatief kostbaar. Wij gaan ideeën voor extra groen bij stakeholders ophalen en 
willen vanuit ‘Groen Verbindt’ in 2016 en mogelijk ook volgende jaren een groen accent zetten op deze locaties 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

34 150708.9 Laat Joris Ivens niet 
wachten 

8 juli 2015 R. Helmer Openbare 
Ruimte 

DNF W. Grutters Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 8 juli 2015, 
Overwegende dat; 
a) We actief sturen in oa. thema’s als o.a. ‘’bruisende stad’’ ‘’duurzame stad’’ ‘’wonen en groeistad’’ 
b) Dergelijke thema’s ook vragen om actieve pleinen met groen en multifunctionele functies voor ondernemers, stadbezoekers en bewoner 
Constaterende dat; 
a)Het hoger gelegen deel van het Joris Ivensplein het uiterlijk heeft van een parkeerterrein maar dit niet meer is en dit deel er zonder functie verlaten en leeg bij ligt 
b)Een leeg stadsplein niet bijdraagt aan thema’s als ’bruisende stad’’ ‘’duurzame stad’’ ‘’wonen en groeistad’’ 
c)Stadspartij DNF inzake Joris Ivensplein in november 2014 artikel 39 vragen heeft gesteld 
d)In deze art 39 vragen gevraagd is in overleg te gaan met bewoners en ondernemers en hierin enkele suggesties zijn aangeboden  als verwijderen parkeervakken en parkeerborden, 
voorzien van oa. groen en bankjes, bankjes, fietsenrekken  
e)Het college positief heeft geantwoord 
f)Echter er tot op heden nog geen voortgangsbrief of plan aan de raad is aangeboden 
Roept het college op om; 
Een concreet plan van eerste aanpak nav artikel 39 vragen aan de raad te presenteren vóór november 2015 en hiervoor een maximum bedrag van € 150.000,-  te reserveren uit de het 
investeringsschema 

Voortgang: December:  
Uw raad wordt via een brief geïnformeerd over de stand van zaken. De uitvoering staat gepland voor begin 2017. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Mei 2016: Ons college wil de scope van het project vergroten. Tevens heeft de inspraakavond met betrokkenen te weinig suggesties opgeleverd. Deze maand is een nieuw 
communicatietraject gestart.  Uw Raad wordt binnenkort d.m.v. een brief op de hoogte gebracht van de planning. De uitvoering blijft voor dit jaar gepland staan. Wij stellen voor deze motie 
nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Momenteel wordt een plan van aanpak voorbereid. Alle betrokkenen worden hierbij gevraagd mee te denken. Dit kost meer tijd dan ingeschat. Wij verwachten in november met 
een plan te komen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: We voeren deze motie uit. In de maand juli 2015 vond al een overleg met de omwonenden plaats. Nu zijn we een plan aan het opstellen dat we in september 2015 aan uw 
Raad ter bespreking gaan voorleggen. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

35 150708.10 Groep Nul: Grote 
kans voor de kleintjes 

8 juli 2015 R. Helmer Onderwijs PvdA A. Selman Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 8 juli 2015, 
Overwegende dat: 
Een goed begin op de basisschool zonder taal-ontwikkelachterstand van groot belang is voor de verdere ontwikkeling van de kinderen. 
Goede en intensieve samenwerking tussen alle betrokken partijen bijdraagt aan dit belang. 
Doorgaande leerlijnen tussen vve-programma’s en basisonderwijs de ontwikkeling van het kind bevorderen. 
In veel andere steden positieve ervaringen zijn opgedaan met een groep nul 
Roept het college op: 
Het starten van een groep nul in Nijmegen nadrukkelijk te onderzoeken en mee te nemen in verdere uitwerking van haar beleidskaderonderwijs 0-12 jaar 

Voortgang: December: 
In het beleidskader onderwijs en ondersteuning Jeugd is vastgelegd dat we samen met de partners uit onderwijs en kinderopvang een plan 
opstellen voor de realisatie van een nog nader te bepalen aantal startgroepen in Nijmegen. Ons college zal hiervoor in de eerste helft van 
2017 een voorstel doen aan uw raad. Tot die tijd blijft de Startgroep IKS De Wieken bestaan. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
 
Mei: Voor het zomerreces 2016 wordt het beleidskader Onderwijs en Opvang 0 -12 jaar aan uw raad aangeboden. In dit beleidskader wordt aangegeven op welke manier we verdere 
kwaliteitsverbetering en intensivering van VVE op de voor- en vroegscholen willen realiseren. We hebben hierover gesprekken gevoerd met schoolbesturen, schooldirecteuren, leerkrachten, 
medewerkers uit de kinderopvang en ouders. Ook zijn we in Rotterdam gaan kijken of en op welke wijze met de Nulgroepen de prestaties van jonge kinderen vroegtijdig en spelenderwijs 
verbeterd kunnen worden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: Er zijn verschillende initiatieven voor verdere kwaliteitsverbetering en intensivering van VVE op voorscholen, zoals de Nulgroepen (Rotterdam) en de Startgroepen, te vinden 
in grote en middelgrote gemeenten (waaronder Startgroep De wieken in Nijmegen). Mede in het kader van ons in het najaar 2015 te ontwikkelen beleidskader Onderwijs 0-12 ‘Zoveel 
kinderen, zoveel kansen’ volgen we de bevindingen nauwgezet. We gaan in Rotterdam kijken of met de Nulgroepen de prestaties van jonge kinderen vroegtijdig en spelenderwijs verbeterd 
worden, zodat ze een betere start maken op het moment dat ze naar de basisschool gaan. Samen met ouders, schoolbesturen en kinderopvangaanbieders onderzoeken we de meerwaarde 
voor Nijmegen. Belangrijk daarbij is dat er sprake moet zijn van een goede balans tussen ontspanning en spelen enerzijds en het stimuleren van de ontwikkeling van kinderen anderzijds. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

36 150708.11 Driemaal 
buurtrecht 

8 juli 2015 R. Helmer Wijken PvdA M. 
Schellekens 

Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op dag 8 juli 2015. 
Constaterende dat, 
- Nijmegen vol zit met ideeën, kennis en creativiteit. 
- Het college streeft naar zoveel mogelijk ruimte geven aan de stad (Participatie en actief burgerschap, 2014). 
 - De stadsvisie (2012) spreekt over Gemeente Nijmegen als moderne, betrouwbare en rechtvaardige overheid; minder hindermacht en meer facilitator. 
- In het coalitieakkoord (2014) staat dat de Nijmegenaren de ruimte krijgen om met initiatieven te komen voor hun buurt, vereniging of ander netwerk. 
Overwegende dat, 
- Het college experimenten mogelijk wil maken ter bevordering van de participatie  
en het actieve burgerschap (Participatie en actief burgerschap, 2014). 
- Buurtrechten aangetoond hebben daadwerkelijke de ruimte te geven aan burgers om taken in de gemeente op zich te nemen.  
Roept het college op om, 
1. Samen met de werkgroep ‘Actief Burgerschap’ in 2015 een pilot te starten met het invoeren van buurtrechten: het recht om uit te dagen, te bieden en te bouwen.  
2. op korte termijn met de raad in gesprek gaat over burgerparticipatie, alvorens er een brief met voorstel komt vanuit het college.  

Voortgang: December: 
De motie kan worden afgevoerd. Verantwoording en de wijze van uitvoering heeft recent plaatsgevonden via brief aan uw raad en 
voortgangsrapportage participatie. De verdere voortgang is per maand en op onderdeel WAL zal uw raad nog worden geïnformeerd. 
N.a.v. brief en tijdens informele verantwoordingsavond zijn geen verdere vragen gesteld. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Wij hebben uw raad middels een brief (registratienummer 16.0000041) geïnformeerd over de uitvoering van deze motie. 
Wij hebben de werkgroep van de raad op 18 mei jl. een update gegeven over de pilot Wijkatelier Lindenholt en de start van een vergelijkend onderzoek door ons naar de processen rondom 4 
bewonersbedrijven in Nijmegen gemeld. Aangekondigd is bovendien dat in najaar 2016 beide trajecten zijn afgerond en mede op basis van de resultaten daarvan een verantwoording van ons  
college aan uw raad zal worden opgesteld m.b.t. uitvoering van de motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015. De voortgangsrapportage burgerparticipatie is gereed en onderweg naar duw raad.  De griffie is met de werkgroep Actief  Burgerschap in contact over het vinden van een 
geschikte datum voor het in de motie genoemde gesprek. Er is nog geen datum bekend. Een mogelijke invulling voor een pilot is ambtelijk gevonden en zal in de werkgroep worden 
voorgesteld. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: We hebben tijdens de Politieke Avond deze motie ontraden, omdat we in Nijmegen vanuit een lange geschiedenis, onze visie op participatie en een groeiend speelveld aan 
mogelijkheden en goede voorbeelden, bouwen aan een netwerkstructuur van stad en gemeente die eerder vermindering van regels en meer situationeel handelen (maatwerk, flexibel, 
knelpunten oplossen daar waar ze zich voordoen) vraagt, in plaats van de generieke invoering van nieuwe regels die ook rigide kunnen uitpakken. Uw Raad heeft echter met de motie 
gevraagd om samen met de werkgroep Actief Burgerschap in 2015 een pilot te starten met het invoeren van buurtrechten. We gaan (en zijn al) aan de slag met de uitvoering van deze motie. 
We zullen de mogelijkheden voor een pilot met de werkgroep Actief Burgerschap gaan overleggen. Ter voorbereiding hierop gaan we onder meer ook in gesprek met het LSA. In het najaar 
zullen we uw Raad een voortgangsrapportage over burgerparticipatie aanbieden. Net zoals in de voortgangsrapportage van vorig jaar, zullen we veel aandacht besteden aan voorbeelden uit 
de praktijk. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

37 150708.14 Ruimte voor voetganger, 
fiets en consument 

8 juli 2015 B. van Hees Mobiliteit VVD van Dijk Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 8 juli 2015,  
Constaterende dat: 

- Het kernwinkelgebied en vrijwel alle horeca accent gebieden in de Nijmeegse binnenstad reeds autoluw of –vrij zijn; 
- Een aantal straten met veel winkels en horeca dat nog niet zijn; 
- Deze straten erg druk zijn omdat terrassen, groen, fietsers, voetgangers, autoverkeer en geparkeerde auto’s in smalle en beperkte ruimte met elkaar moeten concurreren; 

Overwegende dat: 
- Uitbreiding van de autoluwe en –vrije zones in de Nijmeegse binnenstad de mogelijkheid biedt voor realisatie van het fietscirculatieplan, uitbreiding van het voetgangersgebied en 

meer ruimte creëert voor groen en terrassen; 
- Uitbreiding van de autoluwe en –vrije zones in de Nijmeegse binnenstad bijdraagt aan een schonere lucht en een prettiger sfeer voor bewoners, winkelend en uitgaand publiek;  
- Vergelijkbare steden als Amersfoort, Haarlem, Groningen en Utrecht de afgelopen tijd hun autovrije en autoluwe gebieden met succes hebben uitgebreid en straten hebben 

heringericht ten gunste van fietsers, voetgangers en winkelend publiek; 
- De provincie Gelderland vanuit het programma Steengoed Benutten een mogelijke co-financierder kan zijn voor investeringen die leiden tot een structurele versterking van de 

Nijmeegse binnenstad; 
Spreekt uit dat: 

- Ruimte voor voetgangers, fietsers en consumenten in de binnenstad bijdraagt aan een goede bereikbaarheid, prettige sfeer en leefomgeving; 
- Uitbreiding van de autoluwe en autovrije zone kansen biedt voor meer ruimte voor voetgangers en fietsers en uitbreiding van groen en terrassen in die straten; 

Verzoekt het college: 
- Verschillende varianten uit te werken voor uitbreiding van de autovrije en autoluwe zones in het Stadscentrum en daarbij in ieder geval de volgende aandachtspunten mee te 

nemen: 
- De mogelijkheden voor uitbreiding van het autoluwe/-vrije gebied in het centrumgebied binnen de singels; 
- Een variant met sluiting van Molenpoortdak en autoluw maken van aan- en afvoerwegen; 
- Mogelijkheden voor het promoten van parkeren aan de randen van het centrum, bijvoorbeeld met speciale tarieven op de Wedren en de Oude Stad; 
- De effecten van uitbreiding van het autoluw/-vrije gebied op de bereikbaarheid van woningen, de bevoorrading van winkels en horeca en de drukte op de singels; 
- Mogelijkheden om het fietscirculatieplan te realiseren in combinatie met uitbreiding van het autoluw/-vrije gebied; 
- Een klankbordgroep van raadsleden, het Huis voor de Binnenstad, Koninklijke Horeca Nederland, bewoners, ondernemers en vastgoedeigenaren te betrekken bij de beoordeling 

van de varianten; 
- De variantenstudie uiterlijk eind 2015 aan de gemeenteraad voor te leggen; 

Voortgang: December: 
In juni/juli heeft de projectorganisatie met input van burgers / gebruikers van de Binnenstad (bewoners, vastgoedeigenaren, winkeliers en 
horecaondernemers), klankbordgroep (fractieleden raad) en ambtelijke experts passende maatregelen met hun effecten opgehaald en 
gewaardeerd. Deze maatregelen en hun effecten worden verwerkt in een overzicht waarin de raad keuzes kan maken voor de uit te 
voeren maatregelen (met zijn effecten) om de fietser voetganger en consument meer ruimte te geven in de binnenstad (binnen de singels), 
waarin onderscheid wordt gemaakt in de verschillende tijdsfaseringen van de keuzes. Wij informeren uw raad regelmatig over de 
voortgang; planning is erop gericht dat wij uw raad begin 2017 een voorstel over de aanpak doen toekomen.  Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: Eind februari 2016 is een projectteam samengesteld dat een plan van aanpak heeft opgesteld voor uitvoer van de motie. Begin maart heeft een eerste klankbord-bijeenkomst 
bestaande uit raadsleden plaatsgevonden. In april hebben we stakeholders geconsulteerd. Met stakeholders en experts van de gemeente zijn bouwstenen opgehaald om scenario’s te 
vormen. Voorstel is om twee of drie scenario’s te bouwen waarbij de effecten van deze scenario’s inzichtelijk gemaakt worden. Planning geeft aan dat eind 2016 de scenario’s met hun 
effecten aangeboden kunnen worden aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: In de 1e helft van november zullen wij uw raad informeren middels een brief. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: We willen uw Raad actief bij het onderzoeksopzet betrekken. Er zijn namelijk meerdere uitgangspunten en/of aannames die nadere uitwerking behoeven voordat we het 
onderzoek definitief vormgeven. Binnenkort ontvangt uw Raad een brief waarin we dieper ingaan op de vraagstukken en verduidelijking van enkele begrippen, zoals een eenduidige definitie 
van wat we onder ‘autoluw’ precies moeten verstaan. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

38 150708.15 Transitiefonds Compacte & 
Sterke Binnenstad 

8 juli 2015 B. van Hees Economie & 
Werk 

D66 R. Jetten Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 8 juli 2015,  
Constaterende dat: 
Nijmegen een sterke en aantrekkelijke binnenstad heeft; 
Nijmegen tegelijkertijd ook bedreigingen kent zoals leegstand, onduidelijke functie van verschillende straten en versnippering van het winkelgebied; 
Reeds bij de Weerbaarheidsanalyse 2012

1
 vier straten als licht kwetsbaar en zes straten als kwetsbaar zijn benoemd; 

De Weerbaarheidsanalyse 2012 al adviseerde om in te zetten op een compactere binnenstad met concentratie van winkels in de hoofdwinkelstraten en direct omliggende straten;  
Overwegende dat: 
De Binnenstad gebaat is bij een compact winkelgebied waar winkeliers elkaar kunnen versterken en consumenten kunnen winkelen in diverse en sfeervolle straten; 
Veel vastgoedeigenaren en winkeliers niet weten hoe of onvoldoende middelen hebben om zelf een transitie te realiseren; 
De gemeente Nijmegen hierin een faciliterende rol kan vervullen met bijvoorbeeld herverkaveling, aanpassingen van bestemmingen op panden, subsidies voor het ombouwen en opknappen 
van panden of begeleiding van winkeliers naar een andere locatie; 
De provincie Gelderland vanuit het programma Steengoed Benutten eventueel als partner van de gemeente Nijmegen kan (financieel) bijdragen aan deze faciliterende rol; 
Spreekt uit dat: 
Het wenselijk is om als Nijmegen in te zetten op een compacte en sterke binnenstad met een concentratie van detailhandel in kansrijke en levendige straten; 
De gemeente Nijmegen een faciliterende rol kan vervullen bij de transitie van straten, wijziging van functies van gebouwen en de verhuizing van winkeliers naar het kernwinkelgebied; 
Verzoekt het college: 
Voor de periode 2016-2020 ‘Transitiefonds Binnenstad’ op te richten gericht op de transformatie van bestaande winkelpanden buiten het kernwinkelgebied en ondersteuning van winkeliers bij 
vrijwillige verhuizing naar een pand in het kernwinkelgebied; 
Bij de ontwikkeling van de invulling en voorwaarden van dit transitiefonds samen te werken met de provincie Gelderland, het Huis voor de Binnenstad, bewonersverenigingen en 
vastgoedeigenaren die actief zijn in de Nijmeegse binnenstad; 
In gesprek te treden met de provincie Gelderland over een mogelijke financiële bijdrage aan een Transitiefonds vanuit het programma ‘Steengoed Benutten’; 

Voortgang: December: 
Vanaf begin 2016  zijn we van start gegaan met de transformatieaanpak in de Bloemerstraat en Hertogstraat. In de visie ‘ Binnenstad van 
de toekomst’ (september 2015) zijn de beide straten als aandachtsgebied aangewezen. Met de transformatieaanpak wordt de leegstand 
op straatniveau aangepakt. Twee verschillende bureaus zijn in de straten aan het werk gezet met eenzelfde opdracht:  het opstellen van 
een gebiedsprofiel voor de straat en een plan van aanpak. Inmiddels wordt in beide straten uitvoering  gegeven aan het plan van aanpak. 
Er wordt  gewerkt aan een beter vestigingsklimaat voor ondernemers en eigenaren in de beide straten. 
In de periode 2017-2019 willen we de Transformatieaanpak doorzetten in beide straten en ook het  transformatieproces in andere 
deelgebieden die om steun vragen gaan oppakken.  De aanpak richt zich zowel op “procesbegeleiding” als ingrepen in vastgoed of  
openbare ruimte. Het is de bedoeling om , net als bij de voorloper “Economisch Offensief Binnenstad” een programma voor drie jaar neer 
te zetten. Dit programma wordt samen met private partijen in de stad als vastgoedeigenaren, Huis voor de Binnenstad en winkeliers 
uitgevoerd.  We zijn in overleg met de Provincie (Najaarsakkoord en Steengoed) om samen deze opdracht op te pakken. Wij stellen voor 
om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
PA juli 2016: Indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Het college verwijst naar nieuwe plannen voor een transitiefonds, maar dat staat in de 
Zomernota. Pas na concrete besluitvorming in de gemeenteraad over transitiebudgetten kan deze motie van de lijst af. 
Mei 2016: We hebben de afgelopen periode ervaringen opgedaan met een Transformatieaanpak in de Bloemerstraat en Hertogstraat en willen deze aanpak uitbreiden naar andere straten 
met aanzienlijke leegstand. Het is de bedoeling om net als bij de voorloper, het programma “Economisch Offensief Binnenstad”, een transformatieprogramma voor de binnenstad voor drie jaar 
van in totaal € 900.000, neer te zetten. Aan de hand van gebiedsprofielen wordt nieuwe invulling  aan een gebied gegeven dat met duidelijke leegstand te maken heeft. Middelen worden 
ingezet voor procesbegeleiding en fysieke ingrepen in vastgoed en/of openbare ruimte.  

                                                 
1 Criteria voor de Weerbaarheidsanalyse waren de kritische massa van het aanbod, de clustering van winkels, het onderscheidend karakter, de schaalgrootte van panden, de internetgevoeligheid, de 

uitstraling van de openbare ruimte en het vastgoed, de bereikbaarheid en het parkeren, de voetgangersvriendelijkheid, de vergrijzing van ondernemers, de leegstand en de filialiseringsgraad. 



We hebben daarnaast middelen van de provincie ontvangen (€ 200.000) voor een nieuwe Investeringsregeling voor panden in de binnenstad. Samen met de gemeentelijke bijdrage (€ 
100.000,-) en een bijdrage vanuit private partijen (€ 300.000) komen we tot een investering van € 600.000 in panden in de binnenstad. Hiermee hebben wij uitvoering gegeven aan de motie. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
Oktober 2015: In september is  de nota “Binnenstad van de Toekomst” vastgesteld. In het Plan van aanpak van deze nota is  aangekondigd dat we de wenselijkheid en haalbaarheid van een 
Transformatiefonds gaan onderzoeken. Het vierde kwartaal van 2015 gebruiken we  voor de opzet van een fonds, indien wenselijkheid en haalbaarheid is gebleken. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
September 2015: In de notitie “Binnenstad van de toekomst” is het voorstel opgenomen om een Transformatiefonds voor de Binnenstad op te zetten. Voor de voeding en dekking van dit 
Transformatiefonds hebben we in 2015, bovenop de bestaande middelen van € 200.000 uit het Actieplan “Economisch Offensief Binnenstad”, € 60.000 extra beschikbaar en in 2016 stellen 
we € 260.000 beschikbaar. Dit is nog maar een begin. In de 2e helft van 2015 werken we de aanpak van de leegstand verder uit en geven we verder invulling aan een transformatiefonds. 
Hierbij onderzoeken we ook de mogelijkheid voor aanvullende provinciale middelen, zoals de regeling Steengoed Benutten en de MIRT-agenda. Wij hebben de afgelopen jaren al flink 
geïnvesteerd in verfraaiing en renovatie van panden met onder andere de Investeringsregeling voor wederopbouwpanden. In de notitie “Binnenstad van de toekomst” stellen we voor om voor 
de binnenstad een Investeringsregeling in het leven te roepen met een budgetruimte van € 100.000. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

39 150708.18 Laat de zon schijnen 
voor een mooi en groot 
zonnepark 

8 juli 2015 B. Velthuis Grondbeleid Gewoon 
Nijmegen 

R. Klein - 
Hemmink 

Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering, op 8 juli 2015 
Constaterende dat: 
Nijmegen als gemeente  duurzaam wil zijn op  termijn en in zijn eigen energie zoveel mogelijk zelf  wil voorzien. Deze energiebehoefte kan o.a. verkregen worden door windmolens, zonne-
energie, bio-energie, witte steenkool etc etc   
Er, op dit moment, goed wordt ingezet op het plaatsen van zonnepanelen op de daken van woonhuizen. De gemeente Nijmegen voert daar een actief beleid in. Dit is echter kleinschalig van 
aard en het zou mooi zijn als in de gemeente Nijmegen een groot zonnepanelenpark gerealiseerd kan worden.  
Het probleem is om een gebied te vinden waar een groot zonnepark gerealiseerd kan worden  
Op dit moment, bedrijventerrein De Grift Noord  in Nijmegen wordt  ontwikkeld en het bestemmingplan ter vaststelling voor aan de raad ligt. In dit bestemmingsplan wordt voornamelijk de 
vestiging van logistieke bedrijven geregeld. Het gaat, gezien het beeldkwaliteitplan, over gebouwen die hier gerealiseerd gaan worden, die doorgaans een groot plat dak hebben. Kortom: 
Ideaal om hierop de zonnepanelen te leggen . 
De Grift Noord,in totaal  26 ha groot is, , waarvan de beoogde bebouwde oppervlakte mogelijk zo’n 15 ha is. Als we van deze beoogde oppervlakte effectief op 80 % van deze oppervlakte 
zonnepanelen kunnen leggen hebben we een zonnepark van 12 ha, met een jaarlijkse opbrengst tussen 12.000 en 20.000 MWH, MWh (afhankelijk van dichtheid plaatsing panelen).  
Op dit moment al aangegeven wordt dat zonnepanelen zich in 4 tot 5 jaar terug verdienen.  Dit betekent een effectief rendement van ca 20% op jaarbasis. Voor grootverbruikers is er de SDE+ 
regeling waardoor zonnepanelen, ondanks de lagere elektriciteitsprijs, die grootverbruikers betalen, toch rendabel zijn.  
Het initiatief  financieel uitgewerkt moeten worden. De bedrijven, die zich gaan vestigen op De Grift,  moeten buiten het duurzaamheideffect ook financieel voordeel hierbij hebben. 
Welke structuur en exploitatiemodel de gemeente Nijmegen aan het te realiseren zonnepark De grift Noord moet geven, dient uitgewerkt te worden. Het is erg belangrijk om er een duidelijk 
voordeel aan te koppelen voor de bedrijven .  
Overwegende dat: 
Er onderzocht moet worden hoe we dit zonnepark, in het plan De Grift Noord kunnen opnemen als verplichting voor de bedrijven.  
In  kaart gebracht dient te worden hoe er een win-win situatie voor het milieu en de bedrijven gecreëerd kan worden met de realisatie van dit zonnepark   
Het daarbij erg belangrijk is om er een duidelijk voordeel aan te koppelen voor de bedrijven door o.m. de stroom te kunnen leveren aan de bedrijven zelf en stroom te verkopen aan 
omwonenden . (bijvoorbeeld via de postcode-regeling)  
 En deze verplichting uit te werken in een soort vestigingsverordening of duurzaamheidplan voor De Grift Noord. 
Roept het College van B&W op om  
Te onderzoeken op welke wijze de gemeente bedrijven, die zich op de Grift vestigen kan verplichten of stimuleren om zonnepanelen op hun dak te leggen als onderdeel van zonnepark De 
Grift  Noord op een wijze waarvoor dit ook voor de bedrijven financieel aantrekkelijk is..  
Dit in een verordening of duurzaamheidplan De Grift Noord uit te werken en vast te leggen en deze voor te leggen aan de raad voor eind 2015.  

Voortgang: December: 
Met de uitspraak van de Raad van State kan er vooralsnog geen ontwikkeling plaatsvinden op De Grift. Daarmee is er ook geen 
mogelijkheid meer voor realisatie van zonnepanelen op daken van bedrijven. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Op 12 mei 2016 heeft de zitting Raad van State plaatsgevonden. De RvS doet ca. 6 weken na zitting  uitspraak. Deze periode kan eventueel nog met 6 weken worden verlengd. 
Met provincie en regiogemeenten is het proces Regionale programmering Werklocaties opgestart. Dit RPW beoogt de overcapaciteit aan werklocaties (bedrijven, kantoren en perifere 
detailhandel) in relatie tot de marktvraag in beeld te brengen. Definitieve besluitvorming over de uitkomsten van dit traject worden voorjaar 2017 verwacht. De uitspraak RvS alsmede de 
uitkomsten RPW zijn bepalend voor het perspectief van een ontwikkeling op de Grift. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Oktober 2015: Geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van de vorige keer. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
September 2015: Uit het te verrichten onderzoek moet blijken welk instrument het best toegepast kan worden om de beoogde doelstelling van de motie, het stimuleren van de toepassing van 
zonnepanelen op daken van bedrijven De Grift, daadwerkelijk te realiseren. Dit onder voorbehoud dat het bestemmingsplan voor De Grift, waarin voorzien is in de vestiging van bedrijven, 
daadwerkelijk invulling kan krijgen. Het bestemmingsplan is door uw Raad vastgesteld. Nu speelt de mogelijkheid van beroep tegen de reactieve aanwijzing van de Provincie. 
Doelstelling van de gemeente Nijmegen is om in 2045 een energieneutrale stad te zijn. Daarin past het grootschalig toepassen van zonnepanelen. Daken van nieuwe bedrijven zoals op de 
Grift lijken daarvoor geëigend. Echter bedrijven zullen panelen alleen toepassen als er een positieve businesscase is en ook de bouwconstructie van gebouwen hierop toegerust is. Wij willen 
onderzoeken onder welke condities een goede businesscase voor bedrijven mogelijk is en welke beleids- en wettelijke instrumenten wij als gemeente kunnen inzetten om dit te bevorderen. 

  

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

40 150923.2 Met de stad goan 
we er voor 

23 september 
2015 

H. Bruls Economie & 
Werk 

GroenLinks P. Oomen Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen, op 23 september 2015, constaterende dat:  
• in artikel 6 lid 2 van de "Regeling Gemeenschappelijk Orgaan Arnhem Nijmegen City region" het volgende staat:  
"Het gemeenschappelijk orgaan stelt voor zijn vergaderingen en die van de in artikel 4 genoemde portefeuillehoudersoverleggen een reglement van orde vast.",  
• in de toelichting de volgende tekst staat:  
"Bij het bepalen van de wijze van vergaderen in het Reglement van Orde moet in ieder geval aandacht worden besteed aan de wijze van agenderen, het aanleveren van stukken voor een 
overleg, de handelwijze in het geval de stemmen staken, de taken van de voorzitter, de taken van de ambtelijk secretaris, het beantwoorden van vragen van een raadslid en de 
verhouding/afstemming tussen het overleg binnen het GO en de portefeuillehoudersoverleggen."  
overwegende dat:  
• in dit reglement van orde dus zaken als inspraak, verspreiding van stukken, informatieverstrekking aan de raadsleden, enzovoorts worden geregeld,  
• het Gemeenschappelijk Orgaan het reglement van orde vaststelt, 
voorts constaterende dat:  
• de portefeuillehoudersoverleggen in feite de plaats van de Stadsregioraadscommissies in gaan nemen,  
voorts overwegende dat:  
• raadsleden, burgers en maatschappelijke organisaties de gelegenheid hadden de Stadsregioraadscommissies bij te wonen en de mogelijkheid hadden om in te spreken,  
• openbaarheid van vergaderingen goed is voor maximale transparantie van de (intern) gemeentelijke besluitvorming,  
verzoekt het College van B&W:  
1. om te bepleiten dat de portefeuillehoudersoverleggen openbaar toegankelijk zijn, om te bepleiten dat burgers en maatschappelijke organisaties in het Gemeenschappelijk  
Orgaan Arnhem Nijmegen mogelijkheden krijgen om in te spreken, en aan de raad over het resultaat terug te rapporteren, 

Voortgang: December: 
Uw pleidooi voor openbaarheid van de portefeuillehoudersoverleggen en inspraakmogelijkheden is besproken in verschillende 
portefeuillehoudersoverleggen. Het bestuur van het GO is van mening dat het portefeuillehoudersoverleg gericht moet zijn op bestuurlijke 
afstemming waarbij de inhoud centraal staat. Het overleg moet aan alle 19 bestuurders ruimte bieden voor een open en veilige 
gedachtewisseling en discussie. De openheid vindt plaats, o.a. op die momenten dat besluitvorming aan de orde is. Met het vaststellen 
van de commentaarnota heeft het bestuur besloten dat het karakter van het portefeuillehoudersoverleg zich niet verdraagt met 
openbaarheid. 
Uw pleidooi voor inspraakmogelijkheden is opgenomen in het Reglement van Orde, dat ruimte geeft aan het portefeuillehoudersoverleg 
om externen uit te nodigen om aan de beraadslaggingen deel te nemen of aanwezig te zijn. Het is aan het overleg zelf om te beoordelen of 
dit bijdraagt aan een goede gedachtewisseling. Ook kan de vergadering besluiten in openbaarheid te vergaderen. In het Reglement van 
Orde van het bestuur van het GO is de mogelijkheid opgenomen voor burgers en organisaties om in te spreken. 
 
De website regioan.nl is in het najaar online gegaan. Op die website is informatie te vinden over de 4 thema’s van de Portefeuille houders 

Overleggen, de jaarplannen en de deelnemers. Tijdens de jaarlijkse regiodag wordt alle raden uitgenodigd en bijgepraat (19 november jl.) 

Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 

PA juli 2016: De indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Openbaarheid van de portefeuillehoudersoverleggen is nog niet geregeld. 
Mei 2016: Uw raad heeft op 3 november 2015 een raadsbrief (registratienummer 15.0011174) ontvangen van ons college over de uitvoering van deze motie. In aanvulling hierop kunnen wij u 
melden dat op woensdag 17 februari 2016 de Economic Board voor haar eerste officiële vergadering bijeen is geweest. In deze vergadering is ook de commentaarnota (registratienummer: 
16.0000846) behandeld met daarin alle wensen en bedenkingen van de raden van de 19 regiogemeenten in relatie tot de Economic Board en het Gemeenschappelijk Orgaan. De suggestie 
voor een wisselend voorzitterschap is vanuit meerdere zijden gedaan, maar kan pas betekenis krijgen bij de benoeming van een volgende voorzitter. De Economic Board heeft vervolgens uit 
haar midden een eerste voorzitter en vicevoorzitter gekozen. De heer Bruls is daarbij als voorzitter benoemd en de heer Hielkema als vicevoorzitter.  
Wij stellen voor om deze motie af te voeren.  
November 2015: Uw raad heeft op 3 november jl. een raadsbrief (registratienummer 15.0011174) ontvangen van ons college over de uitvoering van deze motie. 

 



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

41 en 
47 

151021.1 en  
151125.1 

Experimenteer 
met vertrouwen 

25 november 
2015 

J. Zoetelief Inkomen en 
Armoedebestrijding 

GroenLinks L. Westerveld Nee 

 

Inhoud 
motie: 

Constaterende dat: •  
- In de regio Nijmegen rond de 15.000 mensen werkzoekend zijn;  
- Er al geruime tijd onvoldoende passende vacatures beschikbaar zijn;  
- Het totaalbudget Inkomen en Armoedebestrijding van de gemeente Nijmegen 145,6 miljoen euro bedraagt;  
- 18,5 miljoen euro daarvan uitvoeringskosten zijn;  
- Ontvangers van een bijstandsuitkering aan erg veel regels moeten voldoen;  
- De effectiviteit van bestaande Participatiemiddelen soms onduidelijk is;  
- Diverse rapporten en onderzoeken aantonen dat het huidige systeem kostbaar en Inefficiënt is.  
Overwegende dat:  
- Veel werkzoekenden graag aan de slag willen met een betaalde baan, als zzp'er of als vrijwilliger en het huidige beleid dit ontmoedigt;  
- De gemeente Nijmegen ondernemerschap en eigen initiatief juist zou moeten stimuleren;  
- Uitkeringsgerechtigden die bijverdienen ook financieel gezien voordelen opleveren voor de gemeente;  
- Minder bureaucratie voor zowel uitvoeringsinstanties als bijstandsgerechtigden wenselijk is; 
 Verzoekt het college om:  
1, Een wetenschappelijk verantwoord experiment te starten met in achtneming van de  
volgende kaders:  
a) Een groep deelnemers te selecteren die voldoende groot en divers is om goede monitoring en vergelijking mogelijk te maken. Te streven is naar een zo groot mogelijke groep binnen de 
budgettaire kaders.  
b) Deelnemers ontvangen momenteel een (gedeeltelijke) bijstandsuitkering,  
hebben een arbeidsbeperking (zodanig dat ze voorheen onder de wajong  
zouden vallen en nu onder de Participatiewet) of zijn zzp'er met een wisselend of niet  
toereikend inkomen. Deelname is op vrijwillige basis.  
c) Deelnemers ontvangen een basisbedrag ten minste ter hoogte van het bljstandsniveau. Een aantal lokale toeslagen komen te vervallen, het gemiddelde bedrag hiervan wordt opgeteld bij 
het te ontvangen bedrag.  
d) Daarnaast mogen deelnemers aan het experiment bijverdienen zonder dat dit bedrag wordt verrekend. Op een aantal momenten vindt een evaluatie plaats waarna besloten kan worden 
een maximum bijverdiengrens in te stellen.  
e) Deelnemers worden vrijgesteld van zoveel mogelijk verplichtingen die belemmerend kunnen werken, zoals de sollicitatieplicht, verhuisplicht, tegenprestatie, boetes en maatregelen. 
f) Potentiële deelnemers worden vooraf goed en adequaat op de hoogte gesteld van de voorwaarden en eventuele consequenties van deelname.  
g) Wanneer deelnemers het experiment beëindigen kunnen zij zonder problemen terugvallen onder de op dat moment geldende wet- en regelgeving, zonder aan wachttijden te zijn gebonden.  
h) De looptijd van het experiment is meerdere jaren,  
i) Wetenschappers of deskundigen worden nauw betrokken bij de uitwerking, uitvoering en evaluatie van dit experiment. De uitvoering en evaluatie dient wetenschappelijk verantwoord te zijn. 
2. Samen te werken met andere gemeenten die soortgelijke experimenten aan het opzetten zijn, zodat onderzoeks- en uitvoeringskosten van dit experiment zo laag mogelijk gehouden 
worden. 
3. Zo spoedig mogelijk aan te sluiten bij het lopende overleg van het Ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid met diverse gemeenten. Zodra de wetgever het toestaat, zo spoedig 
mogelijk aan te vangen met de uitvoering van het experiment. 
4. Voor de uitvoerings- en onderzoekskosten 75.000 euro te reserveren en voor de compensatieregeling € 176.000. Voor het eerste jaar dekking te vinden vanuit het programma Bestuur en 
Middelen. Voor de volgende jaren een claim van € 251.000 op te nemen in de begroting voor dat jaar. 
5, De Nijmeegse raad een uitgewerkt voorstel voor te leggen en door middel van een brief ieder kwartaal op-hoogte te stellen van de voortgang. Jaarlijks een onafhankelijk adviesrapport van 
de onderzoekers te overleggen met daarin, wanneer nodig, voorstellen tot bijsturing. 

Voortgang: December: 
Recentelijk is een AMvB opgesteld waarin het Ministerie van Sociale Zaken heeft aangegeven wat wel en niet mogelijk is. Ons college 
heeft uw raad over deze AMvB geïnformeerd en deze brief is op 30 november tijdens de politieke avond in de kamerronde besproken. 
Conclusie is dat de mogelijkheden om te komen tot een effectief en wetenschappelijk verantwoord experiment beperkt zijn, maar dat we 
uw raad binnenkort middels een brief informeren over de mogelijkheden die de AMvB nog wel biedt. Wij stellen voor om deze motie nog 
niet af te voeren. 
 
Mei 2016: In februari hebben we u een raadsvoorstel toe doen komen, waarin de stand van zaken beschreven is met betrekking tot deze motie (en de twee latere moties over ‘experimenteer 
met vertrouwen’). We hebben in het raadsvoorstel budget vrijgemaakt om vast te beginnen met de praktische uitvoering van de experimenten. We hebben u geïnformeerd dat er veel contact 



is geweest andere gemeenten die dergelijke experimenten overwegen, en (op ambtelijk niveau) met het ministerie van SZW. Eind februari verwachtten we een besluit van de staatssecretaris 
over of er wel of niet geëxperimenteerd mag worden door gemeenten. Dit besluit is uitgesteld tot ‘ergens voor het mei-reces’, en later tot ‘na het mei-reces’. Dit uitstel baart ons zorgen, maar 
we moeten wachten op een besluit van de staatssecretaris. Indien dit nog veel langer op zich laat wachten, wordt het onzeker of het mogelijk is 1 januari 2017 te beginnen, zelfs al zouden we 
toestemming krijgen. Momenteel verwachten we eind mei meer duidelijkheid te krijgen, op basis van die informatie sturen we een nieuwe brief aan de raad (en gaan we al dan niet aan de 
slag). Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2015: Ons college geeft direct uitvoering aan de moties door aan te sluiten bij het overleg tussen het ministerie van SZW en de vier gemeenten over soortgelijk. Dit moet ertoe 
leiden dat het ministerie een AMvB gaat indienen waar in meer of mindere mate de experimenten uit de aangenomen moties onder kunnen vallen. Ons college zal uw raad op de hoogte 
houden van de ontwikkelingen. 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

42 151021.2 Workfast Oke, 
maar wel met 
alternatief 

21 oktober 
2015 

J. Zoetelief Economie en 
Werk 

SP M. Sweep Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 21 oktober 2015 Constaterende dat:  
• Het jobcoachingsbedrijf Workfast, waarmee de Gemeente Nijmegen sinds 2013 samenwerkt zowel in Nijmegen als op vele andere plaatsen in het land omstreden is.  
• Deze slechte track record er mede toe geleid heeft dat, ook naar aanleiding van een zwartboek opgesteld door de SP Nijmegen, de gemeenteraad in maart 2015 het college verzocht heeft 
een onderzoek te laten verrichten naar de tevredenheid van de naar Workfast gestuurde cliënten,  
• Dit onderzoek aantoont dat de tevredenheid van de Workfast klanten vooral de sollicitatietraining en de hulp bij het opstellen van de CV betreft.  
• Veel klanten ook na de verbeteringen de druk uitgeoefend door Workfast nog steeds als onredelijk ervaren.  
• 20% van de klanten zich bang gemaakt voelt, 40% de begeleiding niet stimulerend vindt, 30% zich aangevallen voelt en 25% het gelopen traject maximaal een 4 geeft.  
• Deelname aan een Workfast traject slechts op vrijwillige basis niet tot de wettelijke mogelijkheden behoort. 
Overwegende dat: 
• Bovenstaande cijfers een sociale stad misstaan, 
• De resultaten van Workfast niet overtuigend zijn 
• Dwang en drang als uitgangspunt nemen in de regel niet optimaal werkt 
Verzoekt het college, 
Om indien men cliënten selecteert voor een Workfasttraject het aanbieden van dat traject altijd gepaard te laten gaan met een alternatief, zodat er voor de betrokken cliënt iets te kiezen valt. 
En gaat over tot de orde van de dag. 

Voortgang: December: 
In het werkproces van het Werkbedrijf is sprake van overleg met de kandidaat over wat een geschikte re-integratievoorziening voor de 
kandidaat zou zijn, dit kan zijn intensieve begeleiding door Workfast. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA juli 2016: De indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Er wordt aangegeven dat indien het Workfast traject geselecteerd is, en er vervolgens 
weerstand bij de kandidaat wordt ondervonden, men tracht de kandidaat te overtuigen om het toch te proberen. De strekking van de motie was juist dat 
kandidaten altijd een keuze moest worden geboden. Dat was bedoeld als zijnde een recht van de kandidaat. Overtuigen is prima, maar de setting tussen kandidaat en re-integratie 
medewerker is niet perse een gelijkwaardige. Immers de rapportage van maatregelwaardig gedrag hangt altijd boven het hoofd van de kandidaat. 
Indien er van het begin af aan gemeld zou worden dat het kiezen van een alternatief voor het Workfast traject een recht is zou de motie recht gedaan worden. 
Mei 2016: De uitvoering van deze motie loopt als volgt. Het Werkbedrijf doorloopt met de kandidaat een zorgvuldig proces waarin samen bepaald wordt of intensieve begeleiding via Workfast 
het meest geschikt is voor de kandidaat of dat een alternatief instrument meer geschikt is. Als Workfast niet geschikt is, wordt sowieso iets anders ingezet. Als de kandidaat veel weerstand 
heeft, wordt deze overtuigd om het toch te proberen, of er wordt iets anders ingezet. In de communicatie met de kandidaat wordt benadrukt dat Workfast een goede kans biedt om snel werk te 
vinden. Wij stellen voor deze motie af te voeren. 
November 2015: Ons college zal de motie als volgt uitvoeren: het Werkbedrijf doorloopt met de kandidaat een zorgvuldig proces waarin samen bepaald wordt of intensieve begeleiding via 
Workfast het meest geschikt is voor de kandidaat of dat een alternatief instrument meer geschikt is. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

43 151111.2 De vrijwilligers verdienen 
ondersteuning 

11 november 
2015 

B.Frings Zorg & 
Welzijn 

PvdA M. van Nijnatten Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Gemeenteraad van de gemeente Nijmegen, bijeen in vergadering op 11 november 2015, 
Overwegende dat:  
- het vrijwilligerswerk een niet te missen peiler is onder het lokale Zorg- en Welzijnsbeleid;  
- het belangrijk is de huidige hoge deelnemersgraad van 53% (circa 90.000 inwoners) te handhaven;  
- de raad dit jaar het vrijwilligersbeleid vaststellen;  
- vele organisaties een actieve ondersteuning van het vrijwilligerswerk noodzakelijk acht;  
- de concrete behoefte aan ondersteuning vrijwilligerswerk niet duidelijk in beeld is;  
Constaterende dat: 
- het college voorstelt het wegvallen van de rijksmiddelen Maatschappelijke stages niet te compenseren; 
- het beschikbare budget voor ondersteuning vrijwilligerswerk € 325.000 bedraagt; 
- vele professionele instellingen niet zonder ondersteuning voor de vrijwilligers hun opdracht kunnen uitvoeren; 
Draagt het college op:  
1. een vervolg te geven aan de werkbijeenkomsten om:  
- de behoefte aan algemene en specifieke ondersteuning vrijwilligerswerk duidelijk in beeld te brengen  de vorm waarin de algemene ondersteuning aangeboden zal worden en door welke 
organisatie duidelijk wordt;  
- de mogelijkheden tot het verwerven van inkomsten door aanbieders van algemene ondersteuning geïnventariseerd wordt;  
- de wijze waarop de specifieke ondersteuning bij instellingen: de inschakeling vrijwilligers en de daarbij te verzorgen ondersteuning, via zorginkoop nader in te vullen is;  eventuele fricties in 
de financiering in beeld te brengen en daarvoor inkomsten stromen zichtbaar te maken  
2. de raad hierover in het voorjaar 2016 te informeren en de nodige voorstellen voor te leggen. 

Voortgang: December: 
Middels een informatiebrief hebben we uw raad op 30 november geïnformeerd over de uitvoering van de maatschappelijke business case 
maatjesprojecten, de invoering van het Vrijwilligersfonds en de oprichting van een netwerk voor het uitwerken van een plan om 
ontmoeting, kennisuitwisseling, deskundigheidsbevordering en waardering van vrijwilligers en vrijwilligersorganisaties te bevorderen.  
Met het Netwerk bestaand uit de partijen Tandem, De Vrijwilligerscentrale en Het Inter-Lokaal maken we komende tijd inzichtelijk wat er al 
georganiseerd wordt op gebied van vrijwilligers in de stad en maken we verbindingen waar mogelijk/ gewenst. Ook haalt het netwerk 
diverse thema’s op bij de vrijwilligers die vervolgens omgezet worden in een scholingsaanbod.  
De business case maatjesprojecten ging over het eerder opvangen van mensen met een hulpvraag in het informele netwerk en specifiek 
over de inzet van vrijwillige maatjes. In 2016 is er 50.000 euro extra budget vrij gemaakt om uitvoering te geven aan de business case. 
Een deel van dit budget is ingezet voor de subsidie van een Platform Maatjesprojecten Nijmegen. Tevens is reeds besloten over de 
voortzetting van het maatjesproject “Ondersteunend Contact- Doorbreken Isolement” van Humanitas Nijmegen. Het overige deel van het 
budget zetten we in voor bemiddeling van bijzondere doelgroepen naar vrijwilligerswerk door middel van het project Bijzonder Werkt in 
samenwerking met de VWC. We stellen voor om deze motie af te voeren.  
 
Mei 2016: Op dit moment zijn we bezig met het uitvoeren van twee acties die betrekking hebben op deze motie: het opstellen van een maatschappelijke business case maatjesprojecten en de 
inrichting van een ‘Huis van de Vrijwilliger’. De business case maatjesprojecten geeft inzicht in het maatschappelijk effect van 1-op-1 vrijwilligersinitiatieven. Met het Huis van de Vrijwilliger 
willen we alles wat er op het gebied van vrijwilligers in de stad gedaan wordt beter in beeld brengen, verbindingen leggen en kijken waar nog extra activiteit nodig is. Uw raad zal in het derde 
kwartaal middels een brief geïnformeerd worden over de uitvoering van deze acties.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2015: Het voorgestelde proces voor onder meer het in kaart brengen van behoeften, duidelijkheid te krijgen in vormen voor algemene ondersteuning en organisatie daarvan en in 
kaart brengen fricties in financiering, is reeds opgenomen in de acties vanuit de uitvoeringsnotitie vrijwilligerswerkbeleid. 
De motie wordt door ons college uitgevoerd met de uitwerking van de uitvoeringsnotitie in 2016 (planning: eind eerste kwartaal 2016). 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

44 151111.4 N1 én de 
toekomst 

11 november 2015 B. Velthuis C&C&C DNF W. Grutters Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 11 november 2015,  
Overwegende dat;  
a) In het coalitieakkoord is opgenomen dat  
• "Nl een belangrijke voorziening is om sociale cohesie in Nijmegen te bevorderen".  
• de coalitie "De omroep wil behouden en wil sturen op een toekomstbestendig perspectief"  
• Het college onderzoek zal gaan doen naar de meest haalbare toekomstvariant lokaal danwel regionaal (Regionaal Mediacentrum).  
b) Een regionale samenwerking past in het gemeentelijke beleid van MGR en verdere efficiency door samenwerking met buurgemeenten.  
c) Het wenselijk is om in Nijmegen een onafhankelijke regionale zender te behouden.  
d) Er door het college budget gereserveerd was voor N1 tot 20 oktober 2015  
e) Dit budget nog niet besteed is 
 Constaterende dat;  
a) N1 een diepgewortelde organisatie is in het Nijmeegse  
b) N1 sinds medio 2014 met een nieuw bestuur een goede start heeft gemaakt met de herstructurering van de organisatie. Resulterend in oa. een recentelijk klein nieuw team van 
professionele krachten met in korte tijd een zichtbare kwaliteitsverbetering.  
c) Dit team sober doch professioneel is opgebouwd en maar liefst 130 vrijwilligers aanstuurt en jongeren een kans geeft om het vak te leren.  
d) Het N1 de afgelopen maanden nog niet gelukt is om de achtergebleven inkomsten in te halen en dat N1 mede hierdoor afstevent op een faillissement op korte termijn  
e) Het college onvoldoende vertrouwen heeft dat N1 er de komende tijd in zal slagen om structureel voldoende inkomsten te behalen;  
f) Bij een toekomstige inzet voor een mogelijk regionaal mediacentrum niet alleen de kennis en kunde maar de grote mate van vrijwillige inzet en betrokkenheid van 130 Nijmegenaren van N1 
behouden moet blijven  
g) N1 financieel met deze ondersteuning waartoe deze motie oproept oa. de komende maanden de kans krijgt om te overleven zodat men aansluiting kan zoeken bij het nog te vormen 
Regionaal Mediacentrum;  
h) De raad op dit moment geen extra structurele middelen ter beschikking zal stellen boven de extra subsidie waartoe deze motie oproept; 
Roept het college op om;  
1. N1 in 2015 te steunen met een bijdrage van € 85.000 en in 2016 met € 50.000 om faillissement te voorkomen  
en hen de kans te geven aansluiting te zoeken bij het op te richten regionaal mediacentrum en dit te dekken uit de voormalige reservering voor N1 binnen het programma Cultuur, 
Cultuurhistorie en Citymarketing.  
2. Duidelijk een scenario op te stellen met daarin visie, randvoorwaarden en criteria dat minimaal bevat:  
a) Vorming van een Regionaal Media Centrum, nadrukkelijk gericht op het Rijk van Nijmegen, als beoogd in het coalitie akkoord.  
b) Een prominente rol voor jongeren en Nijmeegse wijken en Nijmeegse sport.  
c) Aandacht voor de rol van lokale media in de gemeentelijke communicatie.  
d) De financiële consequenties  
3. Voor de zomernota, uiterlijk vóór 1 mei 2016, hiervan een notitie aan de raad op te stellen waarmee de raad een toekomstige subsidiebijdrage kan toetsen.  
4. Om op korte termijn prestatieafspraken te maken met Nl. 

Voortgang: December: 
Op 24 november  2015 hebben we een aanvullende subsidie verleend van € 85.000 (voor 2015) en € 50.000 (voor 2016) aan N1. We 
hebben voor de zomer toekomstscenario’s voor lokale omroep N1 aan de Raad voorgelegd. Bij de verschillende  scenario’s hebben we 
aangegeven wat de randvoorwaarden zijn. Wij hebben daarbij onze voorkeur uitgesproken voor scenario 2; op weg naar een 
streekomroep in 2018. Bij vaststelling van de Stadsbegroting 2017-2020 zijn aanvullende middelen beschikbaar gesteld om het scenario 
uit te voeren. Inmiddels hebben we in oktober 2016 een aanvullende subsidie verleend aan N1 en hebben daar prestatieafspraken aan 
verbonden. Hiermee hebben wij de motie uitgevoerd. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei: Voor de zomer komen we met toekomstscenario’s met betrekking tot de toekomst van N1. Op basis van deze scenario’s kan uw raad de toekomstige subsidiebijdrage toetsen. Bij 
vaststelling van de Zomernota zal duidelijk worden welk scenario uiteindelijk wordt gekozen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2015: Ons college zal de motie onder voorwaarden uitvoeren. Uw raad wordt middels een brief hierover geïnformeerd. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

45 151111.8 Handhaving vrije 
inloop! 

11 november 
2015 

H. Bruls Dienstverlening en 
Burgerzaken 

VSP M. 
Hulskorte 

Ja 

 

Inhoud 
motie: 

Overwegende dat:  
- de stadswinkel nu verplaatst gaat worden naar de Mariënbeurs  
- men alleen op afspraak geholpen kan worden  
- de producten digitaal aangeboden worden 
- het gebruik hiervan gestimuleerd wordt 
- niet iedere Nijmegenaar hiervan gebruik kan of wil maken 
- zelfredzaamheid hier te ver doorschiet.  

Roept het college op:  
Dat de vrije inloopfunctie gehandhaafd blijft.  

Voortgang: December: 
Vanaf 1 januari 2016 werken we in de Stadswinkel alleen op afspraak, met uitzondering voor het afhalen van documenten, betalen van 
gemeentebelasting of informatieverstrekking. 
Wij hebben nagenoeg geen klachten of vervelende reacties ontvangen op deze nieuwe werkwijze. 
In principe is het mogelijk om binnen 48 uur een afspraak te maken, vaak is het zelfs mogelijk binnen 24 uur. 
In de zomer(drukke) periode is dit anders. Tijdens de drukste weken van 2016 heeft dit 4 a 5 werkdagen kunnen duren. 
Inwoners die  voor een geboorte- of overlijdensaangifte komen, kunnen altijd terecht.   
Het aantal spoedafspraken voor de dienstverlening burgerzaken aan de balie varieerde van 10 per week in oktober tot 37 per week in juli. 
Een spoedafspraak plannen we dezelfde dag nog in. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 

  
PA Juli 2016: De indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden; hierover is in de besluitronde gedebatteerd, en volgens de indiener is die niet uitgevoerd en kan daarom 
niet worden afgevoerd. 
Mei 2016: Deze motie is door ons uitgevoerd, zie ook de reactie van december 2015. Wij stellen voor deze motie af te voeren. 
December 2015: Voor de nieuwe Stadswinkel is het motto: “Naar de Stadswinkel? Maak altijd een afspraak!“ Alle partijen die in de nieuwe Stadswinkel gaan samenwerken (Publiekszaken, 
Zorg en Inkomen, Economische Zaken, Leerplichtzaken e.a.) hanteren deze werkwijze. 
Bezoekers die zich zonder afspraak aanmelden in de Stadswinkel zullen worden geholpen, hetzij door een product te leveren (in geval van spoed) hetzij door een afspraak in te plannen voor 
dezelfde dag, of een later moment. De Stadswinkel levert op deze manier maatwerk,  afhankelijk van de vraag van de klant. Voor bezoekers die daar behoefte aan hebben is er hulp van een 
gastvrouw of gastheer. 
Voor steeds meer producten is het niet meer nodig naar de Stadswinkel te komen omdat ze digitaal verkrijgbaar (zullen) zijn. 
Door op deze manier te werken blijft het serviceniveau van de gemeentelijke dienstverlening op peil, ondanks de forse bezuinigingen die inmiddels zijn ingeboekt.  

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

46 151111.10 Fietser fiets 
veilig! 

11 november 2015 H. Tiemens Mobiliteit VSP M. Hulskorte Ja 

  

Inhoud 
motie: 

Overwegende dat:  
- Nijmegen een fietsstad is  
- er 20.000 tot 25.000 studenten dagelijks op de fiets zitten  
- er nog te vaak zonder licht wordt gereden 
- het een gewoonte wordt om met gsm en oortjes te fietsen  
- daardoor regelmatig bijna ongelukken gebeuren  
- er steeds meer irritatie ontstaat bij de overige weggebruikers 
Roept het college op:  
1. om de fietser meer bewust te maken van zijn of haar gevaarlijk gedrag in het verkeer dit probleem meer bekendheid te geven door voorlichting op alle onderwijsinstellingen. 

Voortgang: December: 
Op 21 november heeft de ‘’Ik Val Op’’ actie plaats gevonden in Nijmegen, georganiseerd door SMILE promotions. Men reageerde erg 
enthousiast. Volgend jaar wordt er naast deze actie ook nog een actie vanuit de fietsersbond georganiseerd.  Daarnaast is er met het 
ROVG het werkplan voor 2017 besproken. De jonge fietsers (4-16) zijn hierbij een van de speerpunten. ‘’Jong geleerd is oud gedaan’’. Er 
worden weer dode hoek lessen gegeven, streetwise en natuurlijk het praktisch en theoretisch verkeersexamen. Basisscholen kunnen zich 
hier voor opgeven, dit wordt bijna allemaal gesubsidieerd. Ook wordt er vanuit de ROVG projecten aangeboden voor middelbare scholen, 
hier is een projectleider aangesteld die in nauw overleg met o.m. de gemeente langs de middelbare scholen gaat en deze projecten 
aanbiedt: dit kunnen projecten zijn die zich richten op het mobiel gebruik op de fiets, maar ook hoe om te gaan met gevaarlijke 
verkeerssituaties. Volgend jaar weten wij welke scholen in Nijmegen worden/zijn bezocht en welke effecten er te melden zijn. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Op dit moment is de inventarisatie in het primair onderwijs nagenoeg afgerond. Wethouder Tiemens gaat zo spoedig mogelijk na de zomervakantie met de basisscholen praten 
n.a.v. deze inventarisatie. Ook dit jaar is er weer een verlichtingsactie gehouden maar ook een actie waarbij fietsende ouders werden aangezet tot het  beschermen van de kinderbeentjes 
tegen spaakongevallen.  Ook daarbij zijn gratis spaakbeschermers verstrekt.  
Wij zullen uw raad op de hoogte houden. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2015: Ons college  participeert  in het Regionale Overleg Verkeersveiligheid Oost Nederland. In dit overleg wordt een veiligheidsplan uitgewerkt  waarin een veelheid van projecten 
wordt aangeboden waarvan scholen en andere onderwijsinstellingen gebruik kunnen maken (educatieprojecten, maar ook veiligheidscampagnes). Dat is een goede manier om onze 
verkeersveiligheidsbudget in te zetten.  
Daarnaast proberen wij ook de inzet hiervan nog effectiever te krijgen.  
Om die reden zijn wij sinds kort overleg gestart met de scholen voor Primair Onderwijs. De bedoeling is om vooral met de verkeersveiligheid ouders  van een school meer overleg te hebben 
om op het gebied van gedragsprojecten meer gezamenlijkheid te creëren en daardoor meer doelmatigheid.  Dit beleid willen wij voortzetten en uitbreiden .   
Over de voortgang en uitbreiding van dit overleg zullen wij u in het komende jaar op de hoogte houden.  
In de komende periode zullen berichten in de pers verschijnen die handelen over de fietsverlichtingsacties. Daarnaast wordt door de afdeling communicatie ook gebruik gemaakt van 
advertenties geplaatst op Facebook over bijvoorbeeld fietsverlichting.  

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

48 151125.2 Experimenteer met 
vertrouwen 2 

25 november 
2015 

J. Zoetelief Inkomen en 
Armoedebestrijding 

SP M. Sweep Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 25 november 2015  
Constaterende dat:  
- In de regio Nijmegen rond de 15.000 mensen werkzoekend zijn;  
- Er al geruime tijd onvoldoende passende vacatures beschikbaar zijn;  
- Het totaalbudget Inkomen en Armoedebestrijding van de gemeente Nijmegen 145,6 miljoen euro bedraagt;  
- 18,5 miljoen euro daarvan uitvoeringskosten zijn;  
- Ontvangers van een bijstandsuitkering aan erg veel regels moeten voldoen;  
- De effectiviteit van bestaande Participatiemiddelen soms onduidelijk is;  
- Diverse rapporten en onderzoeken aantonen dat het huidige systeem kostbaar en inefficiënt is. 
Overwegende dat:  
- Veel werkzoekenden graag aan de slag willen met een betaalde baan, als zzp’er of als vrijwilliger en het huidige beleid dit ontmoedigt;  
- De gemeente Nijmegen ondernemerschap en eigen initiatief juist zou moeten stimuleren;  
- Uitkeringsgerechtigden die bijverdienen ook financieel gezien voordelen opleveren voor de gemeente;  
- Minder bureaucratie voor zowel uitvoeringsinstanties als bijstandsgerechtigden wenselijk is;  
Verzoekt het college om een tweede variant van Experimenteer met vertrouwen uit te werken: 
1. Een wetenschappelijk verantwoord experiment te starten met in achtneming van de volgende kaders: 
a) Een groep deelnemers te selecteren die voldoende groot en divers is om goede monitoring en vergelijking mogelijk te maken. Te streven is naar een zo groot mogelijke groep binnen de 
budgettaire kaders. 
b) Deelnemers ontvangen momenteel een (gedeeltelijke) bijstandsuitkering, 
hebben een arbeidsbeperking (zodanig dat ze voorheen onder de wajong 
zouden vallen en nu onder de Participatiewet) of zijn zzp'er met een wisselend of niet 
toereikend inkomen. Deelname is op vrijwillige basis. 
c) Deelnemers ontvangen hun huidige bijstandsuitkering. Iedereen behoudt het recht op lokale toeslagen conform de huidige regelgeving. 
d) Deelnemers aan het experiment mogen bijverdienen waarbij de helft van de netto bijverdiensten worden verrekend met de uitkering. Indien de bijverdiensten op jaarbasis netto boven de € 
12.000,- uitkomen, wordt het meerdere volledig met de uitkering verrekend. Per saldo kan een bijstandgerechtigde hierdoor jaarlijks C 500,- netto per maand gemiddeld bijverdienen. 
e) Deelnemers worden vrijgesteld van zoveel mogelijk verplichtingen die belemmerend kunnen werken, zoals de sollicitatieplicht, verhuisplicht, tegenprestatie, boetes en maatregelen.  
f) Potentiële deelnemers worden vooraf goed en adequaat op de hoogte gesteld van de voorwaarden en eventuele consequenties van deelname.  
g) Wanneer deelnemers het experiment beëindigen kunnen zij zonder problemen terugvallen onder de op dat moment geldende wet- en regelgeving, zonder aan wachttijden te zijn gebonden.  
h) De looptijd van het experiment is meerdere jaren.  
i) Wetenschappers of deskundigen worden nauw betrokken bij de uitwerking, uitvoering en evaluatie van dit experiment. De uitvoering en evaluatie dient wetenschappelijk verantwoord te zijn. 
2. Samen te werken met andere gemeenten die soortgelijke experimenten aan het opzetten zijn, zodat onderzoeks- en uitvoeringskosten van dit experiment zo laag mogelijk gehouden 
worden.  
3. Zo spoedig mogelijk aan te sluiten bij het lopende overleg van het Ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid met diverse gemeenten. Zodra de wetgever het toestaat, zo spoedig 
mogelijk aan te vangen met de uitvoering van het experiment.  
4. Voor de uitvoerings- en onderzoekskosten 75.000 euro te reserveren en voor de uitvoering van de bijverdienregeling € 176.000. Voor het eerste jaar dekking te vinden vanuit het 
programma Bestuur en Middelen. Voor de volgende jaren een claim van € 251.000 op te nemen in de begroting voor dat jaar.  
5. De Nijmeegse raad een uitgewerkt voorstel voor te leggen en door middel van een brief ieder kwartaal op hoogte te stellen van de voortgang. Jaarlijks een onafhankelijk adviesrapport van 
de onderzoekers te overleggen met daarin, wanneer nodig, voorstellen tot bijsturing. 

Voortgang: December: 
Recentelijk is een AMvB opgesteld waarin het Ministerie van Sociale Zaken heeft aangegeven wat wel en niet mogelijk is. Het college 
heeft de raad over deze AMvB geïnformeerd en deze brief is op 30 november tijdens de politieke avond in de kamerronde besproken. 
Conclusie is dat de mogelijkheden om te komen tot een effectief en wetenschappelijk verantwoord experiment beperkt zijn, maar dat we de 
raad binnenkort middels een brief informeren over de mogelijkheden die de AMvB nog wel biedt. Wij stellen voor om deze motie nog niet af 
te voeren. 
 
Mei 2016: In februari hebben we u een raadsvoorstel toe doen komen, waarin de stand van zaken beschreven is met betrekking tot deze motie (en de twee latere moties over ‘experimenteer 
met vertrouwen’). We hebben in het raadsvoorstel budget vrijgemaakt om vast te beginnen met de praktische uitvoering van de experimenten. We hebben u geïnformeerd dat er veel contact 



is geweest andere gemeenten die dergelijke experimenten overwegen, en (op ambtelijk niveau) met het ministerie van SZW. Eind februari verwachtten we een besluit van de staatssecretaris 
over of er wel of niet geëxperimenteerd mag worden door gemeenten. Dit besluit is uitgesteld tot ‘ergens voor het mei-reces’, en later tot ‘na het mei-reces’. Dit uitstel baart ons zorgen, maar 
we moeten wachten op een besluit van de staatssecretaris. Indien dit nog veel langer op zich laat wachten, wordt het onzeker of het mogelijk is 1 januari 2017 te beginnen, zelfs al zouden we 
toestemming krijgen. Momenteel verwachten we eind mei meer duidelijkheid te krijgen, op basis van die informatie sturen we een nieuwe brief aan de raad (en gaan we al dan niet aan de 
slag). Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
December 2015: Ons college geeft direct uitvoering aan de moties door aan te sluiten bij het overleg tussen het ministerie van SZW en de vier gemeenten over soortgelijk. Dit moet ertoe 
leiden dat het ministerie een AMvB gaat indienen waar in meer of mindere mate de experimenten uit de aangenomen moties onder kunnen vallen. Ons college zal uw raad op de hoogte 
houden van de ontwikkelingen. 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

49 151216.1 Parkeer de Ooij 
niet vol 

16 december 
2015 

B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks P. Oomen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

Overwegende dat: 
-In het bestemmingsplan parkeerplekken op het terrein worden gerealiseerd die zichtbaar zijn vanaf de polder;  
-Los van of er een horecafunctie in het bestemmingsplan gerealiseerd wordt, de bouw tot een grotere aanzuiging van autoverkeer leidt;  
-Bij eventuele heropening van De Polderkamer de parkeerdruk op de toegangspoort tot de Ooypolder verder verhoogd wordt;  
-Omwonenden signaleren dat er veel wild geparkeerd wordt; 
Roept het college op: 
• Met de projectontwikkelaar te zorgen voor een groene inbedding van de parkeerplekken achter de bouw; 
• Het parkeerverbod aan de Ooysedijk ook met fysieke elementen te handhaven; 
• Met omwonenden in overleg te blijven om bij te grote parkeeroverlast vergunningparkeren in te voeren aan de Ooysedijk; 
• Met de gemeente Berg en Dal in overleg te treden over parkeerregulering aan hun kant van de gemeentegrens. 

Voortgang: December: 
A. Het bestemmingsplan is inmiddels onherroepelijk geworden. Daarmee is de groene inbedding ook vastgelegd. 
B. Geen nieuwe ontwikkelingen te melden. 
C. Met bewoners is afstemming gezocht over de oplossing van de door de bewoners ervaren parkeerproblemen. Parkeerregulering kan 

hiervoor een oplossing bieden. Mochten de bewoners dit wensen, dan zullen wij in overleg treden met de eigenaar van de openbare 
ruimte (het waterschap) voor het verkrijgen van toestemming om eventueel over te gaan tot invoer van gereguleerd parkeren. We 
volgen hierbij het parkeerbeleid zoals ook elders in de stad. 

D. Geen nieuwe ontwikkelingen. 
De punten A en C zijn hiermee afgehandeld. De andere punten worden door de afdeling mobiliteit opgepakt. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: 
A. Het plangebied is gelegen in het nationale landschap 'de Gelderse Poort', deelgebied 'Ooijpolder en Rijnstrangen'. De Provincie Gelderland beschermt de kernkwaliteiten van de 
nationale landschappen en geeft richting aan ontwikkelingen met kwaliteit. Een goede landschappelijke inpassing in relatie tot het parkeren was zowel voor de gemeente als de provincie een 
voorwaarde om mee te werken aan dit plan. Daarom is een inrichtingsplan toegevoegd en dat heeft zijn vertaling gekregen in het bestemmingsplan door middel van het opnemen van een 
voorwaardelijke verplichting (zie artikelen 3.3.2, 4.3.2 en 5.4.2 van de regels van het bestemmingsplan). Bij brief van 16 januari 2015 heeft de Provincie Gelderland aangegeven dat zij zich 
prima kunnen vinden in onderhavig bestemmingsplan en dat met het opstellen van het inrichtingsplan rekening is gehouden met de kernkwaliteiten van het gebied en dat deze niet alleen 
behouden blijven maar door het plan ook worden versterkt. Ook de commissie beeldkwaliteit heeft zich positief uitgesproken over het plan. Hiermee is een groene inbedding van de 
parkeerplaatsen geregeld. De landschappelijke inbedding is geborgd door het bestemmingsplan dat de goedkeuring heeft van de provincie. Bovendien zijn er door wijziging van de 
bestemming horeca naar wonen veel minder parkeerplaatsen nodig. 
B. Dit punt is opgepakt en maakt onderdeel uit van een totaalvoorstel waar aan gewerkt wordt voor een groter gebied (Ubbergeseweg)..  
C. Een vertegenwoordiging van bewoners heeft samen met de gemeente de situatie ter plekke bekeken. Een van de mogelijke oplossingen is parkeerregulering. Op het moment dat de 
meerderheid van de bewoners parkeerregulering zou wensen (conform de toepassing van de spelregels voor de invoering van betaald parkeren), kan dat ook op deze locatie ingevoerd 
worden. Zie verder ook onder punt B. 
D. Met de gemeente Berg en Dal heeft nog geen overleg plaatsgevonden. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

50 151216.2 Ontketen de 
samenwerking met de 
ketenintendant 

16 december 2015 B. Velthuis C&C&C GroenLinks N. Vergunst Ja 

 

Inhoud 
motie: 

Constaterende dat:  
- De Raad in 2012 de nieuwe cultuurvisie 'Werken in ketens' heeft vastgesteld;  
- Ketensamenwerking binnen deze visie een belangrijk onderdeel is;  
De Raad bij de besluitvorming over de cultuurvisie bijzondere aandacht heeft gevraagd voor de mogelijke effecten van de ketensamenwerking voor kleinere culturele initiatieven en 
ondernemers;  
- De door de instellingen aangeleverde nulmeting van de ketensamenwerking meer het karakter van een zelfevaluatie heeft;  
- Uit deze rapportage blijkt dat de rol van ketenintendant verschillend wordt ingevuld, er onduidelijkheid is over deze rol en dat deze rol niet gefaciliteerd wordt;  
- Er weliswaar samengewerkt wordt binnen ketens, maar dat er nog veel ruimte is voor verbetering;  
Overwegende dat:  
- Ketensamenwerking geen doel op zich is, maar een middel kan zijn om de cultuursector in Nijmegen te versterken;  
- Op basis van de uitgevoerde nulmeting de opbrengsten van de nieuwe cultuurvisie en met name de ketensamenwerking niet duidelijk zijn;  
- Een goede rapportage over ketensamenwerking voor de Raad belangrijk is om het werken in ketens te kunnen evalueren;  
- Er nu meerdere partijen betrokken zijn bij de evaluatie van de ketensamenwerking (college, instellingen, universiteit), waardoor onduidelijk is wie nu verantwoordelijk is voor de kwaliteit 
ervan; 
Roept het college op:  
Voor 1 juli 2016 de raad een nadere rapportage te sturen over de ketensamenwerking, dat wil zeggen een nulmeting conform het eigen voorstel van CNN, zoals dat in november 2014 aan het 
college is gedaan (zie bijlage);  
- Aan deze nulmeting een reactie van het college toe te voegen over de wijze waarop het ketenintendantschap is ingevuld, waarbij 'in ieder geval ingegaan wordt op de concrete 
verwachtingen en taken van de ketenintendant, de wijze waarop zij (financieel) gefaciliteerd worden door de gemeente, en hierbij expliciet aandacht te hebben voor de rol van kleinere 
culturele initiatieven en ondernemers binnen de keten;  
- Samen met de ketenintendanten duidelijke afspraken te maken over de vorm en inhoud van volgende rapportages over de ketensamenwerking waarbij de keten en niet de organisatie van 
de ketenintendant centraal staat. 

Voortgang: December: 
Naar aanleiding van de motie is een aanvullend onderzoek uitgevoerd door de Radboud Universiteit naar de werking van de ketens. Hierin 
staat de hele keten centraal. Aan de hand van een vragenlijst die verspreid is onder alle deelnemers van de diverse ketens, zijn 
verschillende aspecten van het werken in ketens in kaart gebracht. Bij brief van 4 oktober 2016 is uw raad geïnformeerd over de resultaten 
van het onderzoek. Wij beschouwen hiermee de motie als uitgevoerd en stellen voor om deze af te voeren. 
 
Mei: We hebben afspraken gemaakt met Cultuur Netwerk Nijmegen (CNN), dat samen met de Radboud Universiteit de nulmeting uitvoert. Begin juli levert CNN de nulmeting aan bij ons. De 
nulmeting wordt voorzien van onze reactie voordat wij hem meteen na het zomerreces naar uw raad sturen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke avond Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

51 151216.3 Laden en 
oplossen 

16 december 2015 B. Velthuis Grondbeleid VVD F. Kossen Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 16 december 2015,  
Constaterende dat:  
- Het voorliggende bestemmingsplan laden en lossen voor winkeleigenaren aan de Willemsweg enkel mogelijk maakt op het parkeerterrein achter bij de Aldi en op het parkeerterrein in de 
bestemming groen;  
- De wethouder constateert dat beide locaties niet in de onmiddelijke nabijheid van de achterzijde van de winkels aan de Willemsweg liggen;  
- Er al jaren geen passende oplossing is geboden aan de winkeliers aan de Willemsweg en er gedurende deze jaren wel werd gedoogd dat er voor laden en lossen gebruik werd  
gemaakt van de achterzijde;  
- Het voorliggende bestemmingsplan onvoldoende rekening houdt met de bezwaren van de ondernemers aan de Willemsweg; 
Overwegende dat:  
- Bevoorrading aan de voorzijde niet wenselijk is, omdat de weg niet breed genoeg is voor de vrachtwagens en bussen die worden gebruikt voor het laden en lossen;  
- Om die reden onveilige situaties en opstoppingen in het verkeer zullen ontstaan;  
- De winkeliers bovendien constateren dat bevoorrading aan de voorkant niet wenselijk is, omdat de ingangen van de winkels niet geschikt zijn om de voorraden door naar binnen te halen en 
dezelfde ingangen tevens tegelijkertijd worden gebruikt door klanten;  
Roept het college op:  
Erop toe te zien dat voor alle partijen werkbare afspraken worden gemaakt betreffende het blijvende werkelijk gebruik van de achterzijde door de winkeliers voor het laden en lossen van 
bevoorrading en dat deze afspraken (notarieel) worden vastgelegd. 

Voortgang: December: 
Bouw is gestart. Problematiek bereikbaarheid is opgelost. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Er is een overeenkomst gesloten tussen de ontwikkelaar van het terrein aan de Genestetlaan en de bezwaarmakers waarin de bereikbaarheid van de achterzijde is geregeld.  De 
bezwaren bij de Raad van State zijn ingetrokken. Binnenkort zullen de afspraken ook notarieel worden vastgelegd. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie afvoeren 

52 151216.4 Zorgeloos parkeren 
voor zorg 

16 december 
2015 

B. van Hees Mobiliteit GroenLinks Reinhoudt Ja 

 
 

Inhoud 
motie: 

Overwegende dat:  
• Per 1 januari 2016 de verordening parkeerbelasting 2016 ingaat;  
• Per 1 januari 2016 de parkeervergunning voor bezoekers uitsluitend nog digitaal wordt aangeboden;  
• Naast de digitale bezoekersvergunning een mantelzorgvergunning wordt gerealiseerd, waarmee de bewoner 400 parkeeruren per jaar kan aanschaffen;  
• Deze beschikbaar is voor bewoners die voldoen aan de criteria voor het ontvangen van een mantelzorgconnpliment;  
• Hiermee de groep zorggebruikers die gebruikt maakt van andere vormen van zorg dan mantelzorg (zoals PGB-zorg, zorg in natura) niet bereikt wordt;  
• Niet elke zorgverlener of zorgvrager de financiële mogelijkheid heeft structureel deze extra parkeerkosten te kunnen betalen of declareren;  
• Ook deze groep bewoners zorgverleners wil en moet kunnen laten parkeren;  
• Deze groep mogelijk niet genoeg heeft aan de reguliere parkeeruren;  
• Wellicht ook voor gebruikers van mantelzorg 400 parkeeruren per jaar onvoldoende zijn;  
• 'Het waarschijnlijk om een tamelijk kleine groep bewoners gaat, waardoor een uitbreiding van de zorgvergunning niet veel financiële consequenties zal hebben; 
Verzoekt het college:  
• De mogelijkheden te inventariseren voor het uitbreiden van het systeem van zorgvergunningen, zodanig dat bewoners die kunnen aantonen meer parkeeruren nodig te hebben die voor 
hetzelfde tarief kunnen aanschaffen als de mantelzorgvergunning;  
• Bij geringe financiële consequenties een dergelijke uitbreiding zo spoedig mogelijk in te voeren en anders dit aan de Raad voor te leggen; 

Voortgang: December: 
Inmiddels heeft ons College op 28 november 2016 een besluit genomen om de doelgroep voor de mantelzorg parkeervergunning uit te 
breiden. Wij hebben uw raad hierover bij brief geïnformeerd. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Voor het zomerreces wordt een voorstel tot wijziging van de verstrekkingsgronden Mantelzorgvergunning aan ons College ter vaststelling voorgelegd. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

53 160127.3 Meten is weten 27 januari 2016 R. Helmer Openbare 
Ruimte 

VVD Van Dijk Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 27 januari 2016,  
Constaterende dat:  
- Er een uitwerkingsnota reclamebeleid voor ligt, waarbij de intentie is om binnen 2 jaar na vaststelling te evalueren;  
- Er geen invulling wordt gegeven aan de inhoud van de evaluatie of het daadwerkelijke evaluatiemoment.  
Overwegende dat:  
Het voorgestelde reclamebeleid grote invloed heeft op de huidige reclame-uitingen in de stad;  
Het naleven van het nieuwe reclamebeleid grote inspanningen vergt van ondernemers, winkeliers, sportverenigingen en organisaties die gebruik maken van reclame om hun boodschap over 
te brengen;  
Een goede evaluatie bijdraagt aan het formuleren van een door eenieder in de stad gedragen reclamebeleid 
Roept het college op:  
De inhoud van de evaluatie met betrekking tot de Uitwerkingsnota Reclamebeleid voor de zomer van 2017 vast te stellen en daarbij zeker de volgende onderdelen in de evaluatie mee te 
nemen:  
Feedback van zenders van reclame-uitingen op de uitvoering van de Uitwerkingsnota Reclamebeleid;  
De tevredenheid over het proces van aanvraag voor het zenden van een  
reclameboodschap door de zender waarbij getoetst wordt of de creativiteit van de zender is gewaarborgd;  
De tevredenheid van de zender ten aanzien van het resultaat met betrekking tot de reclameboodschap die de zender uit mag dragen naar aanleiding van de nieuwe beleidsregels 
reclamebeleid zoals vastgesteld in de Uitwerkingsnota Reclamebeleid; Of het aantal onveilige situaties in de stad door toedoen van reclame-uitingen is afgenomen;  
Een toetsing van het aantal uren dat een zender kwijt is in het naleven van de nieuwe reclamebeleidslijnen en of dit aantal uren naar invulling van de zender acceptabel is; De tevredenheid 
van de zender ten aanzien van handhaving en toetsing van de nieuwe reclamebeleidslijnen. 

Voortgang: December: 
De motie wordt meegenomen in de evaluatie, medio 2017 (voor de zomer). Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Mei 2016: Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen ten opzichte van onze melding van februari. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari: We zullen eind voorjaar 2017 met een evaluatievoorstel komen waarin de aangegeven punten worden opgenomen. Tegen de zomer wordt dit voorstel in uw raad besproken en kan 
uw raad zo nodig extra vragen opgeven. Na de zomer volgt de uitvoering van de evaluatie.   

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

54 160127.4 Laat deskundige 
Nijmegenaren meepraten 
over een duurzame en 
toegankelijke stad 

27 januari 2016 B.  Velthuis Wonen GroenLinks P. Boekhorst Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 27 januari 2016, Overwegende dat:  
Een groep deskundige Nijmegenaren wil meepraten over ruimtelijke plannen in onze stad;  
Hiervoor recent een Woon Advies Commissie (WAC) Nijmegen is opgericht;  
Deze WAC de gebruikskwaliteit beoordeelt van plannen voor gebouwen en wijken; Gebruikskwaliteit gaat over een duurzame, toegankelijke en leefbare stad;  
Deze aspecten minstens zo belangrijk zijn als het beoordelen van de beeldkwaliteit van ruimtelijke plannen;  
De WAC graag op een structurele wijze wil meepraten en adviseren over de bouwplannen;  
De cie Beeldkwaliteit de enige openbare commissie is die alle ruimtelijke (bouw)plannen te zien krijgt en hierover advies uitbrengt aan het college;  
Het wenselijk is om leden van de WAC te laten aansluiten bij de cie Beeldkwaliteit; Het college nader dient te onderzoeken hoe dit zo efficiënt, effectief en kostenneutraal kan plaatsvinden 
 Roept het college op  
1. Voor de zomernota 2016 aan de gemeenteraad een voorstel aan te bieden waarin  
geregeld wordt dat leden van de WAC aansluiting vinden bij de cie Beeldkwaliteit  
2. Op zo kort mogelijke termijn een kleine ondersteuningssubsidie voor de WAC te or-ganiseren vanuit de woonbegroting 

Voortgang: December: 
Overleg met de WAC en de Commissie Beeldkwaliteit heeft de afgelopen periode geleid tot de conclusie dat aansluiting bij de Commissie 
Beeldkwaliteit voor de WAC te laat in het ontwikkelproces is om nog invloed op de gebruikskwaliteit te kunnen hebben. Dit onderdeel van 
de motie voeren we daarom anders uit.  Met de WAC is afgesproken dat ze zich zullen focussen op hun relatie met potentiële 
opdrachtgevers. Alleen dan kan in een vroeg stadium van het ontwerpproces effectief geadviseerd kan worden. Bij de besluitvorming over 
de Zomernota en Stadsbegroting is budget gereserveerd. Hieruit is een startsubsidie van totaal € 6.000 verstrekt aan de WAC. De WAC 
wil met ingang van 2017 op eigen benen staan. Wij stellen voor om deze motie af te voeren.    
 
Mei: Zie onze reactie van februari 2016. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari: Ons college gaat de motie uitvoeren; consequenties worden nu in beeld gebracht.  De raad heeft opgedragen dat vóór de zomernota te doen en daar is ons planning op gericht. 

 

  



 

 

 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

55 160127.5 Meer middelbare 
woningen 

27 januari 2016 B. Velthuis  Wonen PvdA G. Schellekens Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 27 januari 2016, 
Constaterende dat 
- Er in onze stad grote vraag is naar meer middeldure huurwoningen.  
- Meer middeldure huurwoningen kunnen zorgen voor meer ruimte bij de sociale huurwonin-gen: dit bevordert de doorstroom en vermindert het scheefwonen.  
- Het college in de Woonvisie aangeeft serieus te willen kijken naar wat nodig is om meer mid-deldure huurwoningen (tussen € 725 - € 900) te realiseren. 

Roept het college op om,  
Binnen een half jaar te komen met een aanpak voor woningproductie in de middeldure huur waarin er concrete voorstellen staan over hoe de bouw in dit segment gestimuleerd kan worden 
 

 

Voortgang: December: 
De afgelopen periode is nader verkend hoe we woningbouw in het middeldure huursegment kunnen stimuleren. Dat kostte meer tijd dan 
aanvankelijk gedacht, maar zal leiden tot een aanpak die begin 2017 definitief wordt uitgewerkt. In het nieuwe VGP, dat in januari naar uw 
raad zal gaan, wordt hierop al voorgesorteerd . Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 
 
Mei 2016: Zie onze reactie van februari 2016. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari: De motie wordt door ons college uitgevoerd, in de zin dat die wordt meegenomen in nu te starten onderhandelingen over prestatieafspraken met woningcorporaties en overige 
woningbouwontwikkelingen. Wij verwachten in juni uw raad verder te kunnen informeren.  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

56 160127.6 Laat de wipkip niet in zijn 
uppie staan 

27 januari 2016 B. Velthuis Wonen CDA Rotink Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 27 januari 2016,  
Constaterende dat:  
a) De ambitie van de woonvisie is om, o.a. toekomstgerichte en gevarieerde wijken te hebben die voorzien in de woonbehoefte.  
b) In de woonvisie er enkel binnen de Waalsprong aandacht is voor een realiseren van een wijk met diverse woningbouwtypen.  
c) In de woonvisie op pagina 33 vernoemd wordt dat het college een concentratie van lage inkomens vermijd.  
d) De verwijzingen naar gevarieerde wijken, met uitzondering van pagina 33 en 35, enkel in de ambitie naar voren komen en verder in de Woonvisie afwezig zijn.  
Overwegende dat: 
a)We het belangrijk achten om stil te staan bij de visie van Nijmegen in 2020 als woonstad.  
b) Een visie geen synoniem is voor een ambitie of verlanglijstje.  
c) Er binnen de woonvisie wel ruimte moet zijn om de veranderingen in het speelveld te analyseren.  
d) De gemeente een versnelling van de woningproductie wil bereiken.  
e) De gemeente een inhaalslag wil maken voor wonen met zorg.  
f) Wonen ook voor burgers buiten de huurmarkt een essentieel onderdeel van samenleven is.  
g) Het onduidelijk is hoeveel woningen voor zorg, sociale huur en andere segmenten er nodig zal zijn na 2020.  
h) De woonvisie tevens een lange termijn visie wil belichamen. 
Roept het College op om:  
a) Een grotere aandacht te vestigen op de essentie van wonen: samenleven.  
b) Een goede analyse te maken naar de woningbehoefte binnen Nijmegen op de lange termijn.  
c) Binnen de visie niet alleen diversiteit binnen nieuwe wijken, zoals de Waalsprong, maar ook bestaande wijken, zoals Dukenburg, aandacht krijgt.  
d) Niet meer te bouwen voor een segment, maar een grotere aandacht te geven aan diversiteit binnen de identiteit van bestaande en nieuwe wijken 

Voortgang: December: 
Zoals reeds gemeld krijgt de motie uitvoering via de beleidsnotitie over de resultaten van WoON2015. Die resultaten zijn vertraagd en op 
dit moment nog niet rijp voor verwerking in een nieuwe woningmarktverkenning. Onze verwachting is nu dat de beleidsnotitie in maart kan 
worden vastgesteld. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  
 
Mei: Zie onze reactie van februari 2016. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  
Februari: De motie wordt door ons college uitgevoerd, resultaten worden meegenomen in uitkomsten woningmarktonderzoek WoOn 2015, die naar verwachting in de zomer 2016 aan uw raad 
worden gepresenteerd. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

57 160127.7 Zonnetrein of bus, het 
moet "gratis" zijn voor 65 
plus! 

27 januari 
2016 

B. van Hees Mobiliteit VSP J. Van Deurzen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 27 januari 2016.  
Overwegende dat:  
De Waalkade momenteel toegankelijk is voor doorgaand verkeer van auto en bus;  
In het voorkeurscenario van het college (scenario 1), "Natuurlijke vrijplaats aan de Waal" en andere scenario's, er geen doorgaand verkeer zal zijn voor auto en bus;  
De Zonnetrein als mogelijk alternatief vervoer wordt geboden in plaats van de bus voor de bereikbaarheid van de Waalkade in scenario 1 en andere scenario's;  
- De bus voor 65-plussers in Nijmegen met een 65-plus busabonnement praktisch gratis is;  
- Het vervangend alternatieve vervoer naar de Waalkade (Zonnetrein) voor 65 plussers met een busabonnement het hele jaar door ook "gratis" zou moeten zijn.  
Verzoekt het college:  
Om bij de nadere uitwerking van het door de gemeenteraad gekozen Waalkade scenario de (financiële) consequenties in beeld te brengen wanneer 65-plussers met een "gratis" 
busabonnement ook van het alternatieve vervoer (Zonnetrein) gebruik zouden kunnen maken zoals nu met de bus. 

Voortgang: December: 
Op dit moment zijn er nog geen concrete plannen voor een kleinschalig vervoerssysteem in de binnenstad. In de uitwerking van de motie 
‘meer ruimte voor voetganger, fiets en consument’ is zo’n pendel wel als mogelijkheid opgenomen. We willen eerst bepalen of zo’n 
kleinschalig systeem een toegevoegde waarde heeft en pas daarna kijken we naar de tarieven. Wij stellen voor om deze motie nog niet af 
te voeren. 
 
Mei 2016: Voorlopig is er nog geen sprake van inzet van kleinschalige voertuigen zoals de zonnetrein ten behoeve van het openbaar vervoer in het centrum. Daarvoor moet eerst het 
onderzoek ‘Binnenstad, ruimte voor iedereen’ worden afgerond en vervolgens moet worden gesproken en zo mogelijk onderhandeld met Breng en de provincie Gelderland over mogelijke 
aanpassing van de routes. Vooralsnog vraagt deze motie nog niet om een actie.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Februari: Op dit moment vervult de zonnetrein vooral een functie tussen parkeerterrein De Oude Stad en de binnenstad van Nijmegen en dus geen openbaar-vervoerfunctie. Als de zonnetrein 
(of ander kleinschalig vervoersysteem) onderdeel wordt van het OV, ligt het voor de hand om te kijken of 65-plussers hier ook gratis gebruik van kunnen maken. We willen dus best 
onderzoeken wat de financiële consequenties van dit voorstel zijn. Opgemerkt moet worden dat het 65+ abonnement een overeenkomst is met Breng. Als de zonnetrein geëxploiteerd wordt 
door een ander bedrijf dan Breng, dan moeten daar aanvullende afspraken over worden gemaakt.  

 

  



Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

58 160217.1 Versneld bouwen van 
middeldure en sociale 
huurwoningen 

17 februari 
2016 

B. Velthuis Grondbeleid SP B. van Berkel Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen op 17 februari 2016 
Overwegende dat:  
• de wachtlijsten voor sociale huurwoningen nog steeds onaanvaardbaar lang zijn;  
• de woningwet per 1 juli 2015 extra ruimte geeft om 10 procent meer sociale huurwoningen toe te wijzen aan huishoudens met een inkomen boven de 34.911 euro, waardoor de 
behoefte aan extra sociale huurwoningen verder toeneemt;  
• de behoefte aan middeldure huurwoningen (€715 -€900) groot is bij huishoudens met een inkomen dat net boven modaal ligt;  
• een versnelling van de bouw van zowel sociale huurwoningen als middeldure huurwoningen gewenst is;  
• gelijktijdige versnelling van beide segmenten (sociale huur en middeldure huur) wenselijk is voor het realiseren van gemengde wijken;  
• de bouwversnelling niet ten koste gaat van planexploitaties aangezien het om het versnelde invulling van toekomstige bouwplannen betreft waarvoor een vergelijkbare grondprijs 
wordt gehanteerd;  
• met de bouw van deze huurwoningen, ook met de optie van huur-koop contructies kan worden ge-experimenteerd;  
• de bouwversnelling past binnen de provinciale kaders van 10.000 extra woningen tot en met 2023, waardoor een maximale versnelling mogelijk is van jaarlijks 300 extra sociale 
huurwoningen en 300 extra middeldure huurwoningen tot en met 2020 (in totaal dus 3000 woningen extra). 
• de jaarlijkse behoefte aan deze woningen vrij eenvoudig vast te stellen is door het tempo waarmee deze huurwoningen worden afgenomen te beoordelen in samenhang met de 
ontwikkeling van structurele leegstand elders in de stad;  
Verzoekt het college:  
• Komende vijf jaar een versnelling van de bouw te realiseren jaar met jaarlijks 300 extra sociale huurwoningen en 300 extra middeldure huurwoningen zolang er aan deze extra 
woningen behoefte is. 

Voortgang: December: 
De afgelopen periode is onderzoek gedaan naar de mogelijkheden om middeldure huur te stimuleren. In het VGP wordt een voorstel 
opgenomen om te voorkomen dat deze categorie de komende jaren in de verdrukking raakt door de gunstige koopmarkt. Het middel 
dat hiervoor wordt ingezet is het oormerken van het programma, waarbij partijen verplicht zijn de betreffende woningen langjarige te 
exploiteren in deze categorie. De mate waarin dit middel wordt ingezet zal bepaald worden op basis van monitoring van dit segment 
en de ervaringen die wordt opgedaan bij de eerste projecten (dit doen we  in de vorm van een pilot van c.a. 100 woningen) die op 
deze manier in de markt gezet gaan worden.. Omdat dit consequenties heeft voor de te realiseren grondprijzen worden aan het 
voorstel in het VGP ook financiële middelen gekoppeld.   
Van de zeven locaties die eerder zijn aangewezen en waar onderzoek zou plaatsvinden voor het realiseren van tijdelijke sociale 
woningbouw is Zuiderveld opgepakt als locatie die versneld opgepakt wordt maar dan voor permanente sociale woningen. 
Doelstelling is om hier eind 2017/begin 2018 de eerste kavels op te leveren.  
Vanwege de verminderde instroom is er minder behoefte aan tijdelijke woningen en biedt de bestaande voorraad een oplossing. Of 
één van de tijdelijke locaties van de grond komt is afhankelijk van de instroom en de bereidheid/mogelijkheid van andere partijen om 
deze woningen te realiseren. Tot nu toe  
Voor wat betreft de goedkope woningen geldt dat in de prestatieafspraken voor 2017 afgesproken wordt dat de behoefte gemonitord 
wordt.  Advies is om de motie af te sluiten en beantwoording te laten lopen via raadsnota over woningbouwprogrammering (o.b.v. 
WoON2015/actuele woningbouwbehoefte) en vervolgens monitoring via VGP en prestatieafspraken te laten lopen. 
 
Mei 2016: Door ons college zijn op 19 april zeven locaties aangewezen waar onderzoek moet plaatsvinden of (tijdelijke) sociale woningbouw mogelijk is.  Deze locaties zijn in een 
eerste QuickScan als kansrijk beoordeeld.  
Ons College heeft in mei 2016 een zevental locaties aangewezen voor ( tijdelijke)  woningbouw. Wij verwachten hiermee een belangrijke impuls te geven aan het aanbod van sociale 
woningen op de korte termijn. De plannen worden nu verder uitgewerkt. Wij stellen voor deze motie nog niet af te voeren. 
Maart: Er is inmiddels een ruimtelijke verkenning op hoofdlijnen uitgevoerd naar potentiële locaties voor (tijdelijke) nieuwbouw van sociale huurwoningen. Gezien de urgentie om extra 
betaalbare woningen toe te voegen is het van belang snel te komen met een lijst van kansrijke locaties. Ons college verwacht hierover eind april een besluit te kunnen nemen. 
Ook versnelling van het sociale woningbouwprogramma in de Waalsprong wordt onderzocht. Het versneld in productie nemen van de locatie Zuiderveld in de Waalsprong kan 
hieraan bijdragen. De locatie heeft namelijk deels al een woonbestemming.  

 



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College 
motie 
afvoeren 

59 160217.2 Voorkom schulden en 
mantelzorgboete 
verzoorzaakt door 
kostendelersnorm 

17 februari 2016 J. Zoetelief Inkomen & 
Armoedebestrijding 

GroenLinks A. Ranshuijsen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 13 februari 2016  
Constaterende dat  
• De kostendelersnorm bedoeld is om stapeling van uitkeringen binnen één huishouden te voorkomen;  
• De kostendelersnorm uitgaat van situaties waarbij de inwonende in staat is zodanig  
bij te dragen dat daarmee het verlies door toepassing van de kostendelersnorm wordt gecompenseerd;  
• Dit niet altijd het geval is omdat bij toepassen niet wordt gekeken of de inwonende daadwerkelijk in staat is bij te dragen;  
• Toepassing van de kostendelersnorm de mensen treft die zich in de laagste inkomensklasse bevinden;  
• Ons signalen bereiken over mensen die door toepassen van de kostendelersnorm in (grotere) financiële, sociale en gezondheidsproblemen komen. 
Overwegende dat  
• Dit hooit de bedoeling kan en mag zijn;  
• Nijmegen investeert in een integrale aanpak om armoede en schulden tegen te gaan;  
• Het toepassen van de Kostendelersnorm in een aantal situaties haaks staat op deze  
integrale aanpak, armoede en schulden vergroot, ongelijkwaardige relaties tussen ouder en kind creëert, participatie afremt en mantelzorg ontmoedigt;  
• Dit naast deze onwenselijke effecten ook leidt tot hogere kosten voor de gemeente. 
Verzoekt het college  
1. Expliciet te onderzoeken waarin het toepassen van de kostendelersnorm leidt tot (zeer) onwenselijke situaties. Bijvoorbeeld door een enquête te houden onder de mensen die 
hiermee te maken hebben (telefonisch of meesturen met post van gemeente) én door informatie op te halen bij Het Inter-Lokaal en Sociale Wijkteams;  
2. Daar waar problemen worden geconstateerd al het mogelijke in het werk te stellen om de kostendelersnorm niet te hoeven toepassen en/of deze mensen voldoende  
andere ondersteuning te bieden die helpt de ontstane onwenselijke situatie op te lossen;  
3. Bij het toepassen van de kostendelersnorm mensen expliciet te wijzen op  
mogelijkheden van bijzondere bijstand en preventief te werk te gaan door bij vermoedens van aankomende problemen te wijzen op andere ondersteuningsmogelijkheden;  
4. Gezamenlijk met wethouders van andere gemeenten en VNG nogmaals de onbedoelde en onwenselijke aspecten van de kostendelersnorm onder de aandacht van de 
Staatssecretaris te brengen met als doel versoepeling van de regelgeving;  
5. De raad uiterlijk in het najaar van 2016 te informeren over de bevindingen en voortgang. 

Voortgang: December: 
Het toepassen van de kostendelersnorm is een wettelijke verplichting. Echter, wanneer de toepassing ervan leidt tot schrijnende 
situaties mag het college afwijken. De afgelopen maanden is op diverse wijzen opgeroepen (mogelijke) schrijnende gevallen te 
melden, met name richting partijen in het maatschappelijk middenveld. Op basis van deze signalen wordt maatwerk toegepast. 
Uiteraard wordt bij de aanvankelijke toepassing van de kostendelersnorm ook al gekeken of dit niet leidt tot onwenselijke situaties. 
Uw raad wordt hierover nog verder geïnformeerd. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: We hebben actief het maatschappelijk middenveld via onze cliëntenraad geïnformeerd en verzocht inzichten op individueel niveau te delen. Conform de motie verwachten 
we u in het najaar verder te informeren. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart: We gaan de motie uitvoeren en zullen uw raad hierover in het najaar informeren. We gaan binnenkort de huidige kostendelers schriftelijk informeren over de toepassing van de 
kostendelersnorm en andere ondersteuningsmogelijkheden. Tevens zullen we actief met het maatschappelijk middenveld en klanten (verenigd in de cliëntenraad) in gesprek treden 
om de gevolgen van de invoering op individueel niveau inzicht te krijgen. Vervolgens zullen we onze bevindingen met andere gemeenten en de staatssecretaris delen. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke avond Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

60 160217.3  Klap op de vuurpijl 17 februari 2016 H. Bruls Veiligheid GroenLinks 
D66, VVD 

P. Boekhorst Ja 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 17 februari 2016, Overwegende dat:  
- Vuurwerk voor veel Nijmegenaren symbool staat voor een feestelijke jaarwisseling;  
- Het belangrijk is te zorgen dat vuurwerk afsteken verloopt met zo min mogelijk zieken-  
huisslachtoffers en schade aan openbare ruimte en particulier bezit;  
- Het wenselijk is overlast voor mensen en dieren zoveel mogelijk te beperken;  
- Dit de afgelopen jaren niet op alle fronten gelukt is en het aantal ziekenhuisopnames,  
overlastmeldingen en schade aan de openbare ruimte flink is;  
- Het aantal boetes dat wordt uitgedeeld en HALT-verwijzingen minimaal is;  
- Het belangrijk is om lokaal alles in het werk te zetten om de gewonden, de schade en de overlastmeldingen te reduceren en het opvoeren van boetes en Halt verwijzingen hieraan 
kan bijdragen;  
- In steeds meer steden centrale vuurwerkshows worden georganiseerd die een mogelijke rol kunnen spelen bij het reduceren van schade, gewonden en overlast;  
- Het kroonjaar 2016 een uitgelezen kans lijkt om als experiment een centrale vuurwerk-show te (laten) organiseren met de jaarwisseling. 

 2013-2014 2014-2015 2015-2016 

Ziekenhuisopnames  19 29 7 

Overlastmeldingen  66 58 63 

Schade openbare ruimte (euro)  23.861 6.404 19.805 

Halt verwijzingen  0 0 2 

Boetes  0 0 2 

 
Roept de burgemeester op: 
1. Zich nadrukkelijk in te spannen in de 'lokale driehoek' om aanvullende tijdelijke capaciteit te verkrijgen voor de aanpak van het bezit, de handel in en het gebruik van illegaal 
vuurwerk. 
Roept het college op  
2. In het bestaande gemeentelijk handhavingsprogramma meer aandacht te besteden aan een strengere aanpak van vuurwerkoverlast in de drie weken voorafgaand aan de 
jaarwisseling;  
3. Een voor bewoners laagdrempelig gemeentelijk overlastmeldpunt in te richten per 1 december 2016, zodat er op buurtniveau inzicht is in de ervaren vuurwerkoverlast;  
4. Met ondernemers in gesprek te gaan over de mogelijkheid om een centrale vuurwerk-show te organiseren op een voor Nijmegen prominente plaats tijdens de jaarwisseling van het 
kroonjaar 2016;  
5. De raad uiterlijk 1 oktober 2016 een brief te sturen waarin ingegaan wordt op de (tussen)resultaten en mogelijke kosten van de 4 hierboven genoemde punten. 

Voortgang: December: 
Op 27 september hebben we uw raad per brief geïnformeerd over de uitvoering van de motie. In de kamerronde van 2 november is 
deze brief besproken. Ten aanzien van beslispunt 4 van de motie hebben we uw raad met onze brief erover geïnformeerd dat het 
organiseren van een evenement dat puur gericht is op het afsluiten van het bijzondere jaar 2016 het voorkeursscenario is, waarbij 
de vormvereiste van een vuurwerkshow wordt losgelaten. Na bespreking in de kamerronde wordt dit scenario nu ook uitgevoerd. 
Ook de overige beslispunten zijn uitgevoerd. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016 : Uiterlijk 1 oktober 2016 volgt een brief aan uw raad over de uitvoering van deze motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart: De wens van uw raad zoals vervat in beslispunt 1 zal in de Nijmeegse gezags driehoek geagendeerd worden. Ten aanzien van beslispunt 2 is tijdens de bespreking van de 
motie door de portefeuillehouder toegezegd dat dit wordt meegenomen in de programmering van de nieuwe Veiliger Wijkteams. De inzet zal zijn om het in te richten laagdrempelige 
gemeentelijke meldpunt (beslispunt 3) ook in te zetten ten behoeve van de tactische en operationele inzet van de handhavers. De gemeentelijke projectleider voor het Kroonjaar zal 
de in beslispunt 4 vervatte wens onderzoeken. Uiterlijk 1 oktober zullen we uw raad per brief informeren over de stand van zaken. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

61 160217.4 Met het oog op de 
toekomst 

17 februari 
2016 

H. Bruls Veiligheid GroenLinks A. Ranshuijsen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 17 februari 2016  
Constaterende dat:  
• De camera's in de Stationstunnel daar hangen met het expliciete doel om de subjectieve veiligheidsgevoelens van voetgangers en fietsers te versterken die voortkomen uit de 
ruimtelijke inrichting van de Stationstunnel.  
• De burgemeester de camera's in de stationstunnel vanaf 1 juli 2016 een structureel karakter wil geven;  
• De burgemeester de camera's in de stationstunnel dan niet meer mee wil nemen in de evaluatie; 
Overwegende dat:  
• Uit verschillende evaluatiemomenten van 2011 tot aan 2015 blijkt dat de incidenten, vooral diefstal van fietsen en verkeersfeiten) in de Stationstunnel geen aanleiding geven tot het 
plaatsen van een zwaarwegend middel als toezichtcamera's;  
• Op basis van de objectieve gegevens die zijn voortgekomen uit de evaluatie heeft de gezags driehoek de conclusie getrokken dat er geen harde argumenten zijn om het 
cameratoezicht na 1 juli 2016 te verlengen;  
• Het doel van het toezicht niet voldoet aan de wettelijke eisen rondom cameratoezicht;  
• Het cameratoezicht op gespannen voet staat met het huidige Nijmeegse coalitieakkoord;  
• Camera's het zwaarste middel van toezicht zijn dat alleen mag worden ingezet als andere middelen niet helpen of mogelijk zijn;  
• Er ook steeds andere nieuwe inzichten en technologieën zijn en komen om het ruimtelijk veiligheidsgevoel van o.a. voetgangers en fietsers te vergroten;  
• Cameratoezicht geen vanzelfsprekendheid moet worden en daarom altijd een evaluatiemoment in de raad moet hebben. 
Verzoekt het college om:  
1. Te onderzoeken welke andere mogelijkheden dan camera's het veiligheidsgevoel van voetgangers en fietsers in de Stationstunnel kunnen vergroten;  
2. Bij de ontwikkeling van het stationsgebied het ontwerp van de nieuwe entree aan de westzijde van de Stationstunnel zo te maken dat het veiligheidsgevoel voldoende groot is;  
3. Gebruik van cameratoezicht altijd met de raad te evalueren;  
4. Het cameratoezicht in de Stationstunnel te verlengen en deze toezicht minimaal een keer in de vijf jaar te evalueren zolang de camera's nog in gebruik zijn. 

Voortgang: December: 
Ter uitvoering van beslispunt 3 heeft de burgemeester per brief van 15 november 2016 uw raad geïnformeerd over de evaluatie van 
het cameratoezicht in het Kronenburgerpark in de lokale gezagsdriehoek. In de brief heeft de burgemeester aangegeven dat de 
driehoek nog steeds van mening is dat de toezichtcamera’s in en rond het park  van toegevoegde waarde zijn voor zowel de 
objectieve veiligheidsbeeld  als voor een optimale inzet van politie en toezicht in de surveillance. De burgemeester heeft besloten 
om per 1 januari 2017 een nieuw plaatsingsbesluit te nemen voor de duur van 2 jaar. De eerstvolgende evaluatie zal dan 
plaatsvinden in het najaar van 2018. 
Voor zover mogelijk tijdens deze raadsperiode zijn daarmee de beslispunten uit de motie uitgevoerd. De toekomstige evaluaties van 
de toezichtcamera’s in Stationstunnel en Kronenburgerpark zijn overigens ook geborgd in artikel 2.8.1., lid 3 APV. Wij stellen voor 
om deze motie af te voeren. 
 
Mei: Op 1 juli 2016 zal de burgemeester het plaatsingsbesluit voor de toezichtcamera’s in de Stationstunnel met 5 jaar verlengen. De eerstvolgende evaluatie volgt dan in de eerste 
helft van 2021. De overige punten worden opgepakt in het traject rondom de ontwikkeling westzijde van de Stationstunnel. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
Maart: Conform bespreking van de motie in uw raad zullen we beslispunten 1 en 2 geïntegreerd oppakken. In 2020 staat het ontwerp gepland van de nieuwe entree aan de westzijde 
van de Stationstunnel. Daarbij wordt niet alleen gekeken naar een nieuwe voetgangersverbinding tussen het centrum en het westelijk deel van de stad (door het station en niet meer 
door de tunnel), maar ook naar andere functionaliteiten in de tunnel (mogelijk parkeerplaatsen voor de stadsbussen) waardoor ook het gebruik verandert. Dan zullen we beoordelen of 
kunst en licht in de tunnel nog iets kunnen toevoegen aan het gevoel dat gebruikers bij de tunnel hebben, en wat daarvan dan de meerkosten zouden zijn. Voor kunst en licht is geen 
budget gereserveerd bij de ontwikkeling van het stationsgebied. Mocht op dat moment blijken dat die maatregelen van toegevoegde waarde zijn bovenop de maatregelen die al 
voorzien zijn, zou uw raad hiervoor dan budget beschikbaar moeten stellen. Na realisatie (niet eerder dan 2025) zal de burgemeester laten beoordelen of toezichtcamera’s, gelet op 
de nieuwe inrichting van de tunnel, nog van toegevoegde waarde zijn. Tot die tijd zal hij het plaatsingsbesluit met telkens 5 jaar verlengen en bij die gelegenheden uw raad een 
evaluatie doen toekomen.  

 



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

62 160302.1 Ut Nimweegs experiment 2 maart 2016 B. Van Hees Mobiliteit D66 R. el Hafi Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen op 2 maart 2016,  
overwegende dat:  
• Er verschillende locaties in de stad zijn waar projectontwikkelaars en  
woningcorporaties nieuwe voorzieningen en woningen willen realiseren, zowel via herstructurering als nieuwbouw;  
• Projectontwikkelaars en woningcorporaties in sommige gevallen willen afwijken van de parkeernormen, bijvoorbeeld vanwege de doelgroep van de woningen of de nabijheid van 
OV-voorzieningen;  
• Maatwerk in de vorm van 'pilot projecten' omtrent parkeren in dit soort situaties cruciaal kan zijn om nieuwe ontwikkelingen mogelijk te maken;  
• Het college duidelijke en concrete kaders voorstelt voor het loslaten van de parkeernorm voor zeer kleine woningen (<50m2) binnen de singels;  
• Het afwijken van de parkeernorm een bevoegdheid van het college is;  
• Het vanuit behoorlijk bestuur wenselijk is om richting projectontwikkelaars en corporaties duidelijkheid te scheppen over de kaders waarbinnen 'pilot projecten' mogelijk zijn; 
Roept het College van Burgemeester en Wethouders op:  
1) duidelijke kaders voor pilot projecten met woningen groter dan 50m2 vast te stellen waarbij containerbegrippen als duurzaamheid, klimaatneutraal en groen concreter worden 
uitgewerkt.  
2) de bij punt 1 genoemde kaders uiterlijk 1 februari 2017 middels een brief aan de raad terug te koppelen.  

Voortgang: December: 
Op dit moment doen wij ervaring op met het inrichten van een pilotproject bij de ontwikkeling Metterswane. Omdat de ervaring 
afhankelijk is van de daadwerkelijke uitvoering en die pas mogelijk is na de sloop en nieuwbouw kunnen wij uw raad op zijn vroegst 
pas een half jaar na het betrekken van de appartementen door bewoners informeren. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
 
Mei 2016: Uiterlijk 1 februari 2017 zullen we middels een brief de kaders aan uw raad terugkoppelen. In deze brief zullen we onze ervaringen meenemen uit de uitgevoerde pilot(s). 
Wij stellen voor om  deze motie nog niet af te voeren. 
April: Wij delen u mede dat wij gevolg zullen geven aan deze motie. Daarin zullen we onze ervaringen meenemen uit de uitgevoerde pilot(s), waaronder Metterswane. Middels een 
brief zullen we uiterlijk 1 februari 2017 de kaders aan uw raad terugkoppelen 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

63 160316.1 Nijmegen verdient een 
beter Breed 

16 maart 2016 J. Zoetelief Inkomen & 
Armoedebestrijding 

SP M. Sweep  Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen op 16 maart 2016 in vergadering bijeen, Overwegende dat:  
- Er bij de sociale werkplaats Breed, inmiddels onderdeel van het regionale Werkbedrijf Rijk van Nijmegen, sprake lijkt te zijn van een aanzienlijke onvrede onder de WSW-
geïndiceerde werknemers aldaar,  
- Deze onvrede mede af te leiden valt uit het grote aantal klachten dat de SP, bij zowel haar hulpdienst als op het door de SP ingestelde meldpunt bereikt heeft,  
- Alle raadsleden hier kennis van hebben kunnen nemen aan de hand het door de SP uitgebrachte rapport: "Breed uitgemeten",  
- Deze klachten vanzelfsprekend subjectief zijn, maar wel een aardig inkijkje geven in de ervaringen en de problemen van veel Breed-medewerkers met en op hun werk,  
- Een aantal van die problemen op te lossen zijn door invulling te geven aan de aanbevelingen zoals verwoord aan het eind van het rapport: "Breed uitgemeten", 
Constaterende dat:  
- Ook de nieuwe directeur van Breed zich voor een deel herkende in het door de SP in haar rapport "Breed uitgemeten" geschetste beeld van de problemen bij Breed,  
- Dit er mede toe geleid heeft dat er inzake een aantal van de aanbevelingen reeds invulling gegeven wordt of gaat worden,  
- Een van de aanbevelingen waar invulling aan gegeven gaat worden het instellen van een aparte OR voor de WSW-geïndiceerde betreft,  
- De WSW situatie voor de, huidig geïndiceerde en bij Breed werkzame werknemers, nog vele jaren in stand zal blijven  
- De WSW-geïndiceerden veelal een kwetsbare groep mensen is, die extra zorg en aandacht verdient,  
- De gemeente Nijmegen ten behoeve van deze mensen grote sommen subsidie aan Breed verstrekt,  
- Breed zowel feitelijk als in formele zin op zal gaan in de gemeenschappelijke regeling Werkbedrijf Rijk van Nijmegen, en deze overgang het perfecte moment is om een aantal 
verbeteringen te bewerkstelligen, 
 Verzoekt het college om:  
1. Serieus werk te maken van de aanbevelingen zoals geformuleerd in het rapport " Breed uitgemeten" en de nieuw op te richten OR voor de WSW-geïndiceerden, bij het 
Werkbedrijf Rijk van Nijmegen, conform Wet op de Ondernemingsraden bij de uitwerking van de aanbevelingen te betrekken. 
2. De gemeenteraad over de vorderingen via de reguliere kwartaalrapportages Breed/Werkbedrijf Rijk van Nijmegen in een afzonderlijk herkenbare paragraaf te rapporteren.  
3. Uiterlijk eind 2016 bij wijze van nulmeting een onafhankelijk tevredenheidsonderzoek onder de WSW-geïndiceerden te houden, waarbij ook de nieuw op te richten OR voor WSW-
geïndiceerden conform WOR betrokken wordt, met aandacht voor:  
a. De groep die beschut werk doet bij Breed en de totale WSW-populatie.  
b. Het primaire doel van de reorganisatie om 85% van de SW-medewerkers naar passend werk in een zo regulier mogelijke werkomgeving te begeleiden. En welke verandering of 
verbetering de medewerkers daardoor nu ervaren.  
c. Hoe de medewerkers ervaren dat zij nu meer in de maatschappij staan dan voor de reorganisatie.  
4. De raad over de uitkomsten van het onderzoek in een afzonderlijk herkenbare paragraaf via de reguliere kwartaalrapportages Breed/Werkbedrijf Rijk van Nijmegen te informeren 

Voortgang: December: 
We zijn bezig met het uitvoeren van verbetermaatregelen die ook in deze motie zijn genoemd (op orde brengen van 
werkomstandigheden, verminderen ziekteverzuim, sanctiebeleid). De MGR rapporteert hierover middels de kwartaalrapportages. 
We stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
PA juli 2016: De indiener is van mening dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Ten aanzien van de motie beter Breed wil de indiener eerst uitgebreidere uitleg wat er met de 
aanbevelingen gedaan is of wordt. 
Mei 2016: De verzoeken uit de motie zijn overgenomen; hierover wordt gerapporteerd in de kwartaalrapportages van de MGR. In de eerste kwartaalrapportage van 2016 van de MGR 
is hierover voor het eerst gerapporteerd. Wij stellen voor de motie af te voeren. 
April: Ons college ondersteunt de motie en zal deze uitvoeren. Wij zullen uw raad nader informeren 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

64 160316.4 Actueel en Reëel risicoprofiel 16 maart 2016 B. Velthuis Grondbeleid PvdA R. Zwart Nee 

 

Inhoud motie: De Raad van de Gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 16 maart 2016,  
Overwegende dat:  
- de gemeente Nijmegen door haar grondpositie aanzienlijke risico's loopt;  
- de gemeenteraad t.b.v. haar sturing en control een goed en actueel inzicht nodig heeft in de bestaande risico's;  
in het VGP 2016 t.a.v. het Waalfront nog gewerkt wordt met een risicoprofiel uit 2013; in het VGP 2016 het risico rond de opbrengstverwachting van bedrijventerrein De Grift (GREX 
Waalsprong) niet in het risicoprofiel is meegenomen; in de GREX Waalsprong 2016 de actuele inzichten over opbrengstverwachtingen rond Hof van Holland, Woenderskamp en 
Broodkorf nog niet zijn meegenomen; 
Roept het college op:  
1. In de toekomst bij het VGP, de Stadsrekening en de Begroting de Raad telkens een actueel en volledig inzicht te geven in de gekwantificeerde risico's.  
2. Bij de Jaarrekening 2015 (april 2016) in de paragraaf 'Weerstandsvermogen en risicobeheersing' een geactualiseerd beeld te geven van de risico's, waarbij ook de hierboven 
genoemde projecten zijn betrokken.  
3. Een actuele GREX Waalsprong op te stellen waarin de actuele ontwikkelingen rond De Grift (in lijn met de herijking van het Regionaal Plan Bedrijventerreinen/Werklocaties), 
Ressen en Hof van Holland (conform het 'Tussendocument fase 2 Hof van Holland' uit juni 2015) zijn verwerkt. 

Voortgang: December: 
Ons college heeft bij de Stadsbegroting 2017-2020 een actueel en volledig inzicht gegeven in de gekwantificeerde risico’s. Bij VGP 
en de Rekening zullen wij deze actualiseren. Onderdeel 1 beschouwen wij hiermee als afgerond.  
Restant nog de actualisering van de grexen Grift en Ressen na het RPW-traject. Dit kan in 2017 worden afgerond.  Wij stellen voor 
om deze motie af te voeren. 
 
Mei 2016: Ons college zal bij de stadsbegroting 2017-2020 de gevraagde rapportage voor de eerste keer aanbieden. Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren wat betreft punt 1. 
De punten 2 en 3 beschouwen wij als af gedaan met uitzondering van de  actualisering van de Grexen Ressen en De Grift na besluitvorming van het RPW-taject. 
April: Ons college zich zal beraden op de vorm van de rapportage en de status; geheimhouding op dit stuk lijkt voor de hand te liggen in verband met de vertrouwelijkheid van de 
opgenomen risico’s en het (financieel) nadeel dat de gemeente kan ondervinden bij het openbaar maken hiervan. 
In de Jaarrekening 2015 worden de risico’s van de totale gemeentebegroting weergegeven en zijn deze onderdeel van de beoordeling door de accountant (accountantsverklaring).  
Onderdeel 3 is uitgevoerd met het collegevoorstel over Hof van Holland d.d. 15 maart 2016. 
Voor de onderdelen Grift en Ressen zullen wij na afronding van het RPW-traject zonodig een herijking van de Grex in procedure brengen. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

65 160330.1 Geen actualisatie van 
bestemmingsplannen zonder 
bewoners 

30 maart 2016  B. Velthuis Stedelijke 
Ontwikkeling 

PvdA G. Schellekens Ja 

 

Inhoud motie:  De Raad van de Gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 30 maart 2016, 
 Constaterende dat,  
• Alle bestemmingsplannen 1x in de 10 jaar moeten worden geactualiseerd, en er nog vele actualisaties van bestemmingsplannen volgen.  
• Daarnaast tussentijds bestemmingsplannen worden herzien.  
• Bewoners graag mee willen denken aan de actualisatie en dit als kans zien om hun verbeteringen aan de wijk toe te passen.  
• Het blijkt dat nu bewoners verrast worden door veranderingen in het geactualiseerde bestemmingsplan, aangaande hun persoonlijke perceel, of directe woonomgeving. 
 Overwegende dat,  
• Het doorlopen proces van het actualisatiebestemmingsplan Oud West door relatief veel bewoners als onprettig is ervaren.  
• Bewoners vooraf een kans moeten krijgen om mee te denken over de actualisatie van het bestemmingsplan.  
• Bewoners op de hoogte gebracht moeten worden als er bestemmingswijzigingen  
voorgesteld  
worden in het bestemmingsplan voor hun wijk/buurt/perceel.  
Wij een stad willen zijn waar bewoners idealiter geen advocaat nodig hebben om met de  
gemeente te communiceren en de huidige situatie dit klaarblijkelijk oproept.  
• Bij de komst van de Omgevingswet in 2018 / 2019 het bestemmingsplanproces (omgevingsplan) opnieuw tegen het licht wordt gehouden. Dan krijgt ook burgerparticipatie een nog 
belangrijker rol. 
 Roept het college o om vanaf de eerstvolgende actualisatie van een bestemmingsplan: 
1. alle bewoners, eigenaren en bedrijven in het plangebied een algemene brief te sturen aankondiging staat  
van de actualisatie en waarin burgers en bedrijven worden uitgenodigd om  
waarin een (schriftelijk) hun visie kenbaar te maken.  
2. alle bewoners, eigenaren en bedrijven op wiens perceel sprake is van een voorgenomen wijziging van de bestemming hierover via een brief persoonlijk te informeren. Dit vooraf 
aan de bezwaar en beroepsprocedure.  
3. met de komst van de Omgevingswet in 2018 / 2019 een uitgewerkte visie omtrent burgerparticipatie op te stellen. 

Voortgang: December: 
Er is in september jl. een brief naar uw raad gestuurd hoe wij deze motie willen uitvoeren. Voorstel is om de motie hiermee als 
afgehandeld te beschouwen. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
  
 
Mei 2016: De melding van april is nog actueel. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
April: Ons college zal de motie uitvoeren in deze zin dat als er sprake is van specifieke bestemmingswijzigingen voor percelen, de eigenaren van deze percelen door middel van een 
brief daarover worden geïnformeerd. Dit zal niet gebeuren bij generieke wijzigingen die voor het gehele plangebied gelden. Verder zullen bij de start van de 
actualisatiebestemmingsplannen burgers en bedrijven door middel van een brief hierover worden geïnformeerd. 
De kosten die met het uitvoeren van deze motie samenhangen worden nog uitgezocht.  
Daarover wordt uw raad later nader geïnformeerd. 

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

66 160330.2 Waar geslepen wordt, vallen 
spaanders 

30 maart 2016 B. Velthuis Stedelijke 
Ontwikkeling 

D66 K. Lamers Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 30 maart 2016, 
Overwegende dat:  
- De Nijmeegse Slijperij in het projectafwijkingsbesluit behouden blijft;  
- Het afwijkingsbesluit bebouwing binnen de bijbehorende hindercirkels mogelijk  maakt;  
- In de antwoorden op de zienswijzen het College van B&W lijkt te constateren dat dit aansluit bij het huidig gebruik van de Slijperij;  
- Deze invulling op dit moment evenwel niet verwerkt in het bestemmingsplan;  
- Het getuigt van goed bestuur om eigenaar duidelijkheid te geven over de gewenste toekomstige bestemming van deze plek; 
Roept het College van Burgemeester en Wethouders op:  
- Om op korte termijn met de eigenaar van de grond van de Nijmeegse Slijperij in gesprek te gaan en een keuze te maken over de toekomst van dit stuk Nijmegen;  
- Hierover voor de zomer aan de gemeenteraad per brief te rapporteren. 

Voortgang: December: 
Er is in september jl. een brief naar uw raad gestuurd hoe wij deze motie willen uitvoeren. Voorstel is om de motie hiermee als 
afgehandeld te beschouwen. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
  

 
 
Mei 2016: het gesprek heeft inmiddels plaatsgevonden. Wij zullen uw raad op korte termijn hierover informeren middels een brief. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te 
voeren. 
April: Ons college zal de motie uitvoeren door in gesprek te gaan met de heer Burgers van de slijperij. Er is reeds contact geweest met de heer Burgers en een gesprek is reeds 
gepland. 

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

67 160511.1 Nijmegen als 
aanjager van 
Gelderse startups 

11 mei 
2016 

J. Zoetelief Economie en 
Werk 

D66 C. Lamers Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 11 mei 2016,  
constaterende dat,  
het college in de brief d.d. 29 maart 2016 met de titel "Uitvoeringsprogramma Versterking Startup Ecoysysteem" het belang van een sterke economie onderstreept en aangeeft dat het van 
belang is om het startup ecosysteem op orde te hebben.  
• Dat een ecosysteem voor startups over de stadsgrenzen heen gaat.  
• Nijmegen samen met Arnhem en Wageningen gezamenlijk een unieke plek zijn tussen Randstad en Ruhrgebied, waarvan de kennisinstellingen en infrastructuur een fantastische startpunt 
zijn voor een gezond regionaal startup ecosysteem.  
overwegende dat,  
• Het versterken van de regionale economie positief zal uitpakken voor de stad Nijmegen.  
• Samenwerking tot stand komt door elkaar te kennen en dat fysieke ontmoetingen dit proces kunnen versterken.  
• We ondernemerschap in verbinding willen brengen met onderwijs en wetenschap.  
• Succesvolle startups kunnen uitgroeien tot grote bedrijven die voor (regionale) werkgelegenheid zorgen.  
• Landsgrenzen vaak een onnodige barrière vormen voor samenwerking.  
• Er al heel veel regionale samenwerkingsverbanden zijn, maar dat best practices in die samenwerking niet altijd gedeeld worden buiten specifieke verbanden en vakgebieden.  
roept het College van Burgemeester en Wethouders op: om  
1. Vanuit de gemeente Nijmegen in het najaar van 2016 een regionale werkconferentie te organiseren met als thema startups, economie en onderwijs.  
2. Voor de werkconferentie ook Duitse partners uit te nodigen.  
3. Van de werkconferentie een TedX-achtige bijeenkomst te maken waarbij raden en verantwoordelijke wethouders, studenten, docenten, vertegenwoordigers vanuit het bedrijfsleven, starters 
en startups uit de hele regio worden uitgenodigd om te leren van elkaars best practices en naar een aantal inspirerende en aansprekende sprekers te luisteren en met hen in gesprek te gaan.  
4. Het benodigde bedrag voor de organisatie van de werkconferentie te dekken uit het programma Economie & Werk en daarnaast actief op zoek te gaan naar co-financierders.  

Voortgang: December: 
Wij hebben de afgelopen maanden met Arnhem en de provincie gewerkt aan een verdere uitwerking van een regionale startupaanpak. 
Deze wordt eind december vastgesteld in het  kader van ons gezamenlijke najaarsakkoord. Vervolgens gaan we begin 2017 met alle 
betrokkenen een werkbijeenkomst organiseren. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Juni 2016: In het najaar van 2016 moet onze uitwerking van de startup aanpak op koers liggen. Een goed moment om met alle betrokkenen een time out te organiseren. De motie geeft daar 
middels een werkconferentie uitvoering aan. Ons college neemt de motie over en gaat aan de slag met de voorbereiding.  

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

68 160511.2 Subtiele 
systeemwissel 

11 mei 2016 H. Tiemens Bestuur en 
Middelen 

D66 R. Jetten Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 11 mei 2016,  
Constaterende dat:  
- Het college aan de Raad voorstelt een nieuwe Kadernota Risicomanagement en weerstandsvermogen vast te stellen;  
Overwegende dat:  
- Behoedzaam risicomanagement van groot belang is voor een gemeente met grote financiële belangen in grondexploitaties en forse risico's in enkele programmabegrotingen; Tijdens de 
informatiesessies en gesprekken met auditcommissie en accountant is gebleken dat er geen informatie is over andere gemeenten die de voorgestelde systematiek van Risicomanagement 
hanteren;  
- Nijmegen met de nieuwe kadernota Risicomanagement kiest voor een in gemeenteland relevant nieuwe manier van risicomanagement;  
Spreekt uit dat:  
Het wenselijk is om als raad de impact van het nieuwe systeem van risicomanagement goed inzichtelijk te krijgen, zodat de Raad goed in staat is om ten aanzien van de risico's van de 
gemeente haar kaderstellende en controlerende rol goed te vervullen;  
Verzoekt het College:  
1. Bij de Zomernota 2017, Stadsbegroting 2017 en de Jaarrekening 2016 naast het vigerende beleid Risicomanagement de Raad tevens inzicht te verschaffen in de ontwikkeling van de 
risico's en het weerstandsvermogen onder het oude regime van Risicomanagement.  

Voortgang: December: 
Bij de Stadsbegroting 2017 is het gevraagd inzicht opgenomen, bij de jaarrekening 2016 en de Zomernota 2017 zullen we dit ook 
opnemen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Juni 2016: Wij begrijpen de wens om inzicht te krijgen in de werking van het nieuwe systeem van risicomanagement ten opzichte van het oude. De motie wordt dan ook volledig overgenomen. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

69 160511.3 Verbinding is 
versterking 

11 mei 2016 J. Zoetelief Economie & 
Werk 

D66 P. van Megen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 11 mei 2016,  
constaterende dat,  
het college in de brief d.d. 29 maart 2016 met de titel "Uitvoeringsprogramma Versterking Startup Ecoysysteem" het belang van een sterke economie onderstreept en aangeeft dat het van 
belang is om het startup ecosysteem op orde te hebben,  
• het college in dit voorstel zeer goede stappen zet om dit ecosysteem in Nijmegen en omgeving verder te verbeteren,  
• het belangrijk is dat de gemeente het startup ecosysteem blijft monitoren en regie neemt als in de toekomst verdere aanpassingen nodig zijn,  
overwegende dat  
• een sterke economie vraagt om een nauwe samenwerking tussen overheid, bedrijfsleven en kennisinstellingen (triple helix),  
• samenwerking binnen de triple helix vooral op uitvoeringsniveau plaatsvindt doordat door alle partijen gezamenlijk projecten worden opgepakt en gerealiseerd,  
• het belangrijk is dat (startende) ondernemers actief gewezen worden op de ondersteuningsmogelijkheden die het college in de brief aangeeft,  
• het tot slot cruciaal is dat de gemeente in een zo vroeg mogelijk stadium zicht heeft op ondernemers die de regio eventueel willen verlaten en wat hun motieven zijn,  
roept het College van Burgemeester en Wethouders op: om  
1. In overleg met ondernemers en kennisinstellingen in de stad voor het eind van dit jaar een  
aantal verbindingsambassadeurs aan te stellen, bijvoorbeeld stagiair(e)s van de HAN of de RU, die actief verbindingen gaan leggen in de stad en op verschillende bedrijfslocaties en (co-
)werkplekken aanwezig zijn. Dit met een tweeledig doel:  
a. op diverse locaties vormen de verbindingsambassadeurs het eerste aanspreekpunt bij - (hulp)vragen van ondernemers,  
b. de ambassadeurs gaan op deze locaties actief in gesprek met ondernemers om in een vroeg stadium signalen te detecteren van bedrijven die de regio willen verlaten.  
2. Het benodigde budget voor het aanstellen van deze ambassadeurs te dekken uit het programma  
Economie & Werk.  
3. In 2017 te evalueren of de verbindingsambassadeurs een waardevolle bijdrage leveren aan het  
monitoren van de staat van het startup ecosysteem in de regio..  

Voortgang: December: 
Inmiddels is Startup Nijmegen gestart. Deze hub is onder meer de  incubator voor de zakelijke dienstverlening  en biedt onderdak aan 40 
startende ondernemers. Startup Nijmegen vervult daarin ook de rol van verbindingsofficier naar andere stakeholders. Wij zijn met Startup 
Nijmegen een meerjarige subsidieovereenkomst aangegaan om  aan een en ander invulling te geven. Los daarvan is met de gemeente 
Arnhem en de provincie afgesproken dat we rond de startupaanpak tot een regionale werktafel komen, waar ook kennisinstellingen en 
werklocaties deel van uit gaan maken.  Met deze werktafel gaan wij invulling geven aan de uitwerking van verbindingen en 
verbindingsambassadeurs. Dit gaan wij begin 2017 entameren. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Juni 2016: In het najaar van 2016 ligt de uitvoering van onze startup aanpak op koers. Dan moet ook duidelijk zijn welke “verbindingsofficier” wat gaat doen om de aanpak verder te 
versterken.  Ons college heeft voor de verdere uitvoering van de aanpak en dus mogelijk ook voor de kosten die gepaard gaan met de inzet van een verbindingsofficier middelen 
gereserveerd. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

70 160511.4 Geef de warmoes meer 
ruimte! 

11 mei 2016 B. Velthuis Grondbeleid GroenLinks P. Oomen Nee 

 

Inhoud motie: De raad bijeen op 11 mei 2016  
Overwegende dat:  
• de Historische Tuinderij Lent "De Warmoes" groente en fruit teelt zoals de 'warmoezeniers' vroeger ook deden;  
• het een voorbeeld van stadslandbouw in de 21e eeuw is waarbij ontmoeting en beleving van de jaarlijkse 5.000 bezoekers centraal staan;  
• er speciale activiteiten, zoals de jaarlijkse plukdagen, worden georganiseerd;  
• de Warmoes, kortom, een belangrijke groene spil vormt in Nijmegen-noord;  
• in het ambitiedocument Hof van Holland terecht gekozen wordt voor een landing in de groene kernwaarden van het gebied;  
• er in de motie van 29 mei 2013 "Nieuwe toekomst Historische Tuin Lent" al was vastgelegd dat de tuin tien jaar mocht blijven, waarbij ook medewerking werd gegeven aan het 
aanpassen van de bestemmingen, zoals ondersteunende horeca, verkoop van producten en begeleiding van zorg;  
• er daarom ook ruimte blijft gereserveerd voor De Warmoes;  
• de vraag nu nog is of dit voldoende is;  
• n.a.v. de kamerbespreking uit de scenario's die het college heeft opgesteld is gebleken dat het bestuur van de Historische Tuinderij zich kan vinden in het scenario dat voorziet in 
uitbreiding van behoud van de historische tuin naar het zuiden (model 2a);  
Vraagt het college:  
• nadrukkelijker in te zetten op uitbreiding van behoud van de historische tuin naar het zuiden (model 2a in het memorandum aan de commissie d.d. 20 april 2016) waarbij de € 0,4 
miljoen meerkosten worden gedekt door woningontwikkeling in het plangebied Waaijensteijn of door meer te bouwen tegen of op de dijken;  
• hierover in goed overleg met het bestuur van De Warmoes te gaan;  

Voortgang: December: 
De historische tuin is conform raadsmotie ingepast. Ook het financiële effect van de inpassing van de historische tuin is verwerkt in 
de grex, deze zal bij het VGP formeel aan uw raad worden voorgelegd. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 
Juni 2016: In overleg met het bestuur van Historisch Tuin is afgesproken de komende maanden de exacte begrenzing, de toekomstige beheerssituatie en gewenste functies in beeld 
te brengen.  De uitkomsten zullen in Q3-4 2016 met uw raad worden gedeeld.  
Ten aanzien van de dekking van de meerkosten door extra woningbouwontwikkeling in Waaijenstein worden de mogelijkheden onderzocht. Dit in het licht van de toelichting en 
toezeggingen in de raadskamer  van 8  juni jl. ten aanzien van de woninggebouwontwikkeling in Waaijenstein. Op korte termijn (Q3 2016) zullen wij uw raad hierover nader 
informeren. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

71 160511.5 Prostitutie is van alle tijden! 
Kijk niet weg en regel goede 
zorg voor alle sekswerkers 

11 mei 
2016 

B. Frings Zorg & 
Welzijn 

GroenLinks C. Daemen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 11 mei 2016,  
Overwegende dat:  
1) Het doel van de aangepaste APV is om misstanden in de seksbranche aan te pakken, prostituees een betere bescherming te bieden, mensenhandel en prostitutie door minderjarigen te 
voorkomen en te bestrijden. Wij daarbij graag de nadruk leggen op het zorgen voor goede en veilige werkomstandigheden.  
2) Het huidige voorstel met betrekking tot wijziging van prostitutiehoofdstuk APV Nijmegen zich vooral richt op de georganiseerde seksbranche en wij dit graag gelijktijdig hadden behandeld 
met een beleidskader waarbij aandacht is voor zorg voor en welzijn van de sekswerkers in de gehele branche.  
3) Prostitutie van alle tijden is en niet zomaar zal verdwijnen.  
4) Prostitutie als een vak gezien kan worden en we dan ook van sekswerkers willen spreken.  
5) We zorg beschikbaar willen stellen voor alle sekswerkers waar dat nodig is.  
6) De verplichte sluitingstijden criminaliteit en illegaliteit in de hand kunnen werken.  
Constaterende dat:  
1) Er nog geen nieuwe landelijke wetgeving ligt op dit punt.  
2) Het huidige APV voorstel een leeftijdsgrens van minimaal 21 jaar hanteert. De werkers tussen 18 en 21 jaar zullen blijven bestaan en worden minder goed beschermd.  
3) In het huidige APV voorstel is opgenomen dat seksbedrijven tussen 04.00 uur en 07.00 uur gesloten moeten zijn.  
4) Het opgestelde lokale beleid dat gaat over de seksbranche zich op dit moment voornamelijk concentreert in het uitstapprogramma en minder op zorg en dienstverlening.  
Roept daarom het College van Burgemeester en Wethouders op om:  
• De georganiseerde branche in deze APV expliciet open te stellen voor sekswerkers zelf en zelforganisaties van de werkers (maatschappen, coöperaties en dergelijke) en voor dergelijke 
specifieke initiatieven nieuwe vergunningen open te stellen en hen actief te ondersteunen. Zodat sekswerkers de gelegenheid krijgen om werkruimtes te huren of te exploiteren zonder 
tussenkomst van exploitanten.  
• Een informatiepunt in te richten voor het verbeteren van de informatiepositie van prostituees ten aanzien van hun rechten en plichten bijvoorbeeld in de vorm van een juridisch spreekuur.  
• Zorg te blijven verlenen voor sekswerkers (met daarbij bijzondere aandacht voor degenen tussen 18 en 21 jaar) die inzet op gezondheid en veiligheid en dit te formuleren in beleid voor de 
gehele seksbranche. Kijk bijvoorbeeld naar  http://www.whoirrt/hiv/pub/sti/sex worker implementation/en/.  
• Dit uit te laten werken vanuit de samenwerking maatschappelijk werk, GGD, politie, Veiligheidshuis etc. 
• De raad hierover een voortgangsrapportage te sturen in 04 van 2016.   

Voortgang: December: 
Ons college heeft in de brief d.d. 12 juli 2016 aangegeven wat de plannen zijn rondom de uitvoering van de motie.  
Er is aangegeven dat er wordt onderzocht of het wenselijk en haalbaar is een website met brede informatievoorziening in te richten met 
rijkssubsidie. We zijn nog in gesprek met het ministerie hierover. 
Burgemeester Bruls heeft namens ons college aangeboden stil te staan bij de zorgvraag en de sekswerkers in het geheel en dat een 
notitie wordt aangeboden met daarin opgenomen de huidige activiteiten die binnen de zorgketen plaatsvinden.  
Verschuiving realisatie naar het eerste kwartaal 2017. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Juni 2016: Wij zullen uw raad voor het zomerreces middels een raadsinformatie informeren over de uitvoering van deze motie. 

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

72 160511.6 Nadere kaders 11 mei 2016 H. Tiemens Bestuur en 
Middelen 

PvdA, D66, 
VVD, CDA 

R. Zwart Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen, in vergadering bijeen op woensdag 11 mei 2016,  
Overwegende dat:  
- Het college aan de Raad voorstelt een nieuwe Kadernota Risicomanagement en weerstandsvermogen vast te stellen;  
- De Commissie BBV in maart 2016 een Notitie Grondexploitaties heeft gepubliceerd, waarin de uitspraak wordt gedaan dat grondexploitaties in de regel niet langer dan 10 jaar duren;  
- De Auditcommissie in haar adviesbrief d.d. 10 mei 2016 diverse aanbevelingen doet aan de Gemeenteraad;  
Spreekt uit:  
- De adviezen uit de brief van de Auditcommissie d.d. 10 mei 2016 over te nemen  
En roept derhalve het college op om:  
- In een aparte notitie nader in te gaan op de gevolgen van de Notitie Grondexploitaties van de Commissie BBV (maart 2016), met name hoe het college voorstelt om te gaan met de 10-
jaarstermijn.  
- De Raad voortaan twee keer per jaar (bij de Rekening en bij de Begroting) een overzicht te geven van de geïnventariseerde risico's en de waardering daarvan (zo nodig onder 
geheimhouding).  
- Nadere kaders te ontwikkelen voor het 'in de tijd uitzetten' van risico's.  

Voortgang: December: 
Op 16 november is het voorstel Uitwerking Kadernota Risicomanagement; BBV-10 jaarstermijn planexploitaties aangenomen, hierin zijn 
punten 1 en 3 opgenomen (10-jaarstermijn en nadere kaders). Punt 2 is reeds geeffectueerd bij de begroting 2017. Wij stellen voor om 
deze motie af te voeren. 
 
 
Juni 2016: Wij nemen alle onderdelen van de motie over. Hieronder volgt alvast een korte reactie op de verschillende onderdelen . 
Een aparte notitie over de gevolgen van de notitie grondexploitaties van de commissie BBV  en met name hoe het college voorstelt om te gaan met de 10-jaarstermijn.  
Uiterlijk op het moment dat uw raad over de Stadsbegroting 2017 e.v. besluit wordt een notitie over de BBV gevolgen voor grondexploitaties aangeboden.  
De Raad voortaan twee keer per jaar (bij de rekening en bij de begroting) een overzicht te geven van de geïnventariseerde risico’s en waardering daarvan (zo nodig onder geheimhouding. 
Zoals gebruikelijk zullen wij bij de begroting en rekening inzicht geven in risico’s. In deze documenten willen wij aangeven welke risico’s wij op het peilmoment hebben. Voor de 
programmarisico’s wordt de top 10 beschrijvende wijs opgenomen en wordt het aantal risico’s met een risicobedrag genoemd. Al deze risico’s zijn opgenomen in een 
risicomanagementsysteem en zijn beschikbaar voor uw raad. De grondexploitatierisico’s worden op projectniveau in een totaalbedrag opgenomen. Wij zullen voor uw Raad een separate 
rapportage opstellen waarin wij ingaan op de grootste risico’s per planexploitatie en de  beheersmaatregelen.  Deze rapportage zullen wij bij de begroting aanbieden. Gelet op de aard van de 
in deze rapportage opgenomen informatie kan deze  openbaar zijn.  
Nadere kaders te ontwikkelen voor het ‘in de tijd uitzetten’ van risico’s. 
Onze planning is er op gericht om in de eerst volgende bijeenkomst van de auditcommissie al de eerste contouren van de  kaders te bespreken. We hopen dan ook om tot een gezamenlijke 
planning te komen. 

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

73 160525.1 Maak van doorstroom 
geen uitstroom 

25 mei 2016 B. Velthuis C&C&C DNF W. Grutters Nee 

 

Inhoud motie: De Nijmeegse gemeenteraad in vergadering bijeen op woensdag 25 mei 2016,  
Constaterende dat:  

- In het nieuwe atelierbeleid doorstroming centraal komt te staan.  
- Huurovereenkomsten voor ateliers derhalve worden aangegaan voor een vaste termijn en  

             lopende huurovereenkomsten geleidelijk zullen worden beëindigd. 
- Dit betekent dat gevestigde kunstenaars die thans een atelier huren plaats moeten maken  

             voor startende kunstenaars, om zo de doorstroming te realiseren.  
- Het aantal ateliers zal toenemen tot 170 in 2018, waarvan 75% (semi-)permanent zal zijn.  

Overwegende dat:  
- Gevestigde kunstenaars na het verlopen van de huurovereenkomst op de vrije markt onderkomen moeten vinden, terwijl gevestigde kunstenaars, ook zij die succesvol zijn, 

zelden marktconforme huren kunnen opbrengen.  
- Een goed doorstromingsbeleid ook inhoudt dat kunstenaars na de startfase worden begeleid naar een fase 2 en er gemeentes zijn die er wel voor kiezen kunstenaars te 

begeleiden danwel onderkomen te blijven bieden.  
- Dit tot gevolg zal hebben dat gevestigde kunstenaars sneller zullen gaan besluiten Nijmegen te gaan verlaten, terwijl een gunstig cultureel klimaat waarin ook zij goed kunnen 

gedijen een positief effect heeft op de stad als geheel.  
- Ook de Raad voor Cultuur waarschuwt voor de gevolgen van eenzijdige aandacht voor enkel de jonge kunstenaar en adviseert ook aandacht te houden voor de `midcareer' 

ontwikkeling van gevestigde kunstenaars.  
- Jonge kunstenaars moeite hebben zelfstandig de genoemde huurprijzen te kunnen opbrengen, en daarbij gebaat zijn bij het werken in clusters van kunstenaars.  
- Het voor voldoende talentontwikkeling en het verkorten van de wachtlijst gewenst is te streven naar een zo hoog mogelijk percentage van permanente ateliers.  

Mogelijke oplossingen voor de in de overwegingen genoemde knelpunten zijn:  
- Het delen van ateliers door gevestigde kunstenaars met startende kunstenaars actief stimuleren, en onder die voorwaarde een     

                huurovereenkomst met een gevestigde kunstenaar te verlengen  
- In overleg treden met particuliere vastgoedeigenaren (bijv. via Vastgoedoverleg Binnenstad) en woningcorporaties met als doel meer ruimte te bieden aan doorstromende 

gevestigde kunstenaars.  
- Gevestigde kunstenaars tijdig te adviseren bij het verwerven van eigen ateliers.  
- Te onderzoeken of gevestigde kunstenaars die zich aantoonbaar vanuit het atelier inzetten voor maatschappelijke en buurtgerichte activiteiten beloond kunnen worden, 

bijvoorbeeld in de vorm van een verlenging van de huurtermijn.  
Roept het college op:  
1. Beleid te formuleren gericht op de fase ná het verlopen van de eerste huurovereenkomst en hiermee te stimuleren dat ook gevestigde kunstenaars zich verder kunnen ontplooien in 
deze stad, bijvoorbeeld door de eerder genoemde maatregelen in te voeren en nader uit te werken.  
2. De ambitie uit te spreken om de verhouding permanente en semipermanente ateliers te stellen op 50%-50% danwel te benoemen welk percentage permanente ateliers minimaal 
haalbaar is.  
3. De raad te informeren voor de behandeling van de Zomernota 2017.  

Voortgang: December: 
Voorjaar 2017 komen wij met een uitwerking van het atelierbeleid. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Juni 2016:Wij gaan de motie uitvoeren. Wij onderzoeken welke maatregelen er voor zorgen dat ook gevestigde kunstenaars in een betaalbaar atelier kunnen blijven werken. 
Ook onderzoeken we welk percentage permanente ateliers gerealiseerd kunnen worden in de komende jaren. Wij gaan uw raad in het najaar van 2016 informeren over de uitvoering 
van het Atelierbeleid en nemen de aandachtspunten uit deze motie hier in mee. 

 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke avond Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

74 160608.1 Een kopje koffie 8 juni 2016 B. Frings Zorg & Welzijn D66 R. Brouwer Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 8 juni 2016,  
Constaterende dat:  
Bij Stips in een gebouw van VSA geen gratis koffie mag worden aangeboden aan bezoekers, maar gebruik moet worden gemaakt van de aanwezige bar met  
bijbehorende consumptieprijzen  
De Stips zelf geen budget voor hebben voor het kopen van koffie bij de bar van VSA Hierdoor bezoekers van voornoemde Stips zelf hun portemonnee dienen te trekken om iets te kunnen 
drinken  
Overwegende dat:  
het in ons land heel gebruikelijk is om bij een gesprek iemand koffie aan te bieden  
het aanbieden van een kopje koffie mensen op het gemak stelt  
het aanbieden van een kopje koffie gastvrij overkomt  
De Stips een cruciale rol vervullen in de wijkgerichte aanpak van zorg en welzijn  
De drempel om naar een Stip te gaan zo laag mogelijk dient te zijn  
Nijmegen zich als gastvrije en zorgzame stad wil profileren voor iedereen  
 Roept het College op om:  
• zorg te dragen dat Stip-medewerkers hun bezoekers gratis koffie/thee kunnen aanbieden ongeacht in welk pand de Stip is gevestigd.  
• Indien hiervoor aparte dekking nodig is, dit binnen de programma's Zorg en Welzijn en/of Sport en Accommodaties op te lossen.  

Voortgang: December: 
De koffieverstrekking voor de Stip-bezoekers is direct na de zomer in samenwerking met afdeling Vastgoed georganiseerd. Dit loopt 
inmiddels goed en de Stip- medewerkers zijn hier tevreden over. De extra kosten worden gedekt binnen het programma Zorg en Welzijn. 
We stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
Juni 2016: Wij gaan de motie uitvoeren. Na afstemming van praktische (zoals administratieve) zaken zullen we de koffieverstrekking voor de Stip-bezoekers zo spoedig mogelijk invoeren. Dit 
gebeurt uiterlijk bij aanvang van het nieuwe seizoen (direct na de zomer).  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

75 160706.1 Investeren in 
bestaande 
sportacoommodaties 

6 juli 2016 R. Helmer Sport & 
Accomodaties 

SP H. van Hooft Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  
• de gemeenteraad in het najaar de Beleidsnota Sport vast stelt;  
• bij verschillende sportclubs grote behoefte is aan investeringen in hun sportaccomommodatie (bv extra kunstgrasveld / renovatie sportzaal etc);  
• een investingsbedrag van 3 miljoen euro voor 2017 en 2018 wenselijk is, waarvan het overgrote deel van de investeringen pas in 2018 zal plaatsvinden;  
• de begroting meerjarig voldoende ruimte biedt voor dekking van kapitaallasten voor extra investeringen;  
• gelijktijdig met deze investeringen in accommodaties maximaal in te zetten op  
verduurzamingsmaatregelen die gedekt kunnen worden met bestaande middelen uit het programma Duurzaamheid  
Roept het college op:  
1. In de begroting voor 2017 een extra investeringskrediet van 3 miljoen euro beschikbaar te stellen ten behoeve van investeringen in bestaande sportaccommodaties in 2017 en 2018 
en de bijbehorende kapitaalslasten op te nemen in het programma Sport en Accommodaties in de begroting 2017 en verder.  
2. Bij vaststelling van de Beleidsnota Sport definitief de hoogte van de gewenste investeringen te bepalen in 2017 en verder en deze pas dan vrij te geven ten behoeve van bestaande 
sportaccommodaties.  
3. Bij het toekennen van de investeringen afspraken te maken met sportverenigingen over het verduurzamen  
van de accommodaties.  

Voortgang: December: 
Zoals in september 2016 gemeld gaan we deze motie uitvoeren bij de uitwerking van de nota Buitensportaccommodaties. 
Zie ook motie “Houd Nijmegen in beweging” (nr. 140514.1). Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. In het 2

e
 kwartaal van 2017 zal besluitvorming plaatsvinden over de notitie Buitensportaccommodaties. Na besluitvorming zal een 

Uitvoeringsplan worden opgesteld voor de jaren 2017 en 2018. Gelet het feit dat de binnensportaccommodaties over het algemeen ‘op orde zijn’ én wij verwachten dat met de 
uitwerking van de notitie Buitensportaccommodaties grote investeringen zijn gemoeid zal het accent van de investeringen worden gelegd op de buitensport. Bij de uitvoering zal 
duurzaamheid een thema zijn. Middelen binnen het programma Sport en Accommodaties worden specifiek ingezet voor mogelijke verduurzaming van gemeentelijke accommodaties. 
Indien er duurzaam geïnvesteerd wordt in accommodaties die in eigen beheer zijn van de clubs dan is dit ook de (financiële) verantwoordelijkheid van de club. Mogelijk dat dan 
middelen vanuit het programma Duurzaamheid beschikbaar kunnen worden gesteld. Wij stellen ons hierbij voor dat het maximaal inzetten vooral een stimulerend en geen verplichtend 
karakter heeft, een investering in duurzaamheid door een club dient immers wel haalbaar/realistisch te zijn. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

76 160706.2 Eendracht maakt Dorpensingel 6 juli 2016 H. Tiemens Mobiliteit SP H. van Hooft Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen bijeen op 6 juli 2016  
Overwegende dat:  
- Op 6 juli 2011 het raadsbesluit `Dorpensingel Oost' door de gemeenteraad is vastgesteld;  
— De Dorpensingel-Oost een belangrijk onderdeel voluit van de verkeersstructuur in de Waalsprong.  
— De Dorpensingel kan rekenen op draagvlak in Nijmegen-Noord.  
— Er momenteel nog een tekort is in de financiering van de aanleg van de Dorpensingel-Oost  
— De betrokken gemeenten niet beschikken over de middelen om dit gat te dichten  
— Er al eerder onderzoeken zijn gedaan naar alternatieven en die tot op heden geen goed alternatief hebben opgeleverd dat op voldoende draagvlak kan rekenen.  
— De provincie een taak heeft in het bevorderen van regionale bereikbaarheid  
— De provincie over de voldoende middelen beschikt voor een bijdrage aan de aanleg van de Dorpensingel-Oost.  
— De lobby van het vorige en huidige college van Nijmegen richting het vorige en huidige college van Gedeputeerde Staten van Gelderland tot nu toe niks heeft opgeleverd.  
Roept Gedeputeerde Staten en Provinciale Staten van Gelderland op in de Provinciale begroting van 2017-2020 een investeringsbedrag van 5 miljoen euro voor 2018 vrij te maken 
ten behoeve van de realisatie van de Dorpensingel-Oost in Lent.  
Verzoekt het college van B en W van Nijmegen deze indringende wens van de Nijmeegse gemeenteraad over te brengen aan zowel Gedeputeerde Staten als Provinciale Staten 
van Gelderland.  

Voortgang: December: 
Deze motie is uitgevoerd; wij hebben de brief verstuurd en voorts de wens om een financiële bijdrage nogmaals voorgelegd aan 
gedeputeerde C. Bieze. In dat overleg heeft de Gedeputeerde aangegeven dat de financiering van de Dorpensingel niet past in de 
beleidsprioriteiten van de provincie. Inmiddels hebben ook PS naar aanleiding van een ingediende motie van de SP besloten om 
geen extra middelen in de provinciale begroting op te nemen. In het eerste kwartaal van 2017 zullen wij  uw raad hierover nader  
informeren, waarbij wij ook ingaan op de door Lingewaard onderzochte alternatieven. 
Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Wij hebben op 13 september 2016 een brief aan de Gedeputeerde Staten en aan de Provinciale Staten gestuurd met de oproep om 
geld te reserveren voor de Dorpensingel. Het antwoord van de Provincie zullen wij voorleggen aan uw raad.   

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

77 160706.3 Regelarm Ondernemend 
Nijmeegs Domein (ROND) 

6 juli 2016 H. Tiemens Duurzaamheid VVD I Van Dijk Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Constaterende dat:  

- Nijmegen in Nederland vooroploopt als duurzame stad;  
- Aan duurzaamheidsdoelstellingen van het college ruim voldaan wordt;  
- Het bevorderen van economische innovatie één van de drie pijlers is voor het programma economie en werk;  
- De waardering van het ondernemingsklimaat in Nijmegen relatief laag is;  

Overwegende dat:  
- Werken naar een circulaire economie een logische vervolgstap is voor Nijmegen als duurzame koploper in Nederland;  
- Bestaande regelgeving vaak niet aansluit bij duurzame en circulaire bedrijvigheid die past bij een circulaire economie;  
- Duurzame freezones' waar bedrijven kunnen ondernemen zonder al te veel gehinderd te worden door regels, positief bijdragen aan het ondernemersklimaat en daarmee aan 

werkgelegenheid en de gemeentelijke economie;  
Roept het college op:  
1) om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om een regelarme ondernemend  
Nijmeegs domein in te stellen voor bedrijven die aantoonbaar bijdragen aan of toewerken naar een circulaire economie in Nijmegen;  
2) in het onderzoek de relevante omgevingswetten en belastingheffingen van het rijk en de gemeente mee te nemen;  
3) dit onderzoek te bekostigen uit:  
a) het programma duurzaamheid; en indien dat niet mogelijk is  
b) het onderzoeksbudget van de raad;  
4) de bevindingen aan de raad voor te leggen voor het einde van het jaar 2016.  

Voortgang: December: 
De uitvoering van de motie is in voorbereiding in city-deal, groene hub 3.0 en in de MIRT agenda met de provincie (investeringsagenda). 
We verwachten in 2017 concrete acties richting ministerie Infrastructuur & Milieu. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Als duurzame stad werken we al enige tijd aan het ontwikkelen van een circulaire economie.  Dat doen we niet alleen. We hebben daarbij 
onze partners van het bedrijfsleven, de onderzoek- en onderwijssector, de provincie en het Rijk hard nodig. 
In 2014 is op het hoogste ambtelijk niveau (DG I&M en DG EZ) overleg geweest over knelpunten in de wet- en regelgeving.  In de Energiedialoog, een initiatief van de Rijksoverheid, hebben 
we nog zeer recentelijk aangekaart welke knelpunten wij en onze partners in de wet- en regelgeving ervaren die de energietransitie of ontwikkelingen op het gebied van circulaire economie 
vermoeilijken of vertragen. 
Op dit moment grijpen we bestaand instrumentarium aan om beter om te gaan met landelijke wet- en regelgeving. We maken namelijk gebruik van de mogelijkheden die de Crisis- en 
Herstelwet en diens opvolger de nieuwe Omgevingswet. Momenteel voeren we twee pilots in het kader van de nieuwe Omgevingswet uit: Engie en de campus Heijendaal waardoor nieuwe 
ontwikkelingen en innovaties – ook op het gebied van circulaire economie – mogelijk zijn. Nijmegen kent verschillende living labs: Campus Heijendaal, Groene Delta Engie terrein, Groene 
Centrale (Zon, wind en warmte), Agenda voor de Circulaire Economie.  
Ons college zal in de komende periode 2016 / 2017 de mogelijkheden onderzoeken waar belemmerende regels nog meer kunnen worden geslecht, waarbij regelarme zones een van de 
opties is. Bij dit onderzoek naar een regelarme ondernemend Nijmeegs domein worden meerdere partijen betrokken.  

 Met de provincie Gelderland werken we de MIRT-agenda uit. Het samen optrekken en lobbyen om knelpunten weg te nemen is één van de actiepunten. 

 We zijn aangesloten bij Agenda Stad (samenwerking van het Rijk, steden en stakeholders ) en de daar bijbehorende CityDeals, die als doel hebben groei, innovatie en leefbaarheid in 
steden te versterken. Rijk, gemeenten, bedrijven en andere stakeholders maken daarin concrete samenwerkingsafspraken om tot innovatieve oplossingen voor maatschappelijke 
vraagstukken te komen. De CityDeal Gelrestad is juist bedoeld om belemmeringen die innovatie in Food, Health en Energy in de weg staat op te lossen.  

 De Radbouduniversiteit, Wageningenuniversiteit en Hogeschool Arnhem Nijmegen helpen bij het in kaart brengen van de knelpunten.  

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

78 160706.4 Nijmegen, stad in 
verbinding 

6 juli 2016 B. Frings Zorg & 
Welzijn 

GroenLinks P. Boekhorst Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  

- Nijmegen heeft laten zien dat de noodopvang van 3000 vluchtelingen dankzij inzet van vele vrijwilligers zo goed mogelijk is verlopen;  

- Er binnenkort een nieuwe noodopvang zal starten voor 500 vluchtelingen;  

- De komende jaren honderden statushouders in onze stad komen te wonen;  

- Het van belang is al deze nieuwe Nijmegenaren wegwijs te maken in onze stad, hun sociale netwerk te versterken en het contact tussen nieuwe en oude 

stadgenoten tot stand te brengen;  

- Hiervoor concrete plannen zijn gemaakt door enkele bewezen professionals op dit gebied;  

Roept het college op  
In de begroting 2017-2020 budget te reserveren voor plannen die inzetten op verbinding tussen vluchtelingen, statushouders en andere Nijmegenaren.  

Voortgang: December: 
Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. september jl.. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. De eerste opvang (noodopvang) van vluchtelingen geschiedt onder verantwoordelijkheid en bekostiging van het Rijk, in casus het COA. Niet 
te min zijn wij bereid om vrijwilligersactiviteiten rondom de eerste opvang in beperkte mate te faciliteren. Het beschikbaar maken van informatie voor vluchtelingen kan daarvan onderdeel zijn. 
Deze informatie is grotendeels algemeen van aard en via social media landelijk, zelfs wereldwijd, beschikbaar. Daarin zien wij maar heel beperkt een aandeel voor onze gemeente.  
Anderzijds wordt er op dit moment gewerkt aan vernieuwing en intensivering van beleid en inzet op het inburgeren en integreren van statushouders. Daarvoor hebben wij ook extra middelen 
verkregen van het Rijk en daarbovenop hebben wij ook nog extra middelen gereserveerd in de begroting (400K voor 2016 en 400K voor 2017).  
De feitelijke besteding daarvan ligt nog niet volledig vast, hoewel een groot deel daarvan beschikbaar moet zijn voor bijvoorbeeld het verstrekken van bijstandsuitkeringen. Wij willen deze 
wens van uw raad daarbij wel meenemen, temeer omdat het passend verstrekken informatie&advies onderdeel is van de beleidsintensiveringen. Of alle (beleids)wensen passen binnen de 
gereserveerde middelen, is nog onduidelijk. Mochten er nadere afwegingen gemaakt moeten worden, dan komen wij daar bij de voorjaarsnota met uw raad over te spreken. 
Daarnaast is voor dit jaar een projectbudget geraamd. We kijken of daarbinnen een eventueel tijdelijke overbrugging gevonden kan worden voor nieuwe wenselijke activiteiten. Daarbij denken 
wij aan informatie&advies, maar ook aan de invoering van de participatieverklaring. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

79 160706.5 Zorg voor 
mantelzorgers 

6 juli 2016 B. Frings Zorg & 
Welzijn 

GroenLinks N. Vergunst Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  

- Veel mensen in onze stad een zware verantwoordelijkheid en taak hebben om te zorgen voor iemand uit hun directe sociale omgeving;  

- De gemeente als financiële blijk van waardering hiervoor een bedrag geeft aan mantelzorgers;  

- Dit bedrag in 2015 is verlaagd van 200 euro naar 150 euro, omdat verwacht werd dat het budget niet toereikend zou zijn;  
- In 2015 minder aanvragen zijn ingediend en verstrekt dan begroot en een groot deel van het budget niet is besteed;  

- Te verwachten is dat ook in 2016 en volgende jaren er voldoende financiële ruimte is om het bedrag weer terug te brengen naar 200 euro;  
Roept het college op  
Om binnen het budget voor het mantelzorgcompliment voor 2016 en volgende jaren het bedrag voor het mantelzorgcompliment weer terug te brengen naar 200 euro.  

Voortgang: December: 
Per 1 januari 2017 wordt het Nijmeegse Financieel besluit aangepast. We vermelden hierin dat het bedrag voor een mantelzorgcompliment 
€ 200 bedraagt. Ook de back office Wmo en het KCC zijn op de hoogte gebracht van de wijziging van het bedrag per 1 januari 2017. 
Aanvragen die vanaf 1 januari 2017 ontvangen worden zullen volgens de nieuwe norm worden uitbetaald.  
Vanaf 1 januari 2017 starten wij weer onze reguliere berichtgeving via De Brug, Facebook, Twitter etc. en de zorgprofessionals waarin 
mensen op de hoogte gebracht worden van het mantelzorgcompliment.  Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Omdat wij zowel in 2015 als in 2016 (de eerste 2 jaar waarin het gemeentelijke mantelzorgcompliment wordt verstrekt) constateren dat het 
aantal aanvragen voor het compliment achterblijft bij hetgeen begroot is, zien wij mogelijkheden om het bedrag aan te passen naar € 200 zoals dat voorheen ook door de Sociale 
Verzekeringsbank verstrekt werd.  
In het financieel besluit gemeente Nijmegen Wmo 2016 is het bedrag voor het mantelzorgcompliment vastgelegd. Dit is nu vastgelegd op € 150 per zorgvrager per jaar.  
Wij streven er naar om het verhoogde bedrag per 1-1-2017 in te laten gaan opdat wij ook tijd hebben het Financieel Besluit Wmo aan te passen.  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

80 160706.6 Wat heb ik nou aan mijn brug 
hangen? 

6 juli 2016 H. Tiemens Mobiliteit GroenLinks P. Oomen Nee 

 

Inhoud motie: De raad, bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  
• Sinds de opening van het eiland Veur Lent gebleken is dat mensen vanuit Nijmegen op mooie dagen graag op de fiets naar het eiland gaan;  
• Fietsers niet de fiets aan de hand meenemen naar beneden;  
• Fietsers evenmin omfietsen via Lent;  
• Daardoor veel fietsen op de brug gestald worden;  
• Dit vanuit verkeersveiligheid geen gewenste situatie is;  
• Bezoekers aan het eiland het bovendien als een nadeel ervaren dat ze de fiets niet gemakkelijk mee kunnen nemen;  
Constaterende dat:  
• In het coalitieakkoord is afgesproken dat de haalbaarheid van infrastructurele fietsvoorzieningen op Veur Lent (betere op- en afritten voor fietsers vanaf de bruggen) o.a. worden 
afgewogen binnen het extra geld voor fietsbeleid;  
• De in het coalitieakkoord afgesproken gewenste fietspadverbreding van de Waalbrug niet haalbaar is en het college de raad een voorstel zal voorleggen over de besteding van dit 
vrijvallende krediet;  
Roept het college op:  
De raad voor te stellen het vrijvallende krediet t.b.v. de fietspadverbreding van de Waalbrug in te zetten voor infrastructurele fietsvoorzieningen op Veur Lent (betere op- en afritten 
voor fietsers vanaf de bruggen alsook voor verbeterde toegankelijkheid (rolstoelen, rollators, kinderwagens etc) en bovendien voor het verkeersveiliger maken van snelfietsroutes;  

Voortgang: December: 
Status ongewijzigd. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. De bereikbaarheid en toegankelijkheid van de Waalzone (Veur Lent, Lentse Warande etc.) voor fietsers en ander langzaam verkeer 
heeft onze aandacht.  
Wij streven ernaar de bereikbaarheid per fiets te optimaliseren, ook omdat er veel vraag naar is. Dat betreft de verbinding vanaf de Waalbrug en Snelbinder naar eiland Veur Lent, 
maar ook de Waalbrug naar de binnenstad en vanaf de Snelbinder naar de binnenstad/Nijmegen West. We onderzoeken daarbij befietsbare of berolbare voorzieningen (hellingbanen 
ed.) van en naar de bruggen, die ook te gebruiken zijn door e-fietsers of andere voertuigen die nu geen gebruik kunnen maken van de trappen naar de bruggen.   
Nieuwe infrastructuur is kostbaar. Ons voornemen is te onderzoeken of we het vrijvallende krediet van de fietspadverbreding Waalbrug hiervoor in kunnen zetten en leggen dit zo 
mogelijk voor aan uw raad.  Door goede en fietsvriendelijke opgangen te maken verwachten we dat de onveiligheid door geparkeerde fietsen op de bruggen zal afnemen.  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

81 160706.7 N1 duurzame 
samenwerking van lokale 
en regionale media 

6 juli 2016 B. Velthuis C&C&C GroenLinks C. Daemen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 6 juli 2016,  
Overwegende dat;  
- Nl sinds medio 2014 met een nieuw bestuur een herstart heeft gemaakt met de herstructurering van de organisatie;  
- Dat de afgelopen maanden heeft geleid tot een klein nieuw team van professionele krachten met in korte tijd een zichtbare kwaliteitsverbetering;  
Door eenmalig en voor de laatste keer Nl extra financieel te ondersteunen Nl de kans krijgt om te overleven, een stabiele organisatie kan vormen die gaat bijdragen aan de oprichting 
van een streekomroep per 1 januari 2018;  
- De te vormen streekomroep in het Rijk van Nijmegen zal leiden tot een verdere professionalisering van een omroeporganisatie waarin samenwerking en vernieuwing centraal staan 
EN zal leiden tot een efficiëntere organisatie met een lagere behoefte aan bekostiging vanuit de gemeente.  
Constaterende dat;  

- Een onderzoek naar een regionaal mediacentrum uitgevoerd is zoals beoogd in het coalitieakkoord, gericht op partners in de wijde regio (Ede, Apeldoorn, Arnhem, 
Wageningen) en dit niet kan rekenen op voldoende draagvlak bij die partners.  

- De Raad het van belang vindt dat Nl samenwerkt met andere lokale en regionale media. Het College heeft geconstateerd dat het oprichten van een streekomroep in 
samenwerking met Beuningen, Druten, Berg en Dal, Heumen, Mook en Middelaar, Nijmegen en Wijchen wel kan rekenen op voldoende draagvlak.  

- Richting een streekomroep inmiddels eerste stappen zijn gezet door de genoemde gemeentes en Nijmegen, Heumen, Mook en Middelaar al een intentieovereenkomst zijn 
aangegaan.  

- Nl gebaat is bij een gezonde financiële positie om de verdere professionalisering en totstandkoming van de streekomroep mogelijk te maken, en deze gezonde financiële 
positie gebaat is bij consistentie inkomsten.  

- Het college stelt dat na de totstandkoming van de streekomroep, die op 01-01-2018 is voorzien, er een lagere behoefte aan bekostiging zal zijn, omdat vanaf dat moment de 
gezamenlijke gemeenten in de streek verantwoordelijk zijn voor de bekostiging. Hoeveel lager is pas in te schatten als duidelijk is hoeveel gemeenten meedoen en hoe de 
begroting van die streekomroep eruit gaat zien  

- Ondanks de kwalitatieve verbeteringen de eigen inkomsten van Nl achterblijven en er een financiële prikkel moet blijven bestaan om de verdere professionalisering, het 
oprichten van een streekomroep en het verlagen van de bekostigingsbehoefte vanuit de gemeente te realiseren.  

- De middelen die we ter beschikking stellen voor lokale media niet alleen ten goede mag komen ten gunste van één organisatie, maar een stimulans moet zijn voor een rijk 
medialandschap in de regio.  

Roept het college op om;  
1. De extra financiële bijdrage (C 130.000 euro in 2016, C 180.000 in 2017) aan duidelijke voorwaarden en ijkpunten te verbinden en gefaseerd uit te keren.  
2. Ook andere lokale en regionale media dan alleen Nl te betrekken in de samenwerking en het  creëren van een rijk medialandschap,  
3. In gezamenlijkheid met Nl en andere lokale en regionale media in overleg te treden met de betrokken gemeentes om tot haalbare voorwaarden, ijkpunten en een gefaseerde 
uitkering  te komen.  
4. Om voor de besluitvorming over de begroting 2017-2020 deze heldere voorwaarden en het aantal ijkpunten verbonden aan een gefaseerde uitkering van de extra financiële bijdrage 
ter goedkeuring aan de raad voor te leggen.  

Voortgang: December: 
Op 4 oktober hebben we besloten om een aanvullende subsidie toe te kennen aan N1. Aan deze subsidie hebben we prestaties 
verbonden. Hierover hebben wij u bij brief van 4 oktober 2016 geïnformeerd. Wij beschouwen de motie hiermee als uitgevoerd en 
stellen voor om deze af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Vanwege de financiële positie van N1 gaan we de extra subsidie voor 2016 en 2017 zo snel mogelijk verlenen; vanzelfsprekend 
verbinden we voorwaarden aan de subsidie en wordt de subsidie per kwartaal uitbetaald. 
Het proces van de vorming van een streekomroep kent zijn eigen dynamiek en plan van aanpak onder aansturing van een landelijke projectleider vanuit de Nederlandse Lokale 
Publieke Omroep (NLPO). We houden nauw contact en gaan zeker met de betrokken omroepen en gemeenten praten om de vorming van een streekomroep te stimuleren en na te 
denken over de voorwaarden waaronder de streekomroep vanaf 1-1-2018 gezamenlijk gefinancierd gaat worden. 
Voorafgaand aan de vaststelling van de begroting 2017-2020 wordt uw raad geïnformeerd  over de voortgang van het proces om te komen tot een streekomroep per 1 januari 2018. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

82 160706.8 Een kroonjaar mag best wat 
kosten maar niet teveel 

6 juli 2016 B. van Hees C&C&C GroenLinks P. Boekhorst Ja 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  

- 2016 een prachtig kroonjaar is voor onze stad met talrijke evenementen;  
- Deze evenementen veelal door bewoners en ondernemers worden georganiseerd; Hiervoor in de stadsbegroting 2016-2019 een budget van maar liefst 790.000 euro 

beschikbaar is gesteld;  
- Ondanks dit forse budget het college halverwege het jaar al een financiële claim neerlegt van 55.000 euro vanwege een dreigend tekort;  
- Er nog een half jaar resteert om bij te sturen en dit tekort binnen het beschikbare budget op te lossen;  

Roept het college op  
In de begroting 2017-2020 de knelpunten voor het kroonjaar 2016 a 55.000 euro binnen  het budget op te lossen, zodat een claim voor eenmalig geld van tafel gaat;  

Voortgang: December: 
We hebben dusdanig bijgestuurd dat we binnen het budget van het kroonjaar blijven. De motie beschouwen wij als uitgevoerd en 
stellen voor om deze af te voeren. 
  
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. We zullen binnen het beschikbare budget op zoek gaan naar de benodigde middelen; dat kan betekenen dat het budget voor sociale 
en economische innovatie projecten verlaagd moet worden. 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

83 160706.9 Nijmegen kan nóg 
groener 

6 juli 2016 B. Velthuis C&C&C  GroenLinks L. Westerveld Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  

- Een groene buurt bijdraagt aan het welzijn en de gezondheid van mensen;  
- Nijmegenaren bij internetpeilingen en inspraak massaal kiezen voor een groene omgeving;  
- Vergroening van de stad een voor bewoners én bezoekers aantrekkelijke vorm van citydressing is;  
- Er plannen zijn om centrum en stationsplein te vergroenen en de binnenstad autoluw te maken, maar het nog jaren kan duren voor deze plannen zijn gerealiseerd; Tijdelijk groen 

een mooie manier is om die termijn te overbruggen.  
Constaterende dat:  

- In andere steden goede ervaringen zijn met pop-up parken;  
- Deze parken een uitstekende oplossing zijn om delen van de stad tijdelijk te vergroenen totdat permanente aanpassingen zijn gemaakt.  

Roept het college op:  
- Een deel van het bedrag van 175.000 euro voor citydressing uit de zomernota te investeren in pop-up parken op Kelfkensbos, de Burchtstraat en het Stationsplein;  
- Zo snel mogelijk te starten, zodat de eerste pop-up parken in het voorjaar van 2017 staan.  

Voortgang: December: 
Op 6 december hebben wij uw raad middels een brief geïnformeerd over deze motie. Wij hopen dat wij hiermee voldoende invulling 
hebben gegeven aan deze motie en stellen voor om deze af te voeren. 
 

 

  



 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie 
afvoeren 

84 160706.10 Geen bezuiniging op werk 
en inkomen 

6 juli 2016  J. Zoetelief Inkomen & 
Armoedebestrijding 

PvdA R. Zwart Nee 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen, bijeen op 6 juli 2016,  
Overwegende dat:  
- Het college in de Zomernota voorstelt een bezuiniging van € 1 miljoen door te voeren op de bijzondere bijstand (vergoeding voor duurzame gebruiksgoederen);  
- Het college in de Zomernota voorstelt om € 1 miljoen te bezuinigen op het re-integratiebudget; - De cliëntenraad in zijn advies (juni 2016) de voorgenomen bezuiniging op de 
bijzondere bijstand grotendeels afwijst, o.a. met het argument dat de Nijmeegse vergoedingen hiermee onder de Nibud-norm komen;  
- Dat het regionaal werkbedrijf in de startblokken staat om samen met regionale werkgevers zo veel mogelijk werkzoekenden aan een baan te helpen;  
Roept het college op om:  
- de voorgestelde bezuiniging op de gebruikskosten voor duurzame gebruiksgoederen te schrappen, in lijn met het advies van de Cliëntenraad;  
- de korting op het re-integratiebudget van € 1 miljoen te schrappen;  
- dit te dekken door meer inzet op het beperken van de instroom en het vergroten van de uitstroom, waarbij we op een respectvolle en stimulerende manier met mensen blijven 
omgaan;  
- bij de behandeling van de Stadsbegroting 2017-2020 (oktober 2016) een voorstel aan de Raad aan te bieden met duidelijke financiële doelstellingen alsmede mogelijke oplossingen 
bij het niet-realiseren van de beoogde doelstellingen.  

Voortgang: December: 
Ons college heeft uw raad per brief geïnformeerd over de uitvoering van deze motie. De conclusie was dat de motie wel uitgevoerd 
wordt, omdat we het van groot belang vinden het aantal bijstandsgerechtigden te reduceren. Tegelijkertijd is aangegeven dat dit 
vanwege de werking van de vangnetregeling op korte termijn financieel geen effect zal hebben. Om die reden heeft in de 
Stadsbegroting alternatieve besluitvorming heeft plaatsgevonden. Desalniettemin is de opdracht geformuleerd om te komen tot een 
ambitieus plan om inkomsten en uitgaven op het product Inkomen meer in verhouding te brengen. Besluitvorming over dit plan vindt 
plaats in de Zomernota. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie willen we op een andere wijze uitvoeren. Over hoe we de motie gaan uitvoeren verwijzen we naar de tekst in de Stadsbegroting 2017-2020.  

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

85 160706.11 Zeg, ken jij de 
ombudsman 

6 juli 2016 B. Frings Zorg & 
Welzijn 

PvdA R. Zwart Ja 

 
Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen, bijeen op 6 juli 2016  

Constaterende dat:  
- veel burgers voor hun wettelijke rechten en ondersteuning afhankelijk zijn van de gemeente.  
- er de laatste twee jaar bij de gemeente Nijmegen een paar duizend klachten en bezwaren zijn binnengekomen betreffende het sociale domein (zorg en inkomen).  
- dat het hebben van een gemeentelijke ombudsfunctie wettelijk verplicht is.  
Overwegende dat:  
- dat een stap naar de rechter voor het afdwingen van rechten en gemeentelijke steun voor veel mensen een drempel is waardoor mogelijk wettelijke rechten niet worden verkregen. er door 
de decentralisaties veel beslismacht bij de gemeente is komen te liggen (die diep ingrijpt in de dagelijkse praktijk van kwetsbare mensen) die vraagt om een voldoende tegenmacht.  
- de huidige invulling van de ombudsfunctie onvoldoende leeft bij Nijmegenaren gezien het lage aantal (2014: 24 en 2015: 75) klachten (op dit moment is Nijmegen aangesloten bij de 
landelijke ombudsman).  
- een ombudsfunctie bezwaren van burgers voortijdig kan ondervangen waardoor langlopende klachtenprocedures kunnen worden voorkomen.  
- een lokale ombudsman beter bekend is met praktijk van de Nijmeegse gemeentelijke instellingen dan een landelijke waardoor die effectiever kan optreden.  
Roept het college op om:  
- onderzoek te doen naar de meerwaarde van een onafhankelijke en adequaat toegeruste ombudsfunctie en de Raad hierover voor het einde van het jaar te informeren.  

Voortgang: December: 
Wij hebben uw raad in september 2016 geïnformeerd hierover. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
September 2016: Wij hebben uw motie in beraad genomen en komen tot de conclusie dat een lokale ombudsfunctie geen toegevoegde waarde heeft, omdat er in Nijmegen reeds diverse 
mogelijkheden zijn om knelpunten, klachten en bezwaren aan te kaarten. Hierbij is het onderscheid van belang tussen klachten (die met name gaan over het proces, de bejegening, etc.) en 
(inhoudelijke) bezwaren die ingediend kunnen worden tegen een (indicatie)besluit. Bij bezwaren is er ook de mogelijkheid om in beroep te gaan bij de rechter. 
Gemeente Nijmegen heeft de volgende zaken georganiseerd voor het aankaarten van knelpunten, klachten en bezwaren: 

-        De vertrouwenspersoon voor jeugdhulp en Wmo bij Zorgbelang, die bemiddelt en mensen ondersteunt bij het indienen van klachten of bezwaren en ook signaalrapportages opstelt 
op basis waarvan wij een beeld krijgen van trends in knelpunten in de zorg. 

-        Wat betreft klachten over de SWT’s, is de eerste stap om de klacht te bespreken met de teamleider (informele afhandeling); in de meeste gevallen is dit afdoende. Als de informele 
afhandeling onbevredigend is, hebben de Nijmeegse SWT’s een onafhankelijke klachtenregeling en klachtencommissie. 

-        Iedere gecontracteerde zorginstelling moet beschikken over een onafhankelijke klachtenregeling en klachtencommissie. 
-        Het Wmo-toezicht (bij de GGD) en de landelijke jeugdinspecties doen o.a. onderzoek naar aanleiding van signalen over knelpunten in (de kwaliteit van) ondersteuning of 

voorzieningen. 
-      Zowel bij bezwaren als klachten proberen we er gemeentebreed, dus ook bij Zorg en inkomen, altijd eerst uit te komen via informele afhandeling oftewel pre-mediation. We nemen 

snel contact op en proberen zaken op te lossen. We bezien steeds of we deze manier van werken kunnen uitbreiden. Zo zijn we van plan om bij een negatieve beschikking op het 
gebied van Inkomen vooraf contact op te nemen met de klant. Verder nemen we ook mondelinge klachten in behandeling en klachten kunnen ingediend worden via de website van 
gemeente Nijmegen, een optie waar veel mensen gebruik van maken. 

 -    Gemeentebreed handelen we ongeveer 90% van de gevallen op informele wijze af. Lukt dat niet, dan maken we het formeel met een formele klachtbeslissing. In deze beslissing 
staat altijd opgenomen dat de stap naar de Nationale ombudsman kan worden genomen, met telefoonnummer en postadres erbij. De Nationale ombudsman heeft veel kennis en 
expertise en komt als ze het nodig vinden ook gewoon naar Nijmegen. Onze contacten met de medewerkers van de  Nationale ombudsman zijn goed. Het feit dat de Nationale 
Ombudsman niet zoveel klachten krijgen, komt door het gegeven dat we zelf de meeste klachten informeel en naar tevredenheid afhandelen. Overigens heeft ook het bureau 
Nationale ombudsman de werkwijze dat ze eerst kijken of zaken informeel kunnen worden opgelost. Lukt dat niet, dan pas wordt het een formeel onderzoek en alleen de formele 
onderzoeken worden (ook) bij de Nationale ombudsman meegeteld. 

Daarnaast is er de mogelijkheid om een onafhankelijke cliëntondersteuner in te schakelen die een cliënt kan bijstaan bij een keukentafelgesprek, via het Zelfregiecentrum of MEE. 
 Per saldo vertoont door al deze ontwikkelingen, ondanks de forse uitbreiding van taken, het aantal formele klachten op het gebied van Zorg & Welzijn een dalende trend. Het merendeel van 
de klachten en bezwaren die over het sociale domein bij gemeente Nijmegen binnenkomen, betreffen ‘inkomen’. Wat betreft bezwaren; deze zijn in 2015 nauwelijks binnen gekomen over 
nieuwe Wmo- en Jeugdhulpvoorzieningen (4 i.k.v. Jeugdwet en 5 i.k.v. beschermd wonen Wmo).  
In 2015 kwamen in totaal 151 bezwaren binnen, wat een stijging met 91 bezwaren impliceert. Deze stijging komt volledig op het conto van het wegvallen van de Wmo-
vervoerskostenvergoeding (klassieke Wmo). 
Kortom, wij achten de aansluiting bij de landelijke ombudsfunctie voldoende als sluitstuk op bovenstaande mogelijkheden. Het geheel overziend vinden wij een investering in een 
ombudsfunctie voor Nijmegen niet opwegen tegen het gegeven dat dit ten koste zou gaan van geld dat we kunnen besteden aan activiteiten, voorzieningen en zorg voor mensen. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke avond Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

86 160706.12 Divers is sterk 6 juli 2016 B. Frings Zorg & Welzijn PvdA A. Selman Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van de gemeente Nijmegen, bijeen op 6 juli 2016  
Constaterende dat:  
- Het belang van diversiteit benadrukt wordt in het coalitieakkoord 2014-2018.  
- In het coalitieakkoord een coördinerend wethouder is aangesteld om diversiteit in het programma Zorg en Welzijn en binnen de gemeente Nijmegen hoog op de agenda te zetten.  
- De gemeente Nijmegen en alle gesubsidieerde instellingen een afspiegeling moeten zijn van de samenleving.  
- We met ons aanbod zoveel mogelijk bewoners willen bereiken.  
- Diversiteit een positieve invloed heeft en zorgt voor een inclusieve samenleving.  
Overwegende dat:  
- Diversiteit nog steeds onvoldoende aanwezig is binnen veel instellingen en organisaties waar de gemeente mee samenwerkt.  
- Diversiteit opgenomen is in de prestatieafspraken met meerdere instellingen (o.a. zorg en welzijn, onderwijs, en woningcorporaties), zonder consequentie bij het niet nakomen van de 
afspraken hieromtrent.  
Spreekt uit:  
- Dat een vertegenwoordiging van de Raad in gesprek gaat met de instellingen om de problematiek van dit thema verder uit te diepen en mogelijke oplossingsrichtingen te formuleren.  
Roept het college op om:  
1. Om in het najaar met een concreet voorstel over diversiteit, en de monitoring daarvan naar de raad te komen.  
2. In dit voorstel duidelijke doelstellingen te formuleren.  
3. De raad periodiek hierover te informeren.  

Voortgang: December: 
Op korte termijn biedt ons college uw raad een overzicht  aan van de stand van zaken en de ontwikkellijnen van de uitvoering van het 
diversiteitsbeleid, in het bijzonder met betrekking tot het cultuursensitieve zorg en dienstverlening. Wij stellen voor om deze motie nog niet 
af te voeren. 
 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Om diversiteit te concretiseren en bestendigen zullen we in het najaar van 2016 een overzicht weergeven van de belangrijkste problemen 
met betrekking tot diversiteit en cultuur sensitief werken op verschillende niveaus. Daarbij zal ook worden aangegeven wat er tot nog toe wordt gedaan in relatie tot de problematiek. Op basis 
van de inventarisatie gaan we met uw raad in gesprek over een aan te brengen focus en daaropvolgend over doelstellingen, resultaten en monitoring. 

 

  



 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

87 160706.13 Verduurzaam 
samen 

6 juli 2016 H. Tiemens Duurzaamheid PvdA R. Zwart Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De Gemeenteraad, bijeen in vergadering op 6 juli 2016,  
Constaterende dat:  
- Nijmegen in 2045 energieneutraal wil zijn.  
- In 2015 zo'n 59% van de huishoudens in een huurwoning (sociaal of particulier) woont.  
- In de Zomernota de interventies voor verduurzaming uitsluitend gericht zijn op corporaties en woningeigenaren.  
Overwegende dat:  
- Er vele Nijmeegse huurders willen bijdragen aan onze ambitie om energieneutraal te worden.  
- De mogelijkheid om duurzaam te wonen niet afhankelijk mag zijn van inkomen of het eigenaarschap van een woning.  
- De verduurzaming van huishoudens niet uitsluitend afhankelijk moet zijn van de bereidheid en keuzes van de woningcorporaties.  
- De balans tussen interventies voor verduurzaming voor huurders en eigenaren in de Zomernota niet overeenkomt met de daadwerkelijke verhouding.  
Roept het college op om:  
1. met voorstellen te komen die huurders in staat stellen zelfstandig te verduurzamen, onafhankelijk van de corporaties, en hoe de gemeente hierin gaat faciliteren.  
2. Te inventariseren welke regelgevingen bij corporaties in de weg zit voor huurders om zelfstandig te verduurzamen en hier met de corporaties het gesprek over aan te gaan.  

Voortgang: December: 
Op 14 december 2016 hebben we met de zeven corporaties en de huurdersbelangenverenigingen de prestatieafspraken ondertekend. 
Over de inhoud van deze afspraken hebben wij u per brief geïnformeerd (registratienummer RO10/16.0010996). Het geheel van afspraken 
over duurzaamheid heeft Nijmegen de landelijke “StookjeRijktrofee 2016” opgeleverd vanwege de groenste prestatieafspraken.  
 
In de overeenkomsten is de afspraak vastgelegd dat een tripartite proces wordt gestart waarin de partijen samen scenario’s ontwikkelen 
die zicht geven op de haalbaarheid van een  energieneutrale woningvoorraad. Deze scenario’s worden in de eerste helft van 2017 
opgesteld en laten zien op welke wijze de stip op de horizon kan worden bereikt en wat de inzet en bijdrage van partijen hierbij is. De 
gemeente regisseert dit proces, in lijn met de raadswens om een actievere houding aan te nemen dan faciliterend. Het tripartite proces is 
er ook nadrukkelijk op gericht om huurders actief te betrekken bij de realisatie van duurzaamheidsambities. 
 
De wens dat de corporaties huurders toestemming geven om zelf duurzaamheidsmaatregelen te nemen is ook in de afspraken 
meegenomen. In alle overeenkomsten is opgenomen dat de corporaties waar mogelijk en passend binnen hun Zelf Aangebrachte 
Voorzieningen (ZAV)-beleid initiatieven van huurders om zelf duurzaamheidsmaatregelen te nemen aan hun woning ondersteunen. Dit 
was overigens al de praktijk. Corporaties geven hierbij aan dat de animo onder huurders hiervoor tot op heden beperkt is. Ons college 
herkent dit beeld. Om meer te stimuleren gaan we via de bestaande (wijk)netwerken in het sociaal domein huurders attenderen op 
energiebesparingsmogelijkheden. Dit komt ten goede aan zowel duurzaamheids- als betaalbaarheidsdoelstellingen. 
 
De verdere uitwerking loopt zoals gemeld via het opstellen van de scenario’s richting energieneutrale corporatieve voorraad. Hierin wordt 
de bijdrage van huurders aan energiebesparing expliciet gemaakt.  
We gaan ervanuit dat hiermee de motie is uitgevoerd. We houden uw raad op de hoogte over de voortgang van de uitvoering van de 
prestatieafspraken en de ontwikkeling van de scenario’s. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. We maken momenteel prestatieafspraken met de woningcorporaties én de huurdersbelangenverenigingen. We hebben middels de 
raadsbrief “Tussenstand prestatieafspraken woningcorporaties” de stand van zaken gemeld. Daarin laten we weten dat wij samen met alle corporaties en huurdersbelangenverenigingen een 
proces starten dat zich richt op energieneutraliteit. De gezamenlijke inzet in zo´n proces is door zowel huurders als corporaties de afgelopen periode onderschreven. Daarmee sluit deze motie 
goed aan bij de intenties van de drie partijen.  
Tijdens de gesprekken over de prestatieafspraken en duurzaamheid hebben we ook over eigen initiatieven vanuit de huurders gesproken. Zo is afgesproken dat het jaarlijks budget dat wij 
vanuit programma Duurzaamheid ter beschikking hebben om sociale huurwoningen versneld en vergaand te verduurzamen, óók voor goede initiatieven vanuit huurdersbelangenverenigingen 
ter beschikking te stellen. 



Het bedenken van voorstellen en het nemen van maatregelen, los en onafhankelijk van de corporaties, vinden wij in dit kader niet wenselijk. De drie partijen hebben juist aangegeven sámen 
te willen werken aan het verduurzamen van de woningen. We willen daarom graag met voorstellen komen die huurders in staat stellen zelfstandig te verduurzamen en willen inventariseren 
welke regelgeving bij corporaties in de weg zitten, maar dat doen we dan wel in gezamenlijkheid. 
We moeten realistisch zijn over de mogelijkheden die huurders hebben om zelfstandig en onafhankelijk van de corporaties de woningen te verduurzamen. De woningcorporatie (of particuliere 
verhuurder) is en blijft eigenaar van de woning en moet een stem krijgen indien de huurder de woning wil aanpassen.  We willen bijvoorbeeld voorkomen dat een huurder maatregelen treft die 
van onvoldoende kwaliteit zijn of maatregelen wil nemen, die de corporatie al op de planning heeft staan. Ook hebben we te maken met het zogenaamde split incentive: voor veel huurders in 
het weinig interessant zelf geld te investeren in een andermans woning, terwijl de eigenaar profijt heeft omdat de woning in waarde toeneemt. 
We nemen het bedenken van voorstellen en het inventariseren van belemmerende regelgeving mee in ons gezamenlijk proces om tot een energieneutrale sociale huurvoorraad te komen. 
Voor eind 2016 geven we uw raad hierover een terugmelding. 

 

 

Motie Registratienummer Onderwerp Datum 
politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

88 160706.14 De vergeten kracht 
van Nijmegen 

6 juli 2016 J. Zoetelief Economie & 
Werk 

CDA M. Buck Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 6 juli 2016,  
Constaterende dat:  
• Sinds 2014 de werkeloosheid licht daalt in Nederland  
• Deze dalende werkeloosheidscijfers grotendeels te danken zijn aan het aantal jongeren dat werk vindt  
• De werkeloosheid onder 50-plussers niet is gedaald, maar is blijven stijgen  
• In vergelijking met andere Europese lidstaten, Nederland een relatief hoog aantal inwoners heeft die langdurig werkeloos zijn  
• Een groot deel van deze groep langdurig werklozen ouder is dan 50 (40%)  
Overwegende dat:  
• Het niet wenselijk is dat nog steeds veel Nijmeegse inwoners boven de 50 langdurig  werkeloos zijn  
• Er verschillende initiatieven zijn om deze problematiek aan te pakken  
• Deze initiatieven elkaar zouden kunnen versterken, zodat er één integrale aanpak ontwikkeld wordt om 50-plussers aan een passende baan te helpen  
Roept het College op om:  
1. een integrale aanpak te ontwikkelen om de werkloosheid onder 50 plussers te verminderen  
2. hierbij gebruik te maken van expertise van verschillende organisaties die hier, al dan niet vanuit de overheid, mee bezig zijn  
3. De raad binnen een half jaar te rapporteren over haar bevindingen  

Voortgang: December: 
Het is helaas niet gelukt om nog voor het eind van 2016 de gevraagde aanpak te ontwikkelen. Wij zullen hier zo snel mogelijk inhoudelijk 
over aan uw raad rapporteren. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
September 2016 Deze motie gaan we uitvoeren. Wij onderzoeken nog op welke manier we de aanpak van werkloosheid onder 50-plussers concreet vorm kunnen geven. Zoals in de motie 
wordt gevraagd, zullen wij hierover eind 2016 over rapporteren aan uw raad. 

 

  



 

 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

89 160706.15 Motie Hillen 2.0 – 
Archeologie thuis 

6 juli 2016 B. van Hees C&C&C DNF W. Grutters Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 6 juli 2016,  
Constaterende dat;  

- In de, door het college uitgevoerde evaluatie van "Motie 1-lillen" mooie archeologische resultaten die anders niet bekend zouden zijn duidelijk naar voren zijn gekomen.  
- De evaluatie het belang van de gedane archeologische vondsten onderschrijft  
- De evaluatie helder maakt dat de vrijwillige participatie van de Nijmeegse burgers aan archeologisch onderzoek, zelfs zonder absoluut wettelijke noodzakelijkheid, draagvlak 

heeft en de Nijmegenaren daarmee aangeven hart te hebben voor alles wat met de oudste stad van Nederland te maken heeft.  
Overwegende dat;  
• Juist de dichte bebouwing van Nijmegen op zo belangrijke historische grond de oorzaak er van is dat bij elke grondberoering er een mogelijkheid bestaat dat er "wel een Romein naar 
boven komt" en archeologisch onderzoek bijdraagt aan de zichtbaarheid van cultuurhistorie en de profilering als oudste stad van Nederland  
• Stadsarcheologen als gevolg van de pilot aangeven dat een vast beleid hierop een belangrijke bijdrage aan archeologische informatie kan geven en het stoppen met archeologische 
opgravingen bij vergunning vrije bouwactiviteiten daarom niet wenselijk is omdat daardoor veel waardevolle informatie verloren gaat.  
• Uit de nieuwe berekeningen van onze middelen die we uit het gemeentefonds krijgen blijkt dat de maatstaf omgevingsadressen dichtheid groter is en dit zal leiden tot een structureel 
en substantieel voordeel in de toekomst.  
Roept het college op om;  
1. De uitvoering van de motie Hillen 1.0 om te zetten in structureel beleid.  
2. Hiervoor structureel € 50,000,- per jaar op te nemen in de begroting en dit te dekken uit de algemene middelen.  

Voortgang: December: 
We hebben de motie Hillen1.0 structureel opgenomen in ons beleid. Hiermee hebben we de motie uitgevoerd en stellen voor om deze 
af te voeren. 
 
 
September 2016: We voeren deze motie uit. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

90 160706.16 Valkhof verdient nu 
doorstart 

6 juli 2016 B. van Hees C&C&C DNF W. Grutters Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 6 juli 2016,  
Constaterende dat: 
Er budget is gereserveerd voor de restauratie/herinrichting van het Valkhofpark. 
Er in afwachting van de ontwikkeling van de Donjon niet gestart wordt met deze herinrichting.  
Er een Voorlopig Ontwerp is gemaakt voor het Valkhofpark, en deze nog uitgewerkt moet worden naar een Definitief Ontwerp.  
 Overwegende dat:  

• Dat er geen enkele reden is om nu niet aan de slag te gaan met het verdere parkontwerp en het evenementbestendig maken van het park.  
• De huidige staat van het Valkhofpark niet strookt met het ambitieniveau en de monumentale status van het park.  
• De gebruiksvriendelijkheid voor het Valkhofpark voor zowel de dagelijkse parkbezoeker als voor festivals een impuls verdient  
• Deze gebruiksvriendelijkheid verbeterd kan worden door meer zonlicht in het park te brengen en permanente voorzieningen voor evenementen aan te brengen.  
• De Donjon geen belemmering hoeft te vormen voor de start van de restauratie/herinrichting van een groot deel van het park, aangezien de vloeroppervlakte van de Donjon 
zelf een zeer gering deel van het park beslaat, en ook de bouwterreininrichting slechts een deel van het park zal beslaan.  
• Het dus mogelijk is nu al te starten met de herinrichting en het gebruiksvriendelijk maken van het grootste deel van het park, zoals de randen en de looppaden rondom (en 
dit samen kan gaan met de in de Zomernota aangekondigde uitvoering van de restauratie van de burchtmuren).  
• Landschapsarchitecten adviseren om een bomenplan uit te werken zodat er meer zonlicht komt op het centrale veld van het park. Dit zorgt ervoor dat het gras zich 
makkelijker kan herstellen na festivals, en het park aantrekkelijker wordt om te verblijven.  
• Het wenselijk is om de bomen op het centrale veld geleidelijk aan te vervangen, omdat bij rooi de stobben niet uitgegraven mogen worden wegens de archeologische 
bescherming van het bodemarchief. Bij niet geleidelijke vervanging/rooi ontstaat het risico dat veel bomen ineens sneuvelen wegens ziekte (kastanjebomen) of einde 
levensduur, en er een groot veld van stobben ontstaat.  
Roept het college op:  
1. Na het zomerreces aan te vangen met een gefaseerd plan voor herinrichting/restauratie van het Valkhofpark te ontwikkelen, met daarin in ieder geval de herinrichting van 
de randen van het park met inbegrip van het treffen van permanente voorzieningen voor evenementen  
2. Een bomenplan uit te werken dat zorgt voor meer zonlicht op het veld en een geleidelijke vervanging van bomen  
3. Te bezien in hoeverre de westkant van het park aan de zijde van De Lindenberg juist de uitgelezen plek is om enerzijds de evenementen-faciliteiten zorgvuldig in te passen 
als ook te bezien in hoeverre hier (al dan niet semi-permanent) een trappartij van bovenpark naar Lindenberg een meerwaarde kan betekenen  

 

Voortgang: December: 
Binnen het juridisch kader van de ontwikkel- en realisatieovereenkomst met stg. Donjon Nijmegen, maken we afspraken over hoe het 
herstel van het Valkhofpark kan worden uitgevoerd, vooruitlopend op de (eventuele) nieuwbouw van de Donjon. De stg. Donjon is 
momenteel bezig om, overeenkomstig de verplichtingen uit de overeenkomst, de aanvraag voor omgevingsvergunning ten behoeve 
van de bouw van de Donjon voor te bereiden en deze vóór 1 januari 2017 bij de Omgevingsdienst Regio Nijmegen (ODRN) in te 
dienen. Eerder hebben we in ons bestuurlijk overleg duidelijk gemaakt dat deze peildatum een harde eis voor ons is om de 
samenwerking voort  te zetten. Bij brief van 6 december 2016 hebben wij u geïnformeerd over de voortgang. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 
 
September 2016: Voor de uitvoering van deze motie is de medewerking van de Stichting Donjon Nijmegen noodzakelijk. Als gemeente hebben we met de Stichting een ontwikkel- en 
realisatieovereenkomst gesloten. Deze overeenkomst betreft zowel de bouw van de Donjon als het herstellen van het Valkhofpark. De overeenkomst is het hiermee het juridisch kader 
waarbinnen we samen met de Stichting Donjon Nijmegen kunnen opereren. In een bestuurlijk overleg van 8 juli jl. hebben we een start gemaakt met de uitvoering van de motie.  De 
Stichting Donjon heeft aangegeven dat het uitwerken en realiseren van het park niet gehinderd wordt door de voortgang van de Donjon en dat zij voorrang zullen geven aan de 
uitvoering van het park. In het huidig ontwerp is rekening gehouden met de monumentale bomen, met het kunnen plaatsvinden van evenementen en de rekenschap dat het park een 
rijksmonumentale status heeft. Het huidig ontwerp houdt al rekening met een verbeterde relatie met de Lindenberg. Het onderzoek naar de oude muren heeft opgeleverd dat aan de 
westzijde nog een deel van de burcht aanwezig is. Bij de verdere uitwerking van het ontwerp van het park moet worden onderzocht wat de eventuele mogelijkheden zijn. 
Over het verdere verloop zullen wij u blijvend informeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 

afvoeren 

91 160706.17 AED Stadsbreed mét 
warm hart 

6 juli 2016 B. Frings Zorg & 
Welzijn 

DNF W. Grutters Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 6 juli 2016  
Overwegende dat;  
• Een van de belangrijkste toekomstige kantelingen in het sociale domein betreffende welzijn, zorg en gezondheid, een beweging naar preventie zal zijn en het gebruik van de AED een daad 
van het ultieme preventieve handelen is  
• Burgerparticipatie en netwerksamenwerking in onze stad daarbij leidend zullen zijn. Immers de overheid treedt steeds verder terug en gaat steeds meer uit van de eigen kracht en 
verantwoordelijkheid van burgers  
• Het belangrijk is om initiatieven vanuit de samenleving vooruit te helpen  
• Het stadsdeel Dukenburg met haar actieve burgers in onze stad het goede voorbeeld geeft  
• Stichting AED Dukenburg en de stuurgroep 1-lartslagNijmegen' dit project willen uitbreiden van stadsdeel Dukenburg naar de hele stad en hier een breed draagvlak voor is o.a. bij de 
specialisten van het Radboud Ziekenhuis  
• Een stadsbreed dekkend netwerk van AED en hulpverleners in Nijmegen de overlevingskansen van mensen met een hartstilstand verhogen  
• Er nog veel onduidelijk is over de financiën wat betreft aantallen en prijs-kwaliteit-verhouding van de apparatuur en tevens hoe cursussen betaald kunnen worden en welke ambtelijke inzet in 
buurtaccommodaties en wijkmanagement nodig is  
• Het college aangeeft in haar brief van 24 mei 2016 aan Stichting AED Dukenburg en de stuurgroep `HartslagNijmegeni dat ze nog verder wil onderzoeken hoe het project kan worden 
ondersteund  
• Daarmee voor de Gemeenteraad van Nijmegen op dit moment onvoldoende informatie op tafel ligt om via een amendement een wijziging aan te brengen op de Zomernota om de wens van 
Stichting AED Dukenburg en de stuurgroep (1-lartslagNijmegeni voor een stadsbreed dekkend netwerk,te realiseren.  
Roept het college op om;  
1. Minimaal voor de behandeling van de Begroting 2017-2021 de gemeenteraad te informeren over de resultaten van het voorgenomen college-onderzoek en tevens aan te geven wat de 
kosten zouden zijn om op een zorgvuldige manier de wens van Stichting AED Dukenburg en de stuurgroep 1-lartslagNijmegen' voor een stadsbreed dekkend netwerk (van voornamelijk 
vrijwilligers), en daarmee een verhoging van overlevingskansen, te kunnen honoreren.  

Voortgang: December: 
Voor de behandeling van de Begroting 2017-2021 heeft uw raad een onderzoek ontvangen m.b.t. de mogelijkheden om het initiatief van 
Stichting AED Dukenburg te ondersteunen. Een kostenplaatje was onderdeel van dit onderzoek. We stellen voor om deze motie af te 
voeren.   
 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Komende maanden wordt nader onderzocht met de Stichting AED Dukenburg en de stuurgroep Hartslag Nijmegen welke mogelijkheden er 
zijn voor een stadsbreed dekkend netwerk aan AED’s. Ook worden de kosten hiervan in beeld gebracht. Voor de behandeling van de Stadsbegroting 2017-2020 zullen de resultaten van dit 
onderzoek middels een brief aan uw raad voorgelegd worden.  

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

92 160706.18 Fietsen in de hele stad 6 juli 2016 H. Tiemens Mobiliteit Liberaal 
Nijmegen 

P. 
Eigenhuijsen 

Nee 

 

Inhoud motie: Motie bij agendapunt 9: Zomernota 2016  
Overwegende dat:  
 • Er veel geld wordt uitgegeven voor snelfietspaden,  
 • Er veel geld wordt gereserveerd voor Oost en Heyendaal  
 • Er ook wel aandacht mag zijn voor de fietsende dukenburger  
Roept het college op:  
1. Om zo spoedig mogelijk (maar in ieder geval voor 31.12.2016) een plan van aanpak te presenteren voor het opnieuw asfalteren van de fietspaden langs 
de Van Schuylenburg- en Van Apelteren weg  

 

Voortgang: December: 
Status ongewijzigd. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. In het Nijmeegs fietsbeleid krijgt de fietsbereikbaarheid van Dukenburg en Lindenholt speciale aandacht en prioriteit. Dat is zo 
vastgelegd in de beleidsnota Nijmegen Duurzaam Bereikbaar, maar ook in het Fietsstimuleringsplan uit 2015. 
Van de 4 routes naar deze wijken zijn er inmiddels 3 aangepakt: 
 

 in het kader van de snelfietsroute Nijmegen-Wijchen: het fietspad Wijchenseweg meubelboulevard; in uitvoeringsplanning 2017 de fietsstraat Hatertseveldweg 
  in het kader van de snelfietsroute Nijmegen-Heumen: alle fietspaden langs de Hatertseweg en Van Boetbergweg 
 in het kader van de snelfietsroute Nijmegen-Beuningen: fietspaden brug Neerbosscheweg, recentelijk de fietstraat Kerkstraat. Volgend jaar volgen nieuwe fietspaden langs 

de Tweede Oude Heselaan. 
  
Voor de vierde snelfietsroute (met brug) naar Dukenburg onderzoeken we op dit moment welke maatregelen nodig zijn. Het betreft de verbetering van de fietspaden langs de Nieuwe 
Dukenburgseweg, rondom het Steve Bikoplein en langs de Van Schuylenburgweg.  
We zijn voornemens alle bestaande fietspaden te asfalteren of bestaand asfalt te vernieuwen (Van Schuylenburgweg).  In de programmering fiets uit december 2015 is hier al geld 
voor vrijgemaakt; de planning is in de tweede helft van 2016 te bezien of dit volstaat. Uitvoering is voorzien in de eerste helft van 2017.  
Wat betreft de Van Apelterenweg: de planning is dat de fietspaden langs de Van Apelterenweg in 2018 verder worden opgeknapt, dus binnen 4 jaar. Daarbij gaat het om het gedeelte 
dat is uitgevoerd in betonplaten of tegels. We onderzoeken nog of de tegels (en evt. beton) vervangen kunnen worden door rood asfalt, zoals dat  eerder is gebeurd bij het fietspad ter 
hoogte van Malvert.  
In de nog op te stellen programmering fiets 2017, te behandelen door ons college voor 1 januari 2017 zullen wij de stand van zaken daaromtrent vermelden.  

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

93 160706.19 Ondernemen in de 
hele stad 

6 juli 2016 J. Zoetelief Economie & 
Werk 

Liberaal 
Nijmegen 

P. Eigenhuijsen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

Overwegende dat:  
- Er volop aandacht is voor de binnenstad,  
- Er weinig tot geen aandacht is voor de andere winkelcentra - Hierbij kunt u denken aan WC Meijhorst, Malvert, Dukenburg, Lindenholt, Jacobslaan en Neerbosch Oost  
- Er ook daar ondernemers zitten die het zwaar hebben  
- Sommige van deze winkelcentra echt aan het verloederen zijn  

Roept het college op:  
1. Om zo spoedig mogelijk (maar in ieder geval voor 31.12.2016) een plan van aanpak met financiering te presenteren voor de "andere winkelcentra"  

Voortgang: December: 
In november jl. is het koopstromenonderzoek voor de  regio Arnhem-Nijmegen, waarin winkelcentra in de regio onder de loep zijn 
genomen,  door het College vastgesteld. Dit najaar is gebruikt om gesprekken met stakeholders te voeren over 
detailhandelsontwikkelingen in Nijmegen. Begin 2017 wordt het regionale RPW-traject afgerond, waarin specifiek aandacht wordt besteed 
aan PDV-ontwikkelingen, zoals Zevenaar en Ressen.. Op dat moment  is de laatste bouwsteen voor de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie 
gereed en kan de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie worden afgerond .In de nieuwe Detailhandelsstructuurvisie wordt aandacht besteed 
aan de relatie tussen binnenstad en ontwikkelingen in locaties als Vasim, Honig, Spoorallee  Zevenaar en Ressen. Wij stellen voor om 
deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Niet alleen de binnenstad heeft onze aandacht, ook andere winkelcentra zijn duidelijk in beeld. We hebben in Nijmegen een heel fijnmazige 
winkelstructuur bestaande uit de binnenstad, het stadsdeelcentrum Dukenburg en de diverse wijk- en buurtwinkelcentra, die we graag willen behouden en daar waar mogelijk en wenselijk 
verder willen versterken. In het vierde kwartaal van 2016 komen we met een nieuwe Detailhandelsstructuurvisie. Deze Visie wordt ter vaststelling voorgelegd aan uw raad. Input voor de deze 
visie is een analyse van de winkelstructuur uitgevoerd door onze eigen onderzoeksafdeling, een regionaal koopstromenonderzoek (wordt deze zomer afgerond) en gesprekken met 
sleutelfiguren die momenteel worden gevoerd. In deze visie wordt uiteraard ook ingegaan op de situatie in de buurtwinkelcentra in Dukenburg, Lindenholt, Jacobslaan en Neerbosch-Oost. 
Overigens gaat het bij de nieuwe Visie niet alleen om winkelvoorzieningen, maar ook voorzieningen als horeca en dienstverlening die onderdeel uitmaken van deze structuur.  

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

94 160713.1 Bescherm Hengstdal nu het 
nog kan! 

13 juli 2016  B. Velthuis Grondbeleid SP B. van 
Berkel 

Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen bijeen op 13 juli 2016  
Constaterende dat:  
• 46 woningen in Hengstdal op de rol staan voor sloop;  
• De bewoners die bij de plannen betrokken zijn zich in meerderheid tegen sloop hebben uitgesproken en vóór renovatie;  
• Woningcorporatie Standvast de wijk niet heeft weten te overtuigen van haar plannen;  
• Aannemer Van de Veerdonk de kosten van renovatie op 60.000 euro per woning schat.  
• Standvast de kosten van nieuwbouw raamt op 110.000 euro.  
• Goedkopere opties leiden tot lagere huren;  
• Het uiterlijk van de wijk meer behouden blijft bij renovatie dan bij sloop/nieuwbouw;  
Overwegende dat:  
• De wens van de bewoners gehoord dient te worden  
• Dit college heeft als uitgangspunt de huren zo laag mogelijk te houden. Corporaties dienen aan het woonbeleid mee te werken waar dit binnen hun macht ligt.  
• Het behouden van het uiterlijk van de wijk wenselijk is, omdat de buurt Hengstdal een prachtige karakteristieke wijk is en daarmee een verrijking vormt voor onze stad.  
Spreekt uit:  
• In Hengstdal renovatie wenselijker te achten dan sloop/nieuwbouw.  
Roept het college op:  
• Om Standvast te confronteren met de renovatiekosten zoals berekend door Van de Veerdonk en Standvast te bewegen om met die nieuwe informatie aan de slag te 
gaan en tot een oplossing te komen die de huren zo laag mogelijk houdt en het karakter van de wijk  
maximaal beschermt.  

 
 
 

 

Voortgang: December: 
Het college heeft op 27 september uw raad geïnformeerd over uitvoering van deze motie. Op de raadsagenda van 12 oktober  was deze 
brief van ons college ter kennisname opgenomen. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 
 
September 2016: Deze motie gaan we uitvoeren. Op 19 juli hebben wij een gesprek gehad met Standvast Wonen om de motie te bespreken. Inmiddels heeft er ook een gesprek 
plaatsgevonden tussen Van de Veerdonk en Standvast Wonen om gegevens uit te wisselen. In het najaar vindt nader overleg plaats tussen Standvast Wonen en de gemeente om het 
resultaat van de uitwisseling van de gegevens te bespreken. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

95 160713.2 Nijmegen spreekt 
zich uit tegen het 
TTIP-verdrag 

13 juli 2016 J. Zoetelief Economie en 
Werk 

SP B. van Berkel Ja 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen bijeen op 13 juli 2016  
- De onderhandelingen gekenmerkt worden door een gebrek aan transparantie en een gebrek aan participatie van alle beleidsniveaus, maar ook het middenveld en de burgers;  
- Europese diplomaten onder TTIP de bevoegdheid hebben om nieuwe wetgevingsvoorstellen toe te staan of te weigeren nog voordat ze zijn voorgelegd aan Europese lidstaten 

en parlementen;  
- Na het uit handen geven van bevoegdheden aan Brussel, TTIP zal zorgen voor een machtsoverdracht aan de Verenigde Staten aangezien ook Amerikaanse politici invloed 

hebben op de nieuwe wetgevingsvoorstellen onder TTIP nog voordat ze zijn voorgelegd aan Europese lidstaten en parlementen;  
- De onderhandelaars van het verdrag een mechanisme verdedigen waarbij geschillen tussen investeerders en staten (ISDS) buiten de rechterlijke macht om door een tribunaal 

beslecht kunnen worden. Overheden (ook lokale) zouden daarbij direct overgeleverd worden aan de eisen van particuliere ondernemingen. Dat kan betekenen dat alle 
regelgeving (sociaal, gezondheid, voedsel, dierenwelzijn, milieu of technologie) die door een overheid wordt goedgekeurd, aangevallen zou kunnen worden door private 
bedrijven, die vinden dat deze regelgeving hun toekomstige winsten in het gedrang zal brengen. Ook een hervormde ISDS-arbitrage zoals recentelijk naar buiten kwam dit 
effect zal hebben;  

Overwegende dat:  
- TTIP een bedreiging vormt voor publieke diensten door enerzijds de liberaliserings- en dereguleringsagenda die zij voorstaat en anderzijds door de geschillenbeslechting die in 

dit verdrag is opgenomen;  
- Onze gemeente haar eigen democratische regels moet kunnen blijven vaststellen, zonder de dreiging van een arbitragezaak;  
- Er verontrustende potentiële gevolgen zijn- vooral op het vlak van concurrentie, sociale normen, milieu, economie, gezondheid, landbouw, intellectueel eigendom, cultuur, en 

dat het beschermingsniveau van de normen op deze terreinen die gelden binnen de EU behouden moeten blijven;  
Spreekt uit:  

- Dat zij grote zorgen heeft over de mogelijke nadelige gevolgen van het TTIP-verdrag voor de beleidsvrijheid van gemeenten alsook op het gebied van sociale zekerheid, 
voedselveiligheid, dierenwelzijn en milieubescherming en gevrijwaard wenst te worden van de gevolgen van het TTIP-verdrag en dus tegen ondertekening is;  

En verzoekt het college:  
- Deze zorgen over te brengen aan de Tweede Kamer, de regering, de Europese Commissie, Raad van Ministers van de EU en Europees Parlement en dit standpunt van de 

raad over TTIP uit te dragen en de burgers daarover te (laten) informeren wanneer dat aan de orde is;  
 

Voortgang: December: 
We hebben uw zorgen en standpunt over TTIP overgebracht naar de  daartoe bevoegde  instanties. Wij stellen voor om deze motie af te 
voeren. 
 
 
September 2016: Ons college zal deels uitvoering geven aan deze motie door het versturen van brieven op 20 september 2016 naar de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, de Tweede 
Kamer en de Nederlandse regering. Het is de taak van de VNG om de belangen van gemeenten te behartigen en daarmee is zij dé gesprekspartner in dit proces. Daarnaast zullen de 
Nederlandse regering en parlement worden bericht over het aannemen van deze motie en wordt zo via deze nationale organen het standpunt van uw raad uitgedragen. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

96 20160928.1 Waalfront in dubio, abstine 28 september 
2016 

B. Velthuis Grondbeleid DNF W. Grutters Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 28 september 2016,  
Constaterende dat;  
• In Batavia binnenkort fase 7/8 en daarbinnen de bouw van blok 8 en 9 start maar ook in de komende maanden en jaren er verder gebouwd wordt aan deze wijk Batavia in het 
Waalfront  
• Onder het Waalfront zich een groot deel van de Romeinse stad Ulpia Noviomagus Batavorum bevindt. Een plek die volgens de gemeentelijke archeologische kansenkaart van hoge 
archeologische waarde is, mogelijk bevinden zich hier een tempel, forum en/of badhuis.  
• Het college nog niet duidelijk heeft welke werkelijke archeologische resten zich in de grond bevinden, dit is met radaronderzoek nog niet aangetoond (radaronderzoek geeft op 
andere plekken ook geen duidelijkheid over resten, terwijl op die plekken al zekerheid is dat zich daar wel resten bevinden).  
• Het college echter ook op voorhand zonder meer aangeeft geen gebruik te kunnen maken van plaatfundering i.v.m. de zetting en draagkracht van de ondergrond, waarmee het 
compleet niet verstoren van mogelijke resten geen optie lijkt.  
• Er maatschappelijk en binnen Cultuurhistorisch Platform Rijk van Nijmegen en Wijkvereniging Ons Waterkwartier grote zorgen bestaan over de grondverstoring die palen met zich 
gaan meebrengen en de wijze van archeologisch onderzoek die niet volledig duidelijk maakt welke resten daarmee verloren gaan.  
• Het college aangeeft dat de start van de bouw/cq het slaan van de palen mogelijk op korte termijn plaats kan gaan vinden.  
Overwegende dat;  
• Nijmegen sinds de viering van haar 2000 jarige bestaan in 2005 al bijna 12 jaar succesvol de slogan "oudste stad" voert en juist op deze plek er enorme kansen liggen om deze 
historie zichtbaar te maken.  
• Daarom, en ook wegens gezien de veranderde maatschappelijke afwegingen, een hogere ambitie past bij het inzichtelijk maken van die historie op de archeologisch waardevolle 
plekken, en in deze hogere ambitie het gepast is om een zo archeologievriendelijk mogelijk bouwplan op te stellen.  
• Er niet duidelijk is welke archeologische resten zich in de grond bevinden. Dat betekent het zekere voor het onzekere nemen. Dus, maximale inzet voor een minimale verstoring.  
• Een archeologievriendelijk bouwplan een integrale afweging inhoudt die uitgaat van de richtlijnen en keuzes over wijze van bouwen en funderen, archeologische 
onderzoeksmethoden en wijze van conserveren en visualiseren zoals o.a in het rapport 'Richtlijnen voor maatwerk — onderzoeksrapport project Archeologievriendelijk bouwen & 
fysiek behoud' (IGBA, VU Amsterdam, 2011).  
Roept het college op om;  
1. Aan de raad te rapporteren, voor aanvang van de bouw van blok 8 en 9, waarom er geen gebruik kan worden gemaakt van plaatfundering als ook de bijbehorende onderzoeken 
aan de raad aan te leveren en aan te geven welke alternatieve funderingsmethoden hier zijn overwogen.  
2. Aan de raad inzichtelijk te maken, voor aanvang van de bouw van de daaropvolgende blokken, in hoeverre er een archeologievriendelijk bouwplan en funderingsplan is opgesteld. 
Dit in vergelijking met het rapport 'Richtlijnen voor maatwerk — onderzoeksrapport project Archeologievriendelijk bouwen & fysiek behoud' (IGBA, VU Amsterdam, 2011) & als 
referentieproject Koningshof Gouda.  

Voortgang: December: 
Ons college zal, voor aanvang van de bouw van blok 8 en 9, een brief aan uw raad zenden met een toelichting waarom er geen 
gebruik kan worden gemaakt van alternatieve funderingstechnieken bij blok 8-9. Tevens zal aan uw raad inzichtelijk worden 
gemaakt op welke wijze bij de toekomstige bebouwing de bouwplan om zal worden gegaan met de archeologische waarden. Wij 
stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2016: Ons college zal, voor aanvang van de bouw van blok 8 en 9, een brief aan uw raad zenden met een toelichting waarom er geen gebruik kan worden gemaakt van 
alternatieve funderingstechnieken bij blok 8-9. Tevens zal aan uw raad inzichtelijk worden gemaakt op welke wijze bij de toekomstige bebouwing de bouwplan om zal worden gegaan 
met de archeologische waarden. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

97 161012.1 Een uitgegooid anker voor 
zekerheid 

12 oktober 
2016 

B. Velthuis Stedelijke 
Ontwikkeling 

GroenLinks P. Boekhorst Nee 

 

Inhoud motie: De raad van de gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 12 oktober 2016,  
Constaterende dat:  

- Een meerderheid van de Nijmeegse gemeenteraad op 26 juni 2013 het bestem-mingsplan Nijmegen Kanaalhavens 
vaststelde waarin de woonboten zijn wegbestemd; De uitbreidingsmogelijkheid voor (zware) industriebedrijven een 
belangrijke reden hiervoor was;  

- Er in de afgelopen 3 jaar geen uitbreiding heeft plaatsgevonden en -gezien de af-spraken tussen het bedrijfsleven, het 
college en de woonbootbewoners- de komende 3 jaar ook geen uitbreiding te verwachten is;  

- Een andere reden voor het bestemmingsplan het directe gevaar voor de woonboot-bewoners was;  
- Uit onderzoeksrapporten blijkt dat dit 'gevaar' zeer beperkt is en het college zelf con-stateert dat het nog 3 jaar laten 

liggen van deze woonschepen goed mogelijk is; De twee belangrijkste redenen om de woonboten weg te bestemmen, 
daarmee ach-terhaald lijken;  

- Het door de gemeenteraad gewenste persoonsgebonden overgangsrecht door de Raad van State niet erkend is;  
- Door deze ontwikkelingen de eigenaren feitelijk al meer dan 3 jaar met een onver-koopbare woonboot zitten, ondanks 

dat zij al jaren over een ligplaatsvergunning van Rijkswaterstaat beschikken.  
Spreekt uit dat:  

- De onzekere situatie voor de eigenaar-bewoners van de woonboten niet langer kan duren;  
- Het goed is dat het college verschillende opties onderzoekt om tot een oplossing te komen;  
- Nijmegen een verantwoordelijkheid heeft om deze bewoners perspectief te bieden en  
- de gemeenteraad deze verantwoordelijkheid voortvarend wil nemen.  

Roept het college op:  
1. Uiterlijk 1 maart 2017 een raadsvoorstel aan te bieden, waarin één of meerdere opties staan die een oplossing bieden voor de 
eigenaren van de woonboten. In dit raadsvoorstel wordt in elk geval met de volgende zaken rekening gehouden:  
- de opties doen recht aan de (historische) situatie van de woonboten;  
- per optie is inzichtelijk gemaakt wat nodig is aan tijd, geld en juridische zekerheden om de optie te effectueren;  
- de optie waarin de woonbestemming alsnog wordt opgenomen in het bestemmings-plan Kanaalhavens maakt in elk geval 
onderdeel uit van het raadsvoorstel.  

 

Voortgang: December: 
Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. oktober jl. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Oktober 2016: Ons college zal zich inspannen om de motie uit te voeren en informeert uw raad vóór 1 maart 2017 over de voortgang óf biedt uw raad een voorstel aan.  

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

98 161012.2 Maak Nijmegen 
toegankelijk voor 
iedereen 

12 oktober 
2016 

B. Frings Zorg & 
Welzijn 

GroenLinks A. Ranshuijsen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 12 oktober 2016  
Constaterende dat:  
 • Nijmegen een sociale stad is waar het belangrijk wordt gevonden dat iedereen kan delen in de kracht van onze stad, waarbij verbindingen en eigen regie centraal staan én het blijven 
investeren in een inclusieve en toegankelijke samenleving een belangrijk speerpunt is;  
• Een inclusieve en toegankelijke samenleving gaat over álle leefgebieden die van invloed zijn op het alledaagse leven.  
Overwegende dat:  
• Nederland op 12 april 2016 het 'VN-Verdrag inzake de rechten Van personen met een handicap (fysiek, verstandelijk, psychisch of zintuiglijk)' heeft goedgekeurd;  
• Gemeenten daardoor uitvoering moeten gaan geven aan het VN-Verdrag  
(http://www.nivooriedereen.ni);  
• Nijmegen in 2015 naar aanleiding van de motie 'Een toegankelijker Nijmegen' heeft besloten de komende drie jaar € 100.000 per jaar extra te investeren in toegankelijkheid;  
• Sinds 2010 op Europees niveau de 'Access City Award' is ingesteld (http://ec.europa.eu/social/main.isp?catid=11418dangid=en) om steden te stimuleren en elkaar te inspireren serieus werk 
te maken van een inclusieve samenleving;  
• Andere steden die zich kandideerden voor de European Access City Award aangeven dat deze focus leidde tot meer interne (stadhuis) en externe (inwoners, ondernemers) verbinding, co-
creatie en bewustwording;  
• Deelname aan de Award kosteloos is.  
Verzoekt het college om:  
1. a. Aan de slag te gaan met het VN-Verdrag door voor de Zomernota te komen met een overzicht van wat we al doen op dit vlak gekoppeld aan een actieplan waarin door middel van 
speerpunten en thema's prioriteiten worden  
aangegeven over de wijze waarop Nijmegen de komende jaren expliciet uitvoering  
geeft aan het VN-Verdrag.  
b. Bij het maken van dit actieplan de input van ervaringsdeskundigen en 'De Coalitie voor Inclusie Nijmegen', bestaande uit vertegenwoordigende organisaties, mee te nemen.  
2. Vanaf 1 januari 2017 in nota's en raadsvoorstellen tijdelijk en voor een periode van 3 jaar een paragraaf 'inclusief beleid' op te nemen. 
3. Zich in te spannen om als Nijmegen voor 2018 mee te kunnen dingen naar de European Access City Award en daar naar Breda's model samen met inwoners, ondernemers en 
belangenorganisaties aan te werken.  

Voortgang: December: 
Zoals eerder toegezegd naar aanleiding van deze motie hebben wij een actieplan in voorbereiding waarmee we voor Nijmegen invulling 
geven aan het VN-verdrag ten aanzien van de rechten van mensen met een beperking. In dit plan nemen we een overzicht op van de 
lopende activiteiten en maatregelen en geven we aan waar we de komende periode extra inzet op gaan plegen. De speerpunten en 
prioriteiten inclusief fasering zullen we in samenwerking met belangen- en cliëntenorganisaties en andere relevante partijen opstellen, m.n. 
de externe werkgroep die reeds in het leven is geroepen om het VN-verdrag handen en voeten te geven in Nijmegen. Aan de hand van het 
actieplan bepalen we tevens of we mee willen dingen naar de Access City Award. Het actieplan zal voor de Zomernota gereed zijn. Wij 
stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 
 
Oktober 2016: Wij komen conform de motie voor de Zomernota met een actieplan waarin we aangeven hoe we in Nijmegen invulling geven aan het VN-verdrag ten aanzien van de rechten 
van mensen met een beperking. In dit plan nemen we een overzicht op van de lopende activiteiten en maatregelen en geven we aan waar we de komende periode extra inzet op gaan plegen. 
De speerpunten en prioriteiten inclusief fasering zullen we in samenwerking met belangen- en cliëntenorganisaties en andere relevante partijen opstellen, m.n. de externe werkgroep die reeds 
in het leven is geroepen om het VN-verdrag handen en voeten te geven in Nijmegen. Aan de hand van het actieplan bepalen we tevens of we mee willen dingen naar de Access City Award. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 
indiener 

College motie afvoeren 

99 20161102.1 Duurzame winst met 
strengere controle wet 
milieubeheer 

2 november 
2016 

H. Tiemens Duurzaamheid D66 R. Jetten Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De raad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 2 november 2016,  
Constaterende dat:  
- eind 2012 de Tweede Kamer de motie Van Veldhoven over energiebesparing heeft aangenomen, waarin gevraagd werd om betere handhaving van de energiebesparingsverplichting in 
artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit;  
- De gemeente voor het overgrote deel van de bedrijven het bevoegd gezag is om deze energiebesparingsverplichting te handhaven.  
- In het Activiteitenbesluit en de bijbehorende artikelen voldoende kaders en handvatten bied om de wet te handhaven;  
Overwegende dat:  
- Het structureel handhaven van de Wet milieubeheer landelijk een energiebesparing van 58 tot 94 PetaJoule kan realiseren.’  
Uit het project ‘Gewoon Uitvoeren’ uit Den Bosch blijkt dat er 7% energiebesparing per jaar bij lokale bedrijven gehaald kan worden door het strenger controleren op de wet milieubeheer.2  
- De gemeente in samenwerking met de omgevingsdienst binnenkort het werkplan voor de ODRN voor 2017 vaststelt;  
- De ODRN acties kan afdwingen bij bedrijven die 50.000 kWh per jaar of meer gebruiken;  
Verzoekt het college:  
1. De ODRN opdracht te geven om in het Werkplan ODRN 2017 steviger in te zetten op strengere controle van artikel 2.15 van het activiteitenbesluit. Met als doel om binnen vijf jaar alle 
bedrijven vallend onder de werkingssfeer van de Wetmilieubeheer gecontroleerd te hebben.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. Dit gaat de ODRN oppakken. Het is een erg ambitieus verzoek. Allen bedrijven vallend onder de werkingssfeer 
van de ODRN is wellicht te hoog gegrepen (gaat dan om ongeveer 3.500 inrichtingen). We stellen voor om de bedrijven waar ODRN acties 
kan afdwingen (elektriciteitsgebruik van 50.000 kWh per jaar of meer dan wel 25.000 m3 gasgebruik) in de komende vijf jaar te 
controleren. Dit zal de ODRN branchegewijs oppakken en ook per bedrijventerrein. Tijdens controles op basis van het reguliere werkplan 
zal expliciet aandacht aan energiebesparing worden besteed. ODRN zal in 2017 met een meerjarenplanning voor de aanpak 
energiecontroles komen. Ook de financiële consequenties zullen dan in beeld gebracht moeten zijn. Wij stellen voor om deze motie nog 
niet af te voeren. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

100 20161102.2 Staddijk verdient 
een nieuwe kans 

2 november 
2016 

R. Helmer Sport & 
Accommodaties 

SP C.Van Norel Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen 2 november 2016,  
overwegende dat:  
• Het college in de brief d.d. 28 september 2016 de raad heeft geïnformeerd betreffende beëindiging subsidie JC Staddijk.  
• Volgens dezelfde brief van het college gaat het bij het merendeel van de activiteiten om activiteiten van onderhuurders  
• De door JC Staddijk in eigen beheer uitgevoerde activiteiten nauwelijks bezoekers trekken.  
 • De beoogde beëindiging van de subsidie met JC Staddijk niet voort komt uit een noodzaak tot bezuiniging, maar om het gemeenschapsgeld effectief in te zetten  
• Het college een heroriëntatie op het jongerenwerk wil uitvoeren.  
• Stichting Staddijk tot nu niet in staat is gebleken voldoende jongeren te vinden met een ondersteunigsbehoefte op het gebied van talent en competentieontwikkeling.  
• De bezettingsgraad van JC Staddijk erg laag is.  
 Constaterende dat:  
• De middelen die vrijvallen door de beëindiging van de subsidie aan JC Staddijk beschikbaar blijven voor jongerenactiviteiten voor 16 tot 23 jarigen  
• JC Staddijk aangeeft dat er een groei zit in het aantal jongeren die wordt bereikt.  
• Met het wegvallen van Staddijk opnieuw een voorziening in de wijk Dukenburg verdwijnt.  
• Er naast de jongerenactiviteiten ook andere activiteiten worden georganiseerd.  
• Er behoefte is aan een voorzienig waar meerdere doelgroepen gebruik van kunnen maken  
• Staddijk als jongerencentrum nauwelijks levensvatbaar is op basis van de huidige activiteiten en bezoekers  
• Er kansen liggen om Staddijk als locatie in stand te houden, door zowel jongerenactiviteiten als andere activiteiten te organiseren.  
• Op deze manier verschillende doelgroepen en activiteiten binnen de locatie een plek kunnen  
vinden, waardoor de locatie voor heel Dukenburg betekenis krijgt.  
Roept het college op:  
1. De locatie Staddijk nog minimaal 1 jaar beschikbaar te houden voor (jongeren)activiteiten in Dukenburg.  
2. In dit jaar onderzoek te doen naar mogelijkheden om locatie Staddijk te behouden door een andere manier van exploitatie en openstelling voor andere doelgroepen. Tevens zal in dit 
onderzoek bekeken worden of er mogelijkheden zijn (om een deel van) de locatie te verhuren aan externen om zo andere activiteiten toe te laten, zoals b.v. "droge" horeca.  
3. Binnen 1 jaar de uitkomsten van het onderzoek aan de raad voor te leggen.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. Wij interpreteren de motie als een oproep om de subsidierelatie met de stichting JC Staddijk te beëindigen (per 
1 april 2017), maar het pand Staddijk 41 voor de duur van één jaar open te houden om nader onderzoek te doen naar de 
levensvatbaarheid van een multifunctionele accommodatie.  
Wij zullen zorgvuldig met de huidige huurders / gebruikers omgaan en met hen in gesprek gaan omtrent het al dan niet voortzetten van het 
huidige gebruik. In de komende maanden maken we afspraken met de zittende gebruikers. Uitgangspunt is dat zij minimaal een jaar 
kunnen blijven zitten onder huurcondities zoals deze gebruikelijk zijn in gemeentelijke wijkaccommodaties. In het komende jaar zullen we 
terughoudend zijn met het aangaan van nieuwe langlopende huurcontracten om een goede afweging voor Dukenburg en het gebouw te 
kunnen maken voor een langdurige oplossing.  
Wij spannen ons in om uw raad uiterlijk in de maand januari 2017  enkele scenario’s voor te leggen die wij willen uitwerken c.q. 
onderzoeken.  Voor de zomervakantie 2017 zullen wij de gemeenteraad de (voorlopige) uitkomsten van die onderzoeken voorleggen.  
Wij staan open voor nieuwe initiatieven en zullen binnen de Programma’s “Wijken”, “Sport en Accommodaties”  en  “Zorg” onderzoeken 
welke invulling van het gebouw haalbaar is; maatschappelijk, financieel, gebouwelijk en qua bestemming(splan). Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College 

motie 
afvoeren 

101 20161102.3 Hét plan van 
de arbeid 

2 november  
2016 

J. Zoetelief Inkomen & 
Armoedebestrijding 

GroenLinks A. Ranshuijsen Nee 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 2 november 2016  
Constaterende dat:  
Uit de brief MO10/16.009295 en de interne technische toelichting op 11 oktober j.l. aan de raad blijkt dat Nijmegen circa 1000 mensen meer in de bijstand heeft dan het gemiddelde 
waar in het landelijk verdeelmodel Bundeling Uitkeringen Inkomensvoorziening Gemeenten (BUIG) van wordt uitgegaan;  
- Dit aantal in combinatie met het toegekende landelijke budget zorgt voor een te verwachten tekort van € 8,2 miljoen in 2017 en verder.  
Overwegende dat:  
- De 'poortfunctie' bij het aanvragen van bijstand al goed lijkt te functioneren en er op instroom weinig meer valt te sturen;  
- Door de scheiding van Werkbedrijf en gemeente niemand meer een totaal plaatje heeft waardoor minder effectief en efficiënt kan worden gewerkt en ondersteund; Opleiding en 
werkervaring van werkzoekenden niet goed aansluit bij de vacatures;  
- De kansen vooral gezocht moeten worden in sturen op uitstroom door middel van werk en efficiënter samenwerken tussen Werkbedrijf en gemeente.  
De effectiviteit van de ingezette re-integratiemiddelen nog niet goed in beeld kan worden gebracht.  
Verzoekt het college om:  
1. Voor de Zomernota met een plan van aanpak te komen om het BUIG-tekort in de komende jaren terug te dringen waarbij specifiek ingegaan wordt op mogelijkheden en 
verbeteringen door:  
a. De eerste focus van het Werkbedrijf te leggen op ondersteuning van gemotiveerde bijstandsgerechtigden.  
b. Een of meerdere pilots uit te voeren waarbij intensiever persoonlijk contact en ondersteuning wordt geboden in combinatie met het screenen van alle leefgebieden zodat zowel de 
klant, de gemeente en het Werkbedrijf hier profijt van hebben.  
c. De samenwerking tussen de gemeentelijke afdeling Inkomen en het Werkbedrijf te verbeteren en versterken waardoor effectiever en efficiënter kan worden gewerkt.  
d. Met lokale onderwijsinstellingen een plan te maken voor bij- en omscholing van bijstandsgerechtigden.  
e. Beter de uitstroom naar werk te gaan monitoren om zo het effect van de geboden ondersteuning en re-integratie instrumenten op uitstroom te kunnen meten en daar waar nodig te 
verbeteren.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. In de motie wordt ons college opgeroepen om het tekort op BUIG te reduceren door te focussen op 
gemotiveerde klanten, intensiever contact te hebben met werkzoekenden, de samenwerking tussen de gemeente en het Werkbedrijf 
te verbeteren, werk te maken van bij- en omscholing van bijstandsgerechtigden en de effecten van dit alles goed te monitoren. 
Conform toezegging werken we, teneinde het tekort op BUIG terug te dringen, de komende maanden een plan uit en daarin nemen 
we de in de motie opgesomde actiepunten mee als aanknopingspunten. In februari delen we de eerste resultaten en in de 
zomernota krijgt het uitgebreidere plan een plaats. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

102 20161102.4 N1, stap voor stap naar een 
streekomroep 

2 november 
2016 

B. Velthuis C&C&C GroenLinks C. Daemen Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen in de openbare vergadering op 2 november 2016,  
Constaterende dat,  
- Bij de Zomernota besloten is om N1 tot 1 januari 2018 te voorzien van extra financiële bijdrage vanuit de gemeente, onder andere om de ontwikkeling tot een streekomroep te 
bevorderen; - Er ondanks de kwalitatieve verbeteringen een financiële prikkel moet blijven bestaan voor N1 or de verdere professionalisering, het oprichten van een streekomroep en 
het verlagen van de bekostigingsbehoefte vanuit de gemeente te realiseren;  
- De raad daarom op 6 juli 2016 de motie 'N1 Duurzame samenwerking van lokale en regionale media' heeft aangenomen.  
Overwegende dat,  
- Het college in de raadsbrief van 18 oktober jl, aangeeft dat 'ijkpunten zoals gevraagd in de motie, in de zin van het benoemen van te bereiken resultaten op vastgestelde momenten, 
zijn niet reëel in het proces van vorming van een streekomroep. Het proces kent zijn eigen dynamiek en plan van aanpak.';  
- Het college in dezelfde brief aangeeft op basis van deze voorwaarden inmiddels de extra subsidie voor 2016 en 2017 te hebben verschaft;  
- Enkele van de door het college gegeven voorwaarden zoals een aantoonbare verhoging van het aantal opdrachten en inkomsten bij nader onderzoek een meetbaar resultaat zullen 
moeten opleveren;  
- De gemeenteraad op dit moment geen inzicht heeft in op welke manier N1 aan de voorwaarden voldaan heeft.  
Verzoekt het college om:  
1. De gemeenteraad tegelijk met de zomernota inzicht te geven in de situatie van N1 en op welke manier zij voldaan heeft aan de kwantificeerbare voorwaarden op basis waarvan de 
subsidie verleend is;  
2. De maandelijkse rapportage die het college ontvangt van N1, ook ter inzage ter beschikking te stellen aan de gemeenteraad.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. Wij zullen N1 vragen om de maandelijkse informatie rechtstreeks naar de Raad/Griffie toe te sturen. In 
deze maandelijkse rapportages is te lezen op welke wijze N1 werkt aan de gestelde eisen en waar ze staan in hun ontwikkelingen. 
Indien nodig sturen we een brief over de stand van zaken. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 

 

  



 

 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

103 20161102.5 Een uitgestoken hand 
voor Poëziecentrum 
Nederland 

2 november 2016 B. Velthuis C&C&C GroenLinks N. Vergunst Ja 

 

Inhoud motie: De gemeenteraad, bijeen in de openbare vergadering op 2 november 2016,  
Constaterende dat,  

- In de stadsbegroting aandacht is voor het tot leven brengen van de Nijmeegse geschiedenis;  
- Literatuur en daarmee poëzie ons veel kan vertellen over de geschiedenis van onze stad en hierin onmisbaar is bij het vertellen van het verhaal van Nijmegen (en van 

Nederland);  
- Het Poëziecentrum Nijmegen als stad van poëzie op de kaart zet en daarmee kleur en diepte geeft aan het Nijmeegse culturele aanbod;  
- Het daarom belangrijk is om ervoor te zorgen dat men in de stad voldoende toegang heeft tot poëzie, zowel fysiek als digitaal.  

Overwegende dat,  
- Het Poëziecentrum meer dan 17.000 titels herbergt, welke momenteel nog vooral fysiek te bewonderen zijn;  
- Het centrum die poëziewerken op allerlei manieren, zoals door lezingen, cursussen, wandelingen en activiteiten voor een breder publiek toegankelijk probeert te maken;  
- Het Poëziecentrum tevens hulp biedt aan de begeleiding van studenten en dichters op weg naar hun debuut;  
- Het centrum ook wil bijdragen aan cultuureducatie middels poëzielessen op scholen en de complete collectie wil digitaliseren, maar hiervoor momenteel de financiële middelen mist;  
- Het centrum een bijdrage nodig heeft om haar voortbestaan te kunnen garanderen en de bovenstaande en andere plannen tot uitvoer te kunnen brengen;  
- Een financiële bijdrage het Poëziecentrum een vliegende start geeft en het centrum de gelegenheid biedt om een structurele financiering te zoeken buiten de gemeente om.  
Verzoekt het college om:  
1. Het Poëziecentrum Nederland een vliegende start te geven door positief te reageren op een aanvraag van het Poëziecentrum voor een waarderingssubsidie in het programma 
'Cultuur, cultuurhistorie en citymarketing' voor 2017;  
2. In 2017 te evalueren of deze financiële ondersteuning structureel geboden kan worden.  

Voortgang: December: 
We voeren de motie niet uit. Binnen het programma Cultuur, Cultuurhistorie en Citymarketing kennen wij één regeling voor culturele 
activiteiten de SCIN (Subsidie voor Culturele Initiatieven Nijmegen). Voor deze regeling geldt een subsidieplafond van €  239.000. We 
toetsen op criteria (talentontwikkeling, publiekverbreding etc.)  en maken een lijst op volgorde. De aanvraag die het meest bijdraagt 
aan de criteria staat bovenaan. We kennen toe totdat het plafond bereikt is. De aanvraagdatum van deze regeling sluit op 31 oktober. 
Het poëziecentrum heeft dit jaar geen aanvraag ingediend.  
We gaan wel in gesprek met het Poëziecentrum om hun behoefte aan ondersteuning te bespreken. Hierover zullen wij uw raad 
informeren. Wij stellen voor om deze motie af te voeren. 

 

  



 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie afvoeren 

104 20161102.6 Breng plannen 
dichterbij de gewone 
burger 

2 november 
2016 

H. Bruls Bestuur & 
Middelen 

Gewoon 
Nijmegen 

J. Janssen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 2 november 2016  
Constaterende dat:  
1. Het bestuur van Nijmegen de burgers goed inzicht wil geven in wat ze doen en waar het gemeenschapsgeld voor wordt ingezet. Burgers moeten er daarom op kunnen vertrouwen dat 
zorgvuldig wordt omgegaan met de ter beschikking gestelde middelen, zoals geld en personeel.  
2. Het bestuur van Nijmegen de rol van solide, betrouwbare en transparante overheid wil waarmaken.  
3. Het bestuur van Nijmegen voor een inclusieve samenleving staat, waarbij alle mensen, vooral ook achtergestelde groepen, mee moeten kunnen doen in onze Nijmeegse samenleving.  
4. Nijmegen, zo blijkt daarmee, de eigen inwoners zeker serieus wil nemen.  
Spreekt uit dat:  
1. Gemeentelijke beleidsrapporten in het algemeen, en de stadsbegroting in het bijzonder, de toets van leesbaarheid en begrijpelijkheid voor de gewone burger niet altijd kan doorstaan,  
2. Het bestuur van Nijmegen daarmee op een wel heel bijzondere manier vorm en inhoud geeft aan de inzichtelijkheid, transparantie en betrouwbaarheid van haar doen en laten en van haar 
omgang met de beschikbare middelen.  
3. Het bestuur van Nijmegen daarmee niet laat zien dat alle burgers in 'onze' inclusieve samenleving echt serieus genomen worden.  
Roept het college daarom op:  
Om beleidsrapporten regelmatig voor te leggen aan het bondgenootschap voor laaggeletterden, waarmee beoogd wordt om beleid en uitvoering leesbaar en begrijpelijk te maken en aldus 
dichterbij onze inwoners te brengen,  
Te beginnen met de nu voorliggende stadsbegroting 2017-2020.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. We gaan een aantal beleidsnota’s vooraf en achteraf aan het bondgenootschap laaggeletterden voorleggen met 
verzoek om suggesties ter verbetering van leesbaarheid en begrijpelijkheid. Dit ter vergroting van het leervermogen om leesbarder en 
begrijpelijker te schrijven. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum 

politieke 
avond 

Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste indiener College motie 
afvoeren 

105 20161102.7 De gemeente geeft het 
goede voorbeeld bij AED-
project 

2 november 
2016 

B. Frings Zorg & 
Welzijn 

DNF A. Hillen Nee 

 

Inhoud 
motie: 

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 2 november 2016,  
Constaterende dat:  
-het college in de brief aan de raad van 4 oktober 2016 over het onderzoek naar een stadsbreed dekkend netwerk van AED's schrijft mogelijkheden te zien om een groot deel van de in 
gemeentelijk bezit zijnde AED's naar buiten te verhangen, als een eerste stap naar een dekkend netwerk en als een signaal naar de stad,  
- het college de financiën hiervan in kaart heeft gebracht en het college desgewenst wil komen met een dekkingsvoorstel,  
Overwegende dat:  
- er nog discussie is met de vertegenwoordigers van Hartslag Nijmegen over de beste AED's (prijs-kwaliteit) en de beste wijze van onderhoud,  
- beheer op de korte termijn nog bij de gemeente zal liggen, maar dat niet uitgesloten hoeft te worden dat als er een dekkend netwerk is van meerdere organisaties en bedrijven etc. dat 
stuurgroep HartslagNijmegen de beste partij zal zijn om het beheer van het totaal over te nemen,  
- diefstal en molest nooit uit te sluiten zijn, maar dat het goed is de ervaringen die al opgedaan zijn door Hartslag Nijmegen mee te nemen in gesprekken met gemeente en wijkagenten om 
aldus dit risico te minimaliseren,  
- de gemeente via informatievoorziening door wijkmanagers, Stips, Brugpagina etc. mee kan helpen dit idee verder te verspreiden onder de bewoners van Nijmegen, op momenten dat dit in 
een betreffende wijk van toepassing is, want de uitrol van het netwerk zal zorgvuldig en gefaseerd moeten gebeuren. Informatie voor burgers om cursussen te volgen voor het gebruik kan ook 
door de gemeentelijke kanalen verspreid worden.  
Roept het college op om:  

- Met een dekkingsvoorstel te komen voor de kosten die het initiatief van stuurgroep Hartslag met zich meebrengt (opstarten en structurele kosten)  
- Aan de GGD als onafhankelijke en deskundige instantie een advies te vragen welke type AED het meest geschikt zou zijn om aan te schaffen; en daarbij de GGD te verzoeken daarover in gesprek te 

gaan met de deskundigen van Hartslag Nijmegen en ook in de regio van het Rijk van Nijmegen te bezien wat daar voor ervaringen zijn,  

- Goed overleg te hebben met alle participanten en deskundigen over de plekken waar de AED's naar buiten kunnen worden gehangen met een minimum aan risico,  

- Positief te reageren zodra er een verzoek komt van Hartslag Nijmegen voor ondersteuning op het gebied van communicatie en verspreiding van informatie.  

Voortgang: December: 
1. Bij de zomernota 2017 komt ons college met een dekkingsvoorstel voor de opstartkosten en structurele kosten (€ 91.930,- totaal). 

Voorwaarde voor het naar buitenhangen van de AED’s per stadsdeel is wel dat er een actief netwerk in de wijk gerealiseerd is 
alvorens de AED’s naar buiten gaan. Het naar buitenplaatsen van de AED’s zal dan ook gefaseerd gebeuren. 

2. Samen met de GGD, stuurgroep HartslagNijmegen en eventueel andere partijen met deskundigheid op het gebied van AED’s zal in 
de loop van 2017 bekeken worden welke AED’s aangeschaft moeten worden. Dit geldt alleen voor de 5 extra AED’s die 
aangeschaft dienen te worden, op de 36 locaties waar de AED naar buiten verplaatst wordt is al een apparaat aanwezig.  

3. Overleg met alle participanten en deskundigen over de plekken waar de AED’s naar buiten gehangen kunnen worden met een 
minimum aan risico is reeds onderdeel van het plan van aanpak. 

4. Zodra er een verzoek komt vanuit HartslagNijmegen voor ondersteuning op het gebied van communicatie en verspreiding van 
informatie zal een communicatieadviseur van de Gemeente Nijmegen meedenken over de mogelijkheden.  

Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 

 

  



 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

106 20161102.8 Alleen digitaal informeren en 
communiceren, schiet zijn 
doel voorbij! 

2 november 
2016 

H. Bruls Dienstverlening 
en Burgerzaken 

VSP H. van 
Deurzen 

Nee 

 
Inhoud motie: De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 2 november 2016  

Overwegende dat:  
- tijdens de raadsinformatiebijeenkomst over de bijstand op 11 oktober jl. bleek o.a. dat er veel onduidelijkheid bestaat over plichten, rechten en mogelijkheden bij mensen 

met een bijstandsuitkering;  
- een belangrijke oorzaak is dat alleen digitaal wordt geïnformeerd en gecommuniceerd, nadat mensen in het bijstand circuit terecht zijn gekomen;  
- dit beeld past in de communicatiestrategie dat; digitalisering het enige informatieve communicatiemiddel wordt waarbij fysieke ondersteuning naar de burgers volledig zal 

verdwijnen (blz.26 perspectiefnota 2014);  
- kostenbesparing het belangrijkste argument is voor het opheffen van de logistieke faciliteiten rondom het proces van fysieke ondersteuning;  
- echter louter digitale communicatie en informatieverstrekking zonder fysieke ondersteuning een ernstige belemmering is voor de zelfredzaamheid van grote doelgroepen 

ouderen (2/3 van de 75 plussers en 1/3 van de mensen tussen de 65 en 75 jaar maakt geen gebruik van internet);  
- ook gehandicapten, digibeten en armlastigen zonder computer daardoor niet of nauwelijks met de overheid kunnen communiceren of kunnen informeren;  
- dit strijdig is met de huidige communicatiestrategie die in ontwikkeling is en in het belang van iedereen zou moeten zijn, zoals dit te lezen is op pag.30 van de 

stadsbegroting 2017- 2020.  
Verzoekt het college:  
1. Bij de verdere ontwikkeling van de communicatiestrategie van het ambtelijk apparaat meer oog te hebben voor mensen die niet of nauwelijks digitaal kunnen of willen 
communiceren en daarvoor goede alternatieven aan te bieden om te kunnen informeren en communiceren.  
2. Bijstandsgerechtigden, tijdens of nadat zij in dit circuit terecht zijn gekomen, doormiddel van een flyer, folder o.i.d. van essentiële informatie te voorzien, zoals bijvoorbeeld 
verwijzingen naar instanties, instellingen of ST1P's, die hen bij onduidelijkheden of vragen verder kunnen helpen.  
3. Bijstandsgerechtigden daarbij ook te informeren over de mogelijkheden die de bijzondere bijstand te bieden heeft, ingeval een beroep daarop nodig mocht zijn, en hiermee het niet-
gebruik van voorzieningen terug te dringen.  

Voortgang: December: 
Punt 1 van de motie voeren we uit. We gaan bij de verdere ontwikkeling van de communicatiestrategie onderzoeken welke 
alternatieve mogelijkheden we hebben om mensen, die niet of nauwelijks digitaal kunnen of willen communiceren, te informeren. 
Ook punten 2 en 3 betreffende de wijze waarop bijstandsgerechtigden worden geïnformeerd, voeren we uit. 
 
Eén van de suggesties die gedaan is op de raadsinformatieavond Inkomen van 11 oktober is om bij de aanvraag (bij afwijzing dan 
wel toewijzing) al gerichte informatie te geven aan de aanvrager over de Stips en de mogelijkheden tot aanvragen van bijzondere 
bijstand.  
Huidige situatie 
Inwoners kunnen nog steeds een papieren versie van een aanvraag levensonderhoud/bijstand bij de Stips en de Stadswinkel 
aanvragen. Beide instanties verwijzen ook naar de digitale mogelijkheid, waarbij de Stips meer bij de inhoud ondersteunen en de 
Stadwinkel de eerste ondersteuning bij een digitale aanvraag kan geven, maar ook voor de inhoud verwijst naar een Stip. Per week 
komen er ongeveer 40 inwoners een papieren versie aanvraag levensonderhoud/ bijzondere bijstand afhalen bij de Stadswinkel. De 
meerderheid bij het product levensonderhoud dient al digitaal een verzoek in ( 85% ) 
 
Nieuwe situatie vanaf 1e kwartaal 2017 
De rol van de Stips willen wij nog meer benadrukken door in al onze gesprekken en documenten die doorverwijzing naar de Stips 
ook op te nemen. Vanaf 2017 wordt bij de aanvraag en afwijzing (naast de telefonische toelichting) de rol van de Stips nog meer 
benadrukt, ook in de beschikking.  
Voor niet digivaardigen organiseert de bibliotheek de training Digisterker, waarin in een oefenomgeving met o.a. de aanvraag 
levensonderhoud en bijzondere bijstand in de digitale omgeving van gemeente wordt geoefend. Alle loketdoorverwijzers worden de 
komende maanden door de bibliotheek op de hoogte gebracht van dit Initiatief en daar waar er signalen zijn, kunnen zij de inwoner 



hiernaar verwijzen. Wij hebben hierin ook alle instellingen meegenomen die contacten hebben met bijzondere doelgroepen. 
Voor klanten die informatie halen van de website, wordt ieder geval een vereenvoudigde site aangeboden. 
Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren. 
 

 

 
Motie Registratienummer Onderwerp Datum politieke 

avond 
Portefeuillehouder Programma Fractie Eerste 

indiener 
College motie 
afvoeren 

107 20161102.9 Geef elektrische auto’s meer 
kans, met lagere 
(parkeer)kosten als stimulans! 

2 november 2016 H. Tiemens Mobiliteit VSP H. van 
Deurzen 

Nee 

 

Inhoud motie: De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 2 november 2016.  
Overwegende dat:  

- Nijmegen op 2 juni jl. de Green Capital Award 2018 werd toegekend en de ambitie heeft om de milieuvriendelijkste en groenste stad van Europa te zijn;  
- het terugdringen van de co2 emissie een majeur onderdeel daarvan is zowel lokaal als nationaal;  
- hybride en volledig elektrische auto's hieraan een belangrijke bijdrage kunnen leveren; deze auto's in aanschaf een hoge investering vereisen;  
- burgerinitiatieven en investeringen op dit gebied meer gewaardeerd, gestimuleerd en beloond zouden kunnen worden;  
- de Rijksoverheid hier een goed voorbeeld geeft, door reductie op BPM, MRB en fiscale bijtelling voor auto's met een lage of geen c02 uitstoot;  
- ook diverse steden in Nederland hun verantwoordelijkheid hierin nemen door het verstrekken van subsidies bij de aanschaf van een elektrische auto;  
- bijvoorbeeld Amsterdam € 5.000 subsidie geeft voor de aanschaf van een nieuwe elektrische personenauto, € 5.000 voor een bestelauto en € 40.000 voor een elektrische 

vrachtauto;  
- steden als Beverwijk, Den Haag, Heusden, Rotterdam, Tilburg en Utrecht soortgelijke regelingen hanteren;  
- de gemeente Nijmegen als groenste stad van Europa hieraan een voorbeeld zou moeten nemen, waarbij ook gekeken zou kunnen worden naar bijvoorbeeld reductie of 

vrijstelling van (bewoners)parkeertarieven.  
Verzoekt het college:  

- Te onderzoeken welke (financiële) mogelijkheden er zijn om burgers te motiveren en stimuleren om te bevorderen dat er meer in c02 arme auto's wordt geïnvesteerd.  
- Bij het onderzoek te kijken hoe andere steden hiermee omgaan, zonodig in binnen- als buitenland.  
- Bij dit onderzoek ook een verlaging / vrijstelling van parkeertarieven en / of vrijstelling van (bewoners)parkeervergunningen te betrekken. 
- De resultaten van dit onderzoek te melden aan de Nijmeegse gemeenteraad met voorstel(len) waarop een besluit kan worden genomen.  

Voortgang: December: 
Deze motie voeren we uit. Wij zullen de (on)mogelijkheden onderzoeken, niet alleen financieel, maar ook juridisch en beleidsmatig. 
Waar mogelijk proberen we ook de effecten in kaart te brengen. Wij koppelen dit terug aan uw raad. Wij stellen voor om deze motie 
nog niet af te voeren. 
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